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Brunch

Minuli dnevi so bili v znamenju otroπkih parlamentov po vsej 
dræavi. Gre za javne tribune osnovnoπolcev na izbrano aktualno 
temo, letos je to ≈Vpliv druæbe in medijev na oblikovanje mlado-
stnika«. Mladi iz vseh sedmih kamniπkih osnovnih πol so skupaj z 
mentorji o tej aktualni tematiki razmiπljali in razpravljali v Ëetrtek, 
17. februarja, v Mladinskem centru Kotlovnica. Pridruæila sta se 
jim æupan Marjan ©arec in informacijska pooblaπËenka Nataπa Pirc 
Musar, rojena KamniËanka. Oba sta med zanimivo razpravo mlade 
parlamentarce opozorila, naj ne verjamejo vsemu, kar preberejo, 
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Kljub muhasti in s snegom skromni zimi je v teh dneh na 
Veliki planini pravo zimsko, sonËno in poËitniπko razpoloæenje. 
Kljub temu, da je bilo ob 25 do 40 centimetrih snega zaradi 
kamnitih terenov pod Zelenim robom πe pred dnevi moæno 
le sankanje, je zaposlenim v ponedeljek uspelo pripraviti tudi 
smuËiπËe. Na poboËju med zgornjo postajo nihalke in Zelenim 
robom je utrjena sneæna podlaga, ki omogoËa razliËne zimske 

Na to opozarja KamniËan dr. Aleπ Kuhar, priznani slovenski agrarni 
ekonomist, profesor in raziskovalec na Biotehniπki fakulteti. Skorajda ni 
dneva, da se s svojimi pronicljivimi komentarji ne pojavi v enem izmed 
slovenskih medijev, zato je ob aktualni problematiki cen in kvalitete æivil, 
s katero se strokovno ukvarja, nas pa iz dneva v dan bolj udarja po æepu, 
ponovno idealen sogovornik za naπ Ëasopis. 

Ali sta zares glavna krivca za sedanje podraæitve draga nafta, dvig 
cen strateπkih surovin, krmil na svetovnem trgu ali trgovske maræe? 
Konkretne odgovore smo poiskali v domaËem koncu, kjer imamo 
kar dva velika proizvajalca mesa in mesnih izdelkov. Mag. Marko 
Viπnar, direktor Farm Ihan, ki imajo v lasti Meso Kamnik, in KamniËan 
Stojan Hergouth, direktor podjetja Jata Emona, sta se izkazala za prava 
sogovornika ter nam povedala mnogo zanimivega in tudi koristnega. 
Veste, da so meso, sadje in zelenjava v Sloveniji πe vedno znatno cenejπi 
od povpreËja EU27?

V anketi pa smo KamniËane povpraπali, kaj menijo o februarskih po-
draæitvah hrane in kako se odzivajo nanje. Kupovati ceneje, slovensko, 
v trgovini ali pri pridelovalcu? O vsem tem na straneh 4. in 5.

Po takπnih in drugaËnih vro-
Ëih reakcijah ob odloËitvi veËine 
kamniπkih svetnic in svetnikov, 
da predloga proraËuna za 2011 
v prvem branju ne podpre, so 
zadeve vendarle dobile pravo de-
lovno temperaturo usklajevanja 
predlogov in staliπË med obËin-
sko upravo in svetniπkimi sku-
pinami. Æupan Marjan ©arec je 
sklical izredno sejo za 2. marca 
in tako zagotovil nemoten raz-
plet mnogih odprtih projektov ∑ 
seveda pod pogojem, da bo ob-
Ëinski svet tokrat podprl novi 
predlog proraËuna. 

Dragi bralci, naslednja πtevilka Kamniπkega obËana bo med vami 
v petek, 11. marca. Rok za oddajo Ëlankov in fotografij je v petek, 4. 
marca, zahvale in oglase pa lahko oddate πe v sredo, 9. marca, v ured-
niπtvu v Kamniku, Glavni trg 23 (stavba med obËino in sodiπËem), tel.: 
01/83 91 311, 041/662-450, e-naslov: sasa.mejac@siol.net.

Aktualno πtevilko Kamniπkega obËana lahko prebirate tudi na  
www.kamnik.si ali tam pobrskate po arhivskih πtevilkah.

Na ObËini Kamnik  
je delovno kot v panju

≈Slovenski kupec osnovnih æivil  
je πkandalozno nezahteven« 

Zanimalo nas je, kaj nam pred 
izredno sejo obËinskega sveta æu-
pan lahko pove o aktualnem do-
gajanju za obËinskimi vrati, kjer 
je v teh dneh æivahno in delo-
vno vzduπje, saj obËinska uprava 
pripravlja gradivo za πtiri toËke 
dnevnega reda sklicane izredne 
seje. ObËinski svet bo tako sez-
nanjen s poroËilom o najnovejπi 
demografski πtudiji, ki narekuje 
gradnjo mestnih πol, o sami grad-
nji, novem predlogu proraËuna za 
leto 2011, odloËal pa bo tudi o 
podelitvi obËinskih priznanj.

VeË na 3. strani.

ObËinski otroπki parlament v Kotlovnici

O vplivu druæbe in medijev na mladostnike
naj bodo pozorni na pasti socialnih omreæij in oglasov in naj se 
pouËijo o varni uporabi spletnih medijev, predvsem izredno raz-
πirjenega facebooka.

Otroπki parlament je nastal na pobudo uËencev, da bi lahko javno 
spregovorili, predstavili svoja mnenja, ideje, dileme o vpraπanjih, ki 
so pomembna v obdobju odraπËanja v okolju, kjer æivijo, se πolajo 
ali preæivljajo prosti Ëas. Ob tem priËakujejo pozornost tako πolskih 
kot lokalnih oblasti ter vladnih in nevladnih organizacij.

SA©A MEJA»

PoËitniπko veselje in smuka na Veliki planini
radosti (sankanje, deskanje, smuËanje,...). Sedeænica nudi vsako-
kratno vraËanje na izhodiπËne toËke za ponavljajoËe spuste po 
zasneæenem ≈Roru«.

Tudi v letoπnjem letu ObËina Kamnik financira æiËniπke prevoze 
za kamniπke πoloobvezne otroke. Tako se lahko brezplaËno na-
uæijejo zimskih radosti v Ëudovitem naravnem okolju ∑ tako kot 
poËitnikarji na fotografijah, ki so to sredo uæivali na planini.
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Na kratko

Pred dnevi so predstavni-
ki ObËine Kamnik in podjetja 
Publicus d.d., ki opravlja gospo-
darsko javno sluæbo ravnanja s 
komunalnimi odpadki v obËinah 
Kamnik in Komenda, na uskla-
jevalnem sestanku razpravljali o 
problematiki ravnanja z odpadki. 
Glede frekvence odvoza komu-
nalnih odpadkov z obmoËij ve-
Ëstanovanjske gradnje so sklenili, 
da mora koncesionar upoπtevati 
doloËbe obËinskega odloka in te-
densko odvaæati komunalne od-
padke z omenjenih obmoËij. Ker 
pa odlok dopuπËa tudi moænost 
14-dnevnega odvoza, v kolikor 
prostorske moænosti v teh ob-
moËjih veËstanovanjske gradnje 
omogoËajo namestitev dodatnih 
zabojnikov za smeti, bo kon-
cesionar pripravil podatke, kje 
bi dodatne zabojnike lahko na-

V marcu pregled (ne)pravilnosti 
odlaganja odpadkov!

mestil. ObËinska 
uprava bo te po-
datke pregledala 
in ugotovila ali 
lahko pride do 
spremembe frek-
vence odvozov 
tudi na teh ob-
moËjih, kot æe 
velja za obmoËja, 
preteæno poselje-
na z individualni-
mi hiπami.

Vse veËji pro-
blem predstavlja 
nevestno obnaπa-
nje nekaterih ob-
Ëank in obËanov, ki z nepravilnim 
odlaganjem odpadkov onesnaæu-
jejo ekoloπke otoke, kar kvari iz-
gled mesta. Zato bo nekajkrat 
letno organiziran nadzor nad iz-
vajanjem odloka s strani prekrπ-

Podgorska cesta kmalu razsvetljena, v Tuhinju 
izredni nadzor zaradi nedovoljene vleke hlodovine, 
zakljuËena sanacije ceste Potok - Snovik

Oddelek za gospodarske javne sluæbe ObËine Kamnik je bil v zad-
njem Ëasu precej dejaven. Tako je bila s podjetjem Elektro Ljubljana 
podpisana pogodba za izvedlo prikljuËitve javne razsvetljave ob lo-
kalni cesti Podgorje-Kamnik. V teku je postopek za podpis pogodbe z 
dobaviteljem elektriËne energije, ki bo zagotovil napajanje izgrajene 
javne razsvetljave ter postopek podpisa sluænostnih pogodb z lastniki 
zemljiπË, po katerih potekajo vodi javne razsvetljave.

Na obmoËju Tuhinjske doline je bil izveden izredni nadzor nad ob-
Ëinskim cestami, po katerih se izvaja nedovoljena vleka hlodovine. V 
skladu z Odlokom o obËinskih cestah je po le-teh prepovedano vlaËiti 
hlodovino po cesti (46. Ëlen, I. odstavek, 19. toËka Odloka o obËin-
skih cestah). Zbrana obvestila izrednega nadzora so bila posredovana 
prekrπkovnemu organu obËine Kamnik, ki bo nadaljeval s tovrstnimi 
nadzori ter dosledno ukrepal zoper krπitelje.

ZakljuËena je sanacija 120-metrskega odseka lokalne ceste 
Potok−Snovik−Bela PeË v Tuhinjski dolini, ki so ga poπkodovale lan-
ske decembrske vremenske razmere. Za rekonstrukcijo, ki je trajala 
πtiri dni, je obËina odπtela 35.000 evrov, dela pa so obsegala drenaæo 
cestiπËa, odstranitev starega asfalta, strojni izkop, nasip in vgradnjo 
tamponskega materiala, polaganje cevi in ureditev poæiralnika. Cesta, 
ki sicer πe Ëaka na asfaltno prevleko, je ponovno prevozna. 

Zaradi rekonstrukcije ceste v Koπiπah do sobote 
popolna zapora ceste 

V teh dneh potekajo dela rekonstrukcije cestiπËa v Koπiπah, zato 
je do sobote, 26. februarja, popolna zapora lokalne ceste Kamnik 
(Tunjiπka cesta) - Tunjiπka Mlaka - Mlaka pri Komendi − Gmajnica, od 
stanovanjskega objekta Koπiπe od πtevilke 1 do 10. Promet od 17. ure 
do 7. ure zjutraj poteka izmeniËno enosmerno. Obvoz je moæen Ëez 
naselje Laniπe - Stolnik. 

Letoπnji prazniki nam prinaπajo 
osem dela prostih dni

Po zakonu o praznikih in dela prostih dneh v Sloveniji imamo vsako 
leto enajst prazniËnih in pet dela prostih dni. Letos bomo prviË prazno-
vali nov praznik: dan Primoæa Trubarja 8. junija. 

©tirje prazniki niso dela prosti dnevi, in sicer dan Primoæa Trubarja 
8. junija, zdruæitev prekmurskih Slovencev z matiËnim narodom 17. 
avgusta, vrnitev Primorske k matiËni domovini 15. septembra in dan 
Rudolfa Maistra 23. novembra.

Dela prosti prazniËni dnevi so: 1. in 2. januar ob novem letu, slovenski 
kulturni praznik 8. februarja na dan smrti Franceta Preπerna, veliko-
noËni ponedeljek − letos 25. april, dan upora proti okupatorju − 27. 
april, praznik dela, ki ga praznujemo dva dni, 1. in 2. maja, binkoπti, 
ki jih praznujemo junija in so vedno na nedeljo. 25. junija praznujemo 
dan dræavnosti, 15. avgusta je katoliπki praznik (dan Marijinega vne-
bovzetja), 31. oktober dan reformacije in 1. november dan spomina 
na mrtve. 

V primerjavi z lanskim letom, ko smo bili zaradi praznikov dela prosti 
πest dni, imamo letos dva prazniËna dneva veË. VeË prostih dni se nam 
obeta aprila, ko velikonoËnim praznikom zelo hitro sledijo dan upora in 
zatem praznik dela. 24. aprila je prost velikonoËni ponedeljek, v sredo, 
27. aprila, praznujemo dan upora proti okupatorju, praznik dela, 1. 
maj, je sicer na nedeljo, na ponedeljek, 2. maja, je spet dela prost dan. 
Mnogi bodo te dni lahko povezali v prijeten poËitniπki teden. 

Dan dræavnosti, 25. junija, bo na soboto, veliki πmaren 15. avgusta na 
ponedeljek. 31. oktober in 1. november sta ponedeljek in torek. BoæiËni 
in novoletni prazniki nam bodo prinesli le po en dela prost dan, saj je 
boæiË na nedeljo, dan samostojnosti in enotnosti, 26. decembra, pa na 
ponedeljek. Tudi novo leto bo na nedeljo, prost pa bo πe ponedeljek, 
2. januarja leta 2012.

Saπa MejaË

ObËina Kamnik bo v letu 2011 obnovila osem izpraznjenih neprofitnih 
stanovanj, ki bodo predmet oddaje v najem. ©tiri stanovanjske enote 
bodo po izvedenih obnovitvenih delih dodeljene upraviËencem s seznama 
za oddajo neprofitnih stanovanj v najem, ki so oproπËeni plaËila varπËine 
na listi A, oblikovanega na podlagi javnega razpisa za oddajo neprofitnih 
stanovanj v najem, objavljenega 26.2. 2009. UpraviËencem so bila æe po-
slana obvestila o dodelitvi razpoloæljivih neprofitnih stanovanj v najem. 

Preostala obnovljena nezasedena stanovanja pa bodo oddana upra-
viËencem s seznama za oddajo neprofitnih stanovanj v najem, ki bo ob-
likovan na podlagi javnega razpisa, objavljenega v letu 2011.

Osem neprofitnih stanovanj bo 
obnovljenih in oddanih v najem

Odpadki, odloæeni zraven po-
sod za loËeno zbiranje odpadne-
ga papirja, stekla in embalaæe, 
kaæejo na to, da nekateri upo-
rabniki krπijo pravila, ki veljajo 
na podroËju ravnanja z odpadki 
v obËini Kamnik. 

Ekoloπki otoki so namenje-
ni samo gospodinjstvom, kar 
pomeni, da se v posode na 
ekoloπkih otokih lahko odla-
ga le odpadni papir, steklo in 
embalaæa, ki nastane v gospo-
dinjstvih. Pravne osebe in sa-
mostojni podjetniki ekoloπkih 

Na ekoloπkih otokih je 
prepovedano odlagati odpadke 
ob posodah ali zabojnikih

ObËina Kamnik je v 
tem mesecu na nekaj 
ekoloπkih otokih name-
stila nove, dobro opaz-
ne opozorilne table, s 
katerimi opozarja, da 
je prepovedano odlaga-
ti odpadke ob posodah 
ali zabojnikih in da se 
prekrπek kaznuje z glo-
bo, ki znaπa 1.000 evrov 
za obËana, 3.000 evrov 
za samostojnega pod-
jetnika in 4.000 evrov 
za pravno osebo. Na 
tablah je tudi opozorilo 
≈obmoËje izvajanja vi-
deonadzora«. 

Denacionalizacijski postopki, ki jih je leta 1994 sproæila agrarna 
skupnost MeπËanska korporacija Kamnik (Mekok), in s katerimi kot 
vraËilo v naravi zahtevajo vrnitev bistriπkih gozdov, obËinske stavbe, 
malograjskega hriba in zemljiπË na kamniπkih Æalah, se vleËejo æe 
osemnajsto leto. A kljub temu, da je Vrhovno sodiπËe odloËanje pred 
Ëasom vrnilo na prvo stopnjo (ker naj Ëlani Mekok ne bi bili aktivno 
legitimirani za vraËilo premoæenjskih pravic), kar je konËno sodbo 
oddaljilo πe za nekaj let, se stvari vendarle premikajo. 

Razvoj na nepremiËninah, ki so v denacionalizacijskem postop-
ku, je bil vsa ta leta ustavljen. ObËina tako ne vlaga v obnovo 
obËinske stavbe, πiritev pokopaliπËa in obnovo straænega stolpa 
na Malem gradu, saj − kot poudarjajo − v nepremiËnine, ki niso 
v njeni lasti in ne vedo, Ëe Ëez nekaj let sploh bodo, ne smejo 
vlagati, saj jim v primeru, da Mekok te nepremiËnine dobi nazaj, 
sredstev ne bi dobili nazaj. 

Podpisan sporazum med ObËino  
in MeπËansko korporacijo Kamnik

VeËletno blokado razvoja v samem srediπËu mesta pa sta pred 
nekaj tedni prekinila predsednik Mekok Milan Deisinger in æu-
pan Marjan ©arec (dokument je bil sicer pripravljen æe za Ëasa 
æupana Toneta Smolnikarja), saj sta podpisala pomemben uradni 
dogovor o ureditvi medsebojnih razmerij, ki zdaj omogoËa æe 
zelo potrebno πiritev kamniπkega pokopaliπËa, in sicer na pet 
parcel, ki so sicer πe vedno v denacionalizacijskem postopku. ≈S 
sporazumom se ObËina zavezuje, da bo v primeru, da MeπËanska 
korporacija Kamnik pridobi zemljiπËa nazaj v naravi in se bo 
pokopaliπËe æe razπirilo, ta zemljiπËa odkupila,« je povedala vodja 
obËinskega oddelka za premoæenjsko-pravne in sploπne zadeve Maja 
Hauptman in dodala, da so tem problematiko πiritve pokopaliπËa 
reπili vsaj z dve leti. 

Podoben sporazum obe strani pripravljata tudi za reπitev ob-
nove straænega stolpa na Malem gradu.

                             - Izdajatelj Bistrica, d.o.o., Kamnik, Ljubljanska cesta 3/a.
Odgovorna urednica Saπa MejaË, univ. dipl. ekon. Na podlagi mnenja 
Ministrstva za kulturo sodi Ëasopis med proizvode informativne narave. 
Medij Kamniπki obËan je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo 
za kulturo RS, pod zaporedno πtevilko 333. Kamniπki obËan izhaja dvakrat 
meseËno v nakladi 15.000 izvodov. Naslov uredniπtva: Kamnik, Glav-
ni trg 23 (zgradba med obËino in sodiπËem), tel.: 01/83-91-311, 
041/662-450, fax: 01/83-19-860, e-mail: sasa.mejac@siol.net Uradne 
ure: ponedeljek in petek od 9. do 15. ure, sreda od 9. do 12. in od 13. do 
17. ure. NenaroËenih Ëlankov in fotografij ne honoriramo. Tisk Set d.d.,
24. 2. 2011.

AMD Kamnik

vabi vse svoje Ëlane na 
OB»NI ZBOR DRU©TVA

v sredo, 9. marca, ob 18. uri
v prostorih druπtva v Kamniku,  

Trg svobode 6

Mercator je v skladu s strategijo osredotoËanja v svojo osnovno 
dejavnost trgovine z izdelki za vsakdanjo rabo in dom æe dalj Ëasa 
iskal kupca kamniπke Ete, æivilskega podjetja z moËno blagovno 
znamko in solidnim poloæajem na trgu. 

16. februarja je uprava Mercatorja podpisala pogodbo o prodaji 
100-odstotnega lastniπkega deleæa v æivilski druæbi Eta slovenski 
druæbi Fineta (72-odstotni deleæ), preostalih 28 odstotkov pa 
srbski druæbi Ettera. Nova lastnika obljubljata, da bosta ohranila 
proizvodnjo in skoraj devet desetletij dolgo tradicijo kvalitetnih 
Etinih izdelkov.

Prodaja Ete je med zaposlenimi sproæila kar precej vpraπanj in 
negotovosti, a jih je direktor Andrej Stuπek pomiril z zagotovi-
lom, da v druæbi tudi po zamenjavi lastniπtva ne bo sprememb v 
kadrovski politiki in organizaciji podjetja. Od novih lastnikov, ki 
morajo kupnino nakazati do sredine aprila, vodstvo Ete priËakuje 
predvsem poveËane aktivnosti pri plasiranju Etinih izdelkov na 
tuje trge, zlasti na balkansko træiπËe. Poleg predelave sadja in 
zelenjave naj bi okrepili segment pripravljenih jedi.

V Mercatorju obljubljajo, da bodo Etini izdelki tudi v prihodnje 
na njihovih prodajnih policah. SA©A MEJA»

Mercator prodal Eto 
slovensko-srbskemu 
kapitalu

otokov ne smejo uporabljati. 
S koncesionarjem - podjetjem 
Publicus d.o.o. se morajo s po-
godbo dogovoriti za naËin loËe-
nega zbiranja odpadkov, ki na-
stajajo pri opravljanju njihove 
dejavnosti, koncesionar pa jim 
mora zagotoviti ustrezne po-
sode. Po dogovoru lahko veË 
pravnih oseb in samostojnih 
podjetnikov uporablja iste po-
sode, s koncesionarjem pa mo-
rajo dogovoriti zbirno oziroma 
odjemno mesto, ki nikakor ne 
sme biti na ekoloπkem otoku. 

kovnega organa ObËine Kamnik 
in ob pomoËi koncesionarja. 

Kot so sporoËili z ObËine Kam-
nik, bo prva takπna akcija izvede-
na æe v marcu. V sklopu akcije 
bodo preverili spoπtovanje dolo-
Ëil Odloka o naËinu opravljanju 
obvezne lokalne gospodarske 
javne sluæbe ravnanja s komunal-
nimi odpadki v ObËini Kamnik.

Dejstvo je, da vsi ne upoπte-
vajo predpisov, zato se prepo-
gosto dogaja, da nekateri obËani 
komunalne odpadke odlagajo ob 
zabojnike na ekoloπkih otokih, 
jih ne odlagajo v zabojnike, 
ki so namenjeni doloËeni vrsti 
odpadkov ali celo komunalne 
odpadke odpeljejo v naravno 
okolje.

 Namen akcije je ugotavljanje 
ali se odpadki loËeno zbirajo na 
ekoloπkih otokih oziroma na od-
jemnih mestih uporabnikov stori-
tev, ali se med odpadki v doloËe-

ni posodi nahajajo tudi odpadki, 
ki tja ne sodijo, ali so odpadki 
odloæeni ob zabojnik. ObËani, ki 
jim ni vseeno za izgled mesta, 
naselij in naravnega okolja, lahko 
v primeru, ko takπna ravnanja 
opazijo, to sporoËijo na obËi-
no. Tovrstne informacije, ki jih 
lahko podamo tudi anonimno, 
bodo pripomogle k odkrivanju 
krπiteljev predpisov o ravnanju 
z odpadki. 

Za ugotovljene krπitve pa je 
v Odloku predviden tudi izrek 
globe, zato ObËina Kamnik po-
ziva vse uporabnike teh storitev, 
naj dosledno spoπtujejo veljavne 
predpise. Datum in kraj izvedbe 
prve akcije (kakor tudi nasled-
njih akcij) ne bo napovedan ali 
objavljen. Akcije se bodo izva-
jale na celotnem obmoËju obËine, 
tako v obmoËjih naselij oziroma 
doloËenih ulic, kot tudi v obmo-
Ëjih ekoloπkih otokov.
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Po takπnih in drugaËnih vroËih reakcijah ob odloËitvi veËine kam-
niπkih svetnic in svetnikov, da predloga proraËuna za 2011 v prvem 
branju ne podpre, so zadeve vendarle dobile pravo delovno temperaturo 
usklajevanja predlogov in staliπË med obËinsko upravo in svetniπki-
mi skupinami. Æupan Marjan ©arec je sklical izredno sejo, ki bo æe 2. 
marca, in tako zagotovil nemoten razplet mnogih odprtih projektov ∑ 
seveda pod pogojem, da bo obËinski svet tokrat podprl novi æupanov 
predlog proraËuna. 

Zanimalo nas je, kaj nam pred izredno sejo obËinskega sveta æupan 
lahko pove o aktualnem dogajanju za obËinskimi vrati, kjer je v teh 
dneh æivahno in delovno vzduπje, saj obËinska uprava pripravlja gra-
divo za πtiri toËke dnevnega reda sklicane izredne seje. ObËinski svet bo 
tako seznanjen s poroËilom o najnovejπi demografski πtudiji, o gradnji 
mestnih πol, novem predlogu proraËuna za leto 2011, odloËal pa bo tudi 
o podelitvi obËinskih priznanj.

V novi predlog obËinskega proraËuna æupan 
vkljuËuje predloge svetniπkih skupin 

Æupan Marjan ©arec je v svoji izjavi glede sprejetja novega pred-
loga obËinskega proraËuna na izredni seji optimistiËen: 

≈Te dni so v moji pisarni potekala πe zadnja usklajevanja s svetni-
πkimi skupinami. Vsi prisotni ∑ razen Nine Mavrin, SNS, ki je ni bilo, 
Maje Ane-Marije Suhoverπnik, ki ni izrazila svojega mnenja o tem vpra-
πanju ter mag. Mateja Tonina, NSi, ki je napovedal, da se bo svetniπka 
skupina pri tej toËki vzdræala glasu ∑ so se izrekli, da bodo na izredni seji 
2. marca podprli novi predlog proraËuna za leto 2011 v prvem branju, 
kar je zapisano tudi v zapisniku - da ne bo sprenevedanj. V novem 
predlogu proraËuna smo v najveËji moæni meri upoπtevali predloge 
in æelje svetnic in svetnikov, vendar se moramo vsi zavedati, da z 
razpoloæljivimi sredstvi obËinskega proraËuna ne moremo realizirati 
vseh njihovih predlogov in pobud. Poglobljeno smo razpravljali o 
petih proraËunskih postavkah, ki so bile sporne, glede na moænosti, 
ki jih imamo, kajti denarja ni veliko. Imamo 2,5 milijona evrov manj 
kot lani. Vsi se moramo zavedati, kot sem æe povedal, da 
ne moremo hkrati dati 2 milijona evrov v sklad za πole in 
obnoviti dvajset kilometrov cest, postaviti mamuta, kjer bi 
samo livar stal okrog 100.000 evrov, postaviti ograje okoli 
pokopaliπËa Æale, zgraditi πtirih mrliπkih veæic in obnoviti 
πtirih kotlovnic osnovnih πol, kjer grozi izlitje kurilnega olja 
(kot, da se je ta problem pojavil πele zdaj, ne pa æe pred 
leti)..., da novih vrtcev sploh ne omenjam, kajti letno πtevilo 
rojstev je 420. To je zgolj vrh ledene gore. Vsega hkrati se 
ne da, tega uËimo æe naπe otroke. PriËakujem druæbeno od-
govornost svetnikov, ne pa, da vsak vidi samo svoj problem. 
Tudi sam nisem v celoti zadovoljen s proraËunom, a v danih 
razmerah je realen in ustrezen. Vedeti je treba tudi, da je 
veliko zadev podedovanih in na to nekateri radi pozabijo. 
Nekateri se nikoli prej niso toliko ukvarjali s proraËunom, 
kakor letos. OËitno zato, ker so se πele z mojo izvolitvijo 
zaËeli resneje zanimati za lokalno politiko. Pozivajo me 
celo k odstopu, ker se proraËun sprejema nekoliko kasneje. 
Naj povem, da je bil za leto 2007, ko je prejπnji æupan 
samo nadaljeval mandat, koalicija pa je imela moËno veËino, 
proraËun sprejet πele konec marca.« 

Demografska πtudija narekuje tempo 
gradnje mestnih πol

Demografska πtudija, ki jo je obËinska uprava prejela v petek, 18. 
februarja, je po æupanovih besedah potrdila potrebo po dodatnih od-
delkih, tako na obeh mestnih πolah, kjer se æe sedaj ubadajo s prostorsko 
stisko, kot tudi na ostalih πolah. 

≈Izsledki te πtudije so pokazali, da je leto 2016 tista kritiËna pre-
lomnica, ko bo potrebno zagotoviti nove πole in ne leto 2014. Do 
leta 2021 pa bo potrebno zagotoviti πe 18 povsem novih oddelkov, 
kar praktiËno pomeni novo πolo. »e stanju priπtejemo πe zadnje 
mnenje predstavnikov OECD∑ja, ki govori o zapiranju podruæniËnih 
πol, potem lahko govorimo o tem, da je prioriteta nad prioriteta-

OBVESTILO
Æupan Marjan ©arec je za obËane in obËanke Kamnika na 

voljo vsak prvi Ëetrtek v mesecu med 14. in 17. uro v sejni 
sobi v pritliËju ObËine Kamnik.

Delo æupana in obËinske uprave lahko spremljate na www.
kamnik.si.

Znana imena predlaganih 
dobitnikov obËinskih 
priznanj

»lani Komisije za volitve, imenovanja in administrativne zadeve: pred-
sednica Karla Urh (LTS — Za Kamnik), mag. Julijana Bizjak Mlakar (SD), 
mag. Matej Tonin (NSi), Damjan Hribar (SDS), Marjan Semprimoænik (LDS), 
Anton Iskra (DeSUS), in Joæe Koroπec (SLS) so na seji 14. februarja potrdili 
predloge za letoπnja obËinska priznanja, ki jih bo dokonËno potrdil πe 
obËinski svet na prihodnji seji. 

Naziv Ëastnega obËana ObËine Kamnik prejme posmrtno France TomπiË 
(predlagatelja: Druπtvo Demos na Kamniπkem, SDS). Prejemnika zlatega 
priznanja sta Branko Novak (predlagatelj: KS Perovo) in Iva Humar (pred-
lagatelja: RKS - ObmoËno zdruæenje in KS GodiË). 

Srebrno priznanje prejmejo: Ivanka UËakar (predlagatelj: OO NSi Kam-
nik), Vilko Rifel (predlagatelja: Marjeta Humar in Milan ©uπtar), Medob- 
Ëinski muzej Kamnik (predlagatelj: dr. Niko Sadnikar in drugi obËani) in 
SimfoniËni orkester Domæale-Kamnik (predlagatelj: Marinka Moπnik). 

Prejemniki bronastih priznanj so Marija Marjeta Mali (predlagatelj: 
Æupnijska Karitas Kamnik), Marjan Schnabl (predlagatelj: Boæidar Djurin, 
predsednik Druπtva uËiteljev, trenerjev in sodnikov smuËanja) in Tomo 
Petek (predlagatelj Matjaæ Hribernik).

Novi sodniki porotniki
»lani KVIAZ-a so potrdili tudi predloge kandidatov za sodnike porotni-

ke, to bodo Stanka Zajec, Janez Tonin, AnËka Podbevπek, Marija Moπnik, 
Anita Kotnik, Anton Slapnik, Mihael Horvat, Robin Majnik, Franc Novak, 
Rajkica Koæelj, Boæidar Gjurin, Marjan Schnabl, Vincencij Griljc, Ivana Je-
gliË, Milena Brajer, Valentin Zabavnik, Anton Mavrin, Joæef Okorn, Franc 
Modrijan, Janez Maleπ, Cvetko Koncilja in Zvonimir Kolenik. 

SA©A MEJA»

mi reπevanje tega vpraπanja. Ob-
veznosti, oz. zaveze iz prejπnjega 
mandata nam nalagajo teæko delo, 
saj sredstev predvidenih za grad-
njo ni dovolj. V danaπnjih Ëasih si 
arhitekturno bogato zastavljenega 
≈podedovanega« projekta (npr. 
nogometni gol iz macesna, itd) ne 
moremo privoπËiti, saj je po prvot-
nem projektu cena kvadratnega 
metra novih πol 2.600 evrov/m2. 
Cena bi morala biti za polovico 
niæja! Zato je naπa odgovornost 
in dolænost, da poiπËemo drugo in 
cenejπo moænost, kar pomeni, da 
lahko projekt preprojektiramo in 
tako pocenimo. Zato smo zaËeli 
z analizo, ki bo pokazala ali je 
moæno obe mestni πoli sanirati in 
prizidati. »e bo analiza pokazala, 
da je za sanacije potrebno name-
niti preveË sredstev, se bo morala 
obËina zadolæiti in se odloËiti za 
novogradnjo. To lahko pomeni, da 
bodo ostale investicije zastale, saj 
je potrebno dodatne prostore na 
obeh mestnih πolah zagotoviti do 
leta 2016, v desetih letih pa πe za 
nov objekt. Predvideno vsoto bi 
v primeru prihrankov namenili sanaciji πportne dvorane in ureditvi 
razmer v glasbeni πoli in medobËinski knjiænici.

V letu 2003 in 2006 sta bili za obe mestni πoli pridobljeni statiËni 
presoji, iz katerih je razvidno, da sta obe πoli potrebni protipotresne 

dovoljenj, s postopki intenzivno nadaljuje in te postopke celo pospeπuje, 
ker gradbeno dovoljenje potrebujemo v vsakem primeru. Po termin-
skem planu je bila pridobitev gradbenih dovoljenj predvidena æe v 
oktobru 2010, sama vloga pa je bila na upravno enoto oddana konec 
oktobra 2010. 

V Ëasu od 3. januarja 2011 je obËinska uprava uspela pridobiti vod-
no sluænost, potekajo postopki za pridobitev vodnega soglasja, zaradi 
verjetnega zagotavljanja protipoplavnosti razmer pa bo potrebno 
verjetno del sredstev nameniti πe za sanacijo dela desne breæine 
Kamniπke Bistrice, za kar je potrebno skleniti πe ustrezne pogodbe 
za sofinanciranje z MOP-ARSO. Menimo, da bi bila vsa potrebna 
soglasja glede na veËletne priprave projekta, lahko pridobljena æe v 
prejπnjem mandatu. Prav tako je pomembno tudi soglasje podjetja 
Svilanit, brez katerega ne moremo pridobiti ustreznih dovoljenj.

Bistvo izredne seje je, da bomo obËinskemu svetu predstavili vse 
te argumente, podatke in izsledke, svetniki in svetnice pa se bodo 
potem odloËili,« je zakljuËil æupan. NINA IRT

Pogovori æupana s predstavnikom Civilne iniciative 
starπev otrok, ki ne dobijo mesta v vrtcu

≈Problematika otroπkega varstva je zelo pereË problem,« ugotavlja 
æupan Marjan ©arec. ≈Sestala sva se z gospodom Miho Preglom iz civilne 
iniciative starπev in ugotovila, da so πtevilke alarmantne in si pred njimi 
ne smemo zatiskati oËi. Skupaj z njimi bomo iskali ustrezne reπitve in 
se bomo πe veËkrat sestali, saj noËem, da bi kdo mislil, da obËinska 
uprava ne deluje transparentno. Teæko pa je loviti korak z naraπËanjem 
rojstev in nadoknaditi zamujeno, ker je do novega vrtca relativno dolga 
pot. Posledica veËjega priseljevanja je bilo tudi pomanjkanje kapacitet 
v vrtcih.

Nova obËinska uprava se je najprej lotila izdelave centralne evidence 
vpisa, da bomo imeli toËne podatke koliko otrok dejansko Ëaka na vpis 
v vrtec, ker so nekateri vpisani na pet razliËnih lokacij in toËnih po-
datkov ni. Izdelati smo dali tudi novo demografsko πtudijo, na podlagi 
katere bomo ocenili gibanje rojstev in prognoze za naprej. Seveda pa 
bomo odpirali tudi nove oddelke vrtcev, najprej KamenËek, potem πe 
na Fuæinah, iskali pa bomo tudi nove lokacije.«

Pogoj za sprejem otrok v vrtec KamenËek je 
menjava ograje

Kot izjavljajo na obËinski spletni strani, je sprejem otrok v vrtec Ka-
menËek zaradi ogleda komisije s strani Ministrstva za πolstvo in πport 
prestavljen za nedoloËen Ëas. Konec meseca januarja so zapisali, da 
nova enota VVZ Antona Medveda Ëaka na odloËbo za vpis vrtca v raz-
vid. Ker Ministrstvo ne izdaja zaËasnih odloËb, bo treba poËakati na 
ogled komisije, ki bo po besedah æupana Marjana ©arca predvidoma 
priπla ter ponovno ocenila situacijo æe v naslednjem tednu — takoj po 
menjavi neustrezne ograje z novo (nekdo jo je izloËil iz projekta, zato 
ni bila narejena æe lansko leto) in ustreznejπo, kar je pogoj, da enota 
KamenËek sprejme otroke. Zunanjo okolico bodo uredili, ko bodo vre-
menske razmere primerne.

Æupanovo sporoËilo za javnost:
V oddelku za druæbene dejavnosti je priπlo do sprememb. 

Nova naËelnica oddelka je Vesna Krmavnar.

≈Problematika otroπkega varstva je zelo pereË problem. Teæko je loviti korak z 
naraπËanjem rojstev in nadoknaditi zamujeno, ker je do novega vrtca relativno 
dolga pot«, ugotavlja æupan Marjan ©arec.

Najnovejπa demografska πtudija potrjuje potrebo po dodatnih oddelkih, tako na obeh mestnih πolah, kjer 
se æe sedaj ubadajo s prostorsko stisko, kot tudi na ostalih πolah. Strokovnjaki ugotavljajo, da sta obe πoli 
∑ O© Frana Albrehta (na sliki) in O© Toma Brejca ogroæeni bolj poæarno kot potresno.

Lep vikend vabi na Veliko 
planino

Duπan BombaË, direktor podjetja Velika planina d.o.o., je na zadnji seji 
ObËinskega sveta predstavil 600.000 evrov vredno proraËunsko postavko, 
ki bo omogoËila nadaljnje delovanje druæbe. Poudaril je, da je druæba 
trenutno finanËno stabilna, da so uredili kadrovske teæave in pridobili vsa 
potrebna dovoljenja za delovanje Velike planine razen nihalke, v katero 
poseg je nujen in predstavlja prioritetno nalogo. 

Na javni razpis za prenovo strojnice se je odzvalo πvicarsko-avstrijsko 
podjetje, ki bo v teh dneh s svojimi strokovnjaki opravilo oglede in me-
ritve. Podjetje Velika planina Ëaka na odobritev sredstev s strani ObËine 
in obËinskih svetnikov, ki bodo rekli zadnjo besedo na naslednji obËinski 
seji. Duπan BombaË je glede sprejetja proraËuna optimistiËen. PrepriËan je, 
da prenova strojnice reπi situacijo do te mere, da lahko iπËejo in doloËijo 
tudi dolgoroËno strategijo, da se poplaËajo dolgovi druæbe. 

Prav tako je z veseljem pozdravil pretekli lepo obiskani vikend, saj so 
zaradi novega snega in lepega vremena priπli na svoj raËun sankaËi. Ekipa 
druæbe Velika planina priËakuje smuËarje in sankaËe tudi ta vikend, saj se 
obeta lepo vreme. Ob tem je direktor BombaË poudaril, da je za kamniπke 
otroke do 15. leta starosti smuËarska karta brezplaËna, saj si na planini 
zelo æelijo obiska druæin in otrok.

NINA IRT

sanacije, nikjer pa ni zapisano, da sta potresno nevarni, kar se v 
javnosti æe kar uradno govori. ObËina je za ponovno presojo prido-
bljenih ugotovitev, ki temeljijo tudi na odvzetih vzorcih vgrajenih 
materialov, analiziranih v za to certificiranih laboratorijih, zaprosila 
ugledne strokovnjake s potresnega podroËja, prav tako pa tudi stro-
kovnjake s podroËja sanacij. Zanimivo je, da sta obe πoli ogroæeni 
bolj poæarno kot potresno, zato se lahko upraviËeno vpraπamo, za-
kaj se je na sanacije ali samo novogradnjo tako zelo dolgo Ëakalo!? 
ObËinska uprava se zaveda, da je potrebno objekte usposobiti do te 
mere, da bodo ustrezali trenutni veljavni zakonodaji.

V primeru sanacij objektov oz. precej bolj racionalne (novo)grad-
nje od predvidene, bo verjetno potrebno dopolniti tudi DI-IP-a in 
OPPN K9-πole, hitrost sprejema popravkov pa je odvisna tudi od 
politiËne volje. Poudariti je potrebno, da obËinska uprava, kljub go-
voricam, da je ustavila vse postopke v zvezi s pridobivanjem gradbenih 

Sobota, 19. februarja, je bila v znamenju obËnih zborov gasilcev, saj 
so na isti dan potekali obËni zbori PGD Zgornji Tuhinj, Tunjice, Kamniπka 
Bistrica in ©pitaliË. 

Slavnostnega 100. rednega letnega obËnega zbora PGD Zg. Tuhinj so 
se udeleæili predstavniki tuhinjskih gasilcev, Gasilske zveze Kamnik in 
ObËine Kamnik z æupanom Marjanom ©arcem. 

Poveljnik PGD Zg. Tuhinj Franc Levec je predstavil delo prostovoljnih 
gasilcev v preteklem letu, predvsem njihov prispevek pri septembrskih 
poplavah. Delo druπtva so predstavili πe predsednik PGD Zg. Tuhinj Matjaæ 
Bajde, tajnica Mateja Slapnik, predstavnica mladinske sekcije Martina 
Strmπek, predstavnik veteranov Janko Kodra, orodjar Vojko Tonin, bla-
gajniËarka Irena Pirπ in Peter Baloh za nadzorni odbor. Mladi gasilci pa 
so pripravili kulturno glasbeni program.

Izvolili so organe obËnega zbora, predstavili delo v preteklem letu in 
naËrt dela ter financ za letoπnje leto in podelili znaËke za dolgoletno 
delo in Ëlanstvo.

Æupan Marjan ©arec je v svojem govoru poudaril, da gre delo PGD 
Zg. Tuhinj strmo navzgor: ≈To se vidi tako na tehniki (prevzem novega 
gasilskega vozila) kot tudi na izobraæevanju (mladi prostovoljni gasilci). 
Tehnika brez ljudstva je mrtva tehnika, potrebno je delati na ljudeh, da 
se izobraæujejo, saj smo gasilci eden izmed najpomembnejπih stebrov 
druæbe«. Kot je izpostavil, bi bilo nujno, da bi gasilska druπtva staro ga-

silsko opremo in vozila predala MedobËinskemu muzeju Kamnik, kjer bi 
bila lahko na ogled. 

V prostorih Prostovoljnega gasilskega druπtva Tunjice pa je potekal æe 
73. redni letni obËni zbor. Zbrane je pozdravil podæupan Robert Kokotec 
in se zahvalil vsem, ki so v preteklem letu sodelovali pri kakrπnihkoli akci-
jah. Zaæelel jim je, da bi bilo v bodoËe Ëim manj poæarov in drugih resnih 
intervencij, na gasilskih tekmovanjih pa ËimveË uspehov.

Udeleæenci obËnega zbora so brez pripomb sprejeli poroËila predsedni-
ka, poveljnika, tajnika, blagajnika druπtva ter vodje nadzornega odbora, 
kar potrjuje dobro delovanje druπtva ter odliËne, pristne odnose med 
Ëlani. Predsednik in poveljnik druπtva sta Ëlanom druπtva podelila pri-
znanja za dolgoletno in uspeπno delo. 

ObËni zbori gasilskih druπtev

Na ObËini Kamnik je delovno kot v panju
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Meso, sadje in zelenjava so 
v Sloveniji πe vedno cenejπi 
od povpreËja EU27

V ospredju dogajanja v Sloveniji so nedavne podraæitve kruha, mleka in 
mleËnih izdelkov ter mesa in mesnih izdelkov. Ali sta zares glavna krivca za 
sedanje podraæitve draga nafta, dvig cen strateπkih surovin, krmil na sveto-
vnem trgu ali trgovske maræe? 

Za konkretne odgovore smo za naπ Ëasopis in naπe bralce poprosili v do-
maËem koncu, kjer imamo kar dva velika proizvajalca mesa in mesnih izdelkov. 
Mag. Marko Viπnar, direktor Farm Ihan, ki imajo v lasti Meso Kamnik, in Kam-
niËan Stojan Hergouth, direktor podjetja Jata Emona, sta se izkazala za prava 
sogovornika ter nam povedala mnogo zanimivega in tudi koristnega. 

Stojan Hergouth je povedal, da so se jedilna jajca Jata in perutninsko meso 
Pivka podraæila v zaËetku februarja za 5%, vendar poudarja, da je bila zadnja 
podraæitev teh æivil spomladi 2008. Marko Viπnar pa podraæitve pojasnuje tako-
le: ≈Eno so æelje in potrebe, drugo pa so dejanski uËinki viπjih cenikov. Zaradi 
podraæitev surovin je Meso Kamnik podraæitve sveæega svinjskega mesa za 6 
odstotkov napovedal æe lani septembra. Iz te podraæitve ni bilo dosti uËinkov, 
ker se velik del sveæega mesa prodaja v akcijah, ki pa se ne ozirajo na cenike. 
Ko so se jeseni cene æit podvojile, so odkupne cene æivine Ëez noË poskoËile za 
35 odstotkov. Tako smo bili prisiljeni decembra podraæiti svinjino in govedino 
za 6 oz. 8 odstotkov. Ker se cene surovin πe naprej poveËujejo, bomo februarja 
verjetno zgodbo morali ponoviti. Ne smete pozabiti, da moramo na uveljavitev 
cenikov Ëakati 60 dni.«

KamniËan dr. Aleπ Kuhar je priznani slovenski agrarni ekonomist, pro-
fesor in raziskovalec na Biotehniπki fakulteti. Skorajda ni dneva, da se s 
svojimi pronicljivimi komentarji ne pojavi v enem izmed slovenskih medijev, 
zato je ob aktualni problematiki, s katero se strokovno ukvarja, nas pa 
iz dneva v dan bolj udarja po æepu, ponovno idealen sogovornik za naπ 
Ëasopis. 

Aleπ Kuhar skupaj s soprogo goji na lastnem vrtu raznovrstno zelenjavo 
in nekaj sadja. Vedno si je æelel imeti svoj vrt, lansko leto je najel zemljo 
v okolici mesta iz ≈Ëistega heca«. Na fakulteti svoje πtudente usmerja in 
izobraæuje o dobrih domaËih proizvodih. Nujno se mu zdi potrebno, da se 
πtudentje in ljudje na podroËju prehrane bolj izobrazijo, da se jim pove in 
prikaæe vzorce, potem pa naj se odloËi vsak sam, pravi dr. Aleπ Kuhar, saj 
vsi æivimo v svobodni deæeli. 
V zaËetku februarja smo bili priËa zviπanju cen osnovnih æivil, pro-
izvajalci pa jih ponovno najavljajo za marec. Æe dober mesec lahko 
v medijih sledimo razpravam o tem, kdo je kriv za to poviπanje. 
Kateri so glavni dejavniki, ki so najbolj vplivali na zadnjo podraæitev 
osnovnih æivil?

Potrebno je loËiti dva nivoja podraæitev. Eno je podraæitev na tr-
govinski polici, katero zaznamo potroπniki, drugi nivo pa predstavlja 
podraæitev surovin, ki jih kupujejo æivilska podjetja, da lahko proiz-
vajajo hrano. Februarja je priπlo do podraæitve hrane na trgovinskih 
policah v Sloveniji predvsem zaradi zviπanja cen kmetijskih surovin 
v drugi polovici preteklega leta, sedaj pa so to zviπanje cen surovin 
slovenska æivilska in trgovska podjetja prenesla na ceno konËnega 
izdelka. Za podraæitev je torej pomemben svetovni vpliv, dejavnikov, 
ki pospeπujejo draæitev hrane, je pa seveda veË, denimo slaba sveto-
vna letina æit.
Torej so podraæitve upraviËene? 

Teæko reËem. OËitno so se trgovci in æivilska podjetja odloËili, 
da podraæitve surovin ne morejo veË zadræevati, saj bi to ogrozilo 
njihovo ekonomiko poslovanja. Dejstvo je, da proizvajalci neradi 
podraæijo svoje izdelke, kot je ponavadi mnenje potroπnika, saj je 
to za proizvajalce zelo tvegana odloËitev, ne vejo, kako bodo odre-
agirali na trgu drugi proizvajalci. Nenazadnje lahko tisti, ki podraæi 
svoje izdelke, izgubi svoje potroπnike in træne deleæe. Proizvajalci 
pred dvigom cen zares zelo premislijo in to dejanje za njih na-
Ëeloma predstavlja zadnjo moæno odloËitev. Zagotovo so ozadja, ki 
opraviËujejo podraæitev.
Glasna so mnenja, da so glavni krivci za podraæitve trgovci? 

Glavna vzpodbuda za podraæitev osnovnih æivil je zagotovo priπla 
zaradi draæitve surovin, viπjih cen pπenice, soje, koruze in podobno, 
vsega, kar æivilska podjetja kupujejo in iz tega delajo hrano, potem 
to hrano prodajo trgovcem, trgovci nam - kupcem. 

Posebnost v naπi slovenski enaËbi je, da se hrana na slovenski 
trgovski polici podraæi bolj kot v sosednjih dræavah. Tukaj pa se po-
javi vloga trgovine, saj po vsem poznanih podatkih slovenski trgovci 
zaraËunavajo viπje trgovske maræe v relativni meri, torej v procentih, 
in Ëe so ti procenti visoki, potem osnovna matematika pove, da se 
konËna cena izdelka v Sloveniji poveËa bolj kot v tujini.
Ali ni krivda tudi pri slovenskemu kupcu, ki to dopuπËa?

Slovenski kupec tukaj nima izbire, saj je v Sloveniji premalo tr-
govcev, konkurenca na ravni trgovine je v Sloveniji zelo specifiËna. 
Visoke maræe so posledica razvojne poti slovenske trgovine, predvsem 
treh najveËjih trgovskih druæb, ki so vajene udobno ≈æiveti« na visoki 
maræi, v kateri se skriva marsikaj. Kupci plaËujejo v maræi usluge, 
ki jih trgovina nudi, ta pa je v Sloveniji precej obπirna, kupec pa 
se vendarle ne zaveda, kaj vse plaËa. Trgovec nam z visoko maræo 
zaraËuna vse bonitetne sisteme, od pikic do toËk, do izrazito bogato 
zgrajenih trgovskih centrov, kupec plaËa dogajanje v hipermarketih 
in podobno. 

Menim, da ne smemo imeti do maræe negativnega prizvoka, vendar 
se moramo obenem zavedati, da slovenski trgovec v ceno maræe po-
tisne πe vse stroπke svojega poslovanja, med drugim tudi svoje visoke 
dobiËke. »e bi slovenski trgovci zniæali maræe na evropski nivo, bi 
to za njih pomenilo letno 113 milijonov evrov manj dobiËka ter veË 
dobiËka slovenski predelovalni industriji in kmetijstvu.

Slovenski potroπnik je izrazito zaËel podcenjevati 
kakovostni vidik æivil, hrane. »e pogledamo naπe razvitejπe 
sosede, Avstrijce in Italijane, je poudarek in razmislek 
njihovih potroπnikov pri izbiri kakovosti hrane bistveno 
viπji kot pri nas

Sluæbeno veliko potujeπ po tujini, ravnokar si se vrnil iz Innsbrucka. 
Ali lahko primerjaπ slovenskega kupca æivil s kupci v tujini?

Seveda lahko. Predvsem se mi zdi pomembno πe enkrat poudariti, 
da slovenski kupec zagotovo ne bi plaËeval tako drago hrano, Ëe ne 
bi imeli takih razmer na podroËju trgovine, kot jih imamo danes.

Slovenski potroπnik je na podroËju hrane izrazito zaËel podcenje-
vati kakovostni vidik æivil. Deloma leæi krivda tudi pri trgovcih, ki 
so sproæili to cenovno vojno in nenehno izpostavljajo svojo cenovno 
konkurenËnost, kar je pri hrani zgolj en vidik nakupnega procesa. »e 
pogledamo naπe razvitejπe sosede, Avstrijce in Italijane, je poudarek 
in razmislek njihovih potroπnikov pri izbiri kakovosti hrane bistveno 
viπji kot pri nas. Pri nas se potroπnik praktiËno niË ne ukvarja s 
kakovostjo hrane, ki jo nakupi in zauæije, ampak je izrazito cenov-
no orientiran, kar je po mojem mnenju velik nesmisel in problem. 
Æal ljudje menijo, da hrana nima spodnje meje pri ceni in πe vedno 
mislijo, da je produkt, ki ga kupijo ceneje, enak produktu, ki je bil 
prej draæji. Hrana niæjega kakovostnega ranga prihaja predvsem iz 
uvoza in ti proizvajalci kot trgovci se zelo potrudijo, da zakrijejo 
kakovostno problematiËne produkte. Potroπniki posegajo po teh pro-
duktih, vendar se hkrati ne zavedajo, da kupujejo nezdrave produkte, 
ki so sicer deklarirano prehransko ustrezni, vendar je velika razlika v 
prehranski kakovosti. Cenejπa æivila so absolutno neprimerljiva z æivili 
v obiËajnem cenovnem rangu. Tu Slovenija zelo veliko izgublja in se 
uvrπËa na rang skupaj z dræavami, ki jih raje ne bi naπteval, kjer je 
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nivo hrane πkandalozno nizek. To je ali bo v prihodnje dolgoroËen 
problem, saj prehrana vpliva na zdravje populacije.
Kaj lahko slovenski kupec priËakuje v prihodnje na podroËju cen 
osnovnih æivil? 

Dejstvo je, da globalna prehrambna enaËba ni v ravnovesju, zaradi 
mnogih dejavnikov, ne le podnebnih sprememb, o katerih se dandanes 
tako rado govori. Dejstvo je, da je kmetijstvo odvisno od letin, tako 
kot pred tisoË leti. Enkrat so boljπe, enkrat slabπe. Globalno gledano, 
imamo zelo hiter porast prebivalcev, torej se spreminja povpraπeva-
nje, proizvodnja hrane pa zadnjih 30 let stagnira, ostaja enaka, kar 
povzroËa velike teæave na prehranskih trgih, precejπnja nesorazmerja 
na trgih. Izrazito problematiËna je tudi proizvodnja energentov na 
osnovi kmetijskih surovin. Zaradi takih dejavnikov, ki so praktiËno 
neobvladljivi, je teæko napovedovati, da se bodo pritiski na cene 
kmetijskih surovin umirili, zato nikakor ne morem napovedati, da 
nas v prihodnje ne Ëakajo podraæitve. 

Slovenija k sreËi spada med bogate dræave tega sveta, Ëeprav se 
to Ëudno sliπi. Pri nas zaradi pomanjkanja hrane ljudje ne umirajo. 
Pozablja se podatek, da je na svetu veË kot milijarda ljudi kroniËno 
podhranjenih, in Ëe se njim podraæi hrana umirajo. V Sloveniji 
moramo podraæitev hrane postaviti v realen kontekst. V Sloveniji 
eksistenËno ogroæenih ljudi zaradi podraæitve hrane ne bo. Vem, 
da obstajajo gospodinjstva, ki teæko poveæejo zaËetek s koncem 
meseca, in so v resni finanËni stiski, vendar imamo k sreËi socialne 
inπtitucije, ki lahko priskoËijo na pomoË. V Sloveniji zaradi lakote 
ljudje ne bodo umirali. V Sloveniji predstavlja nakup hrane manj 
kot 20% meseËnih izdatkov, v slabπe razvitih dræavah je ta izdatek 
bistveno viπji.

Meso πe nikoli tako poceni?
Marko Viπnar spraπuje bralce, Ëe so se kdaj vpraπali, kako lahko ob tako 

drastiËnih podraæitvah vhodnih surovin proizvajalci tako malo draæijo svoje 
proizvode. ≈Æita so v stroπkih prireje æivali tradicionalno predstavljala 50-60 
odstotkov, danes je cena 4 kg koruze (kolikor jo − v grobem - potrebujemo za 
prirejo enega kilograma svinjine) viπja od odkupne cene za kilogram praπiËa. 
Na ta naËin v Sloveniji kmalu ne bo veË domaËe svinjine«, opozarja Viπnar. 
Meni, da trgovci cene mesa kot dnevnega blaga uspevajo zadræevati na iz-
jemno nizki ravni. ≈To je njihova pravica, naπa pa, da temu reËemo ne. Trgovci 
so naπe ≈okno v svet«, z njimi dobro sodelujemo. Mislim, da se zavedajo svoje 
druæbene vloge in odgovornosti, zato verjamem, da bomo naπli naËin, ki bo 
obojim omogoËal preæivetje,« optimistiËno pravi Viπnar.

Cene strateπkih surovin so podivjale 
Stojan Hergouth razlaga, da je drastiËno zviπanje cen æit, olja, sojinih, sonË-

niËnih in repiËnih tropin, ki predstavljajo glavne sestavine krmil za perutnino, 
le to podraæilo za veË kot 30%. S tem so se proizvodni stroπki prireje mesa 
in jajc dvignili za skoraj 10% in jih prisilili v dvig prodajnih cen. Podraæitev 
strateπkih surovin analitiki razlagajo z razliËnimi argumenti. Najpogostejπi so: 
veËletno upadanje svetovnih zalog æit, slabe napovedi pridelkov zaradi vremen-
skih neprilik, poveËano povpraπevanje po æitih zaradi rastoËega prehranskega 
standarda v Aziji (poveËana poraba mesa) in poveËan odkup æit za potrebe 
energetskega sektorja (pridelava bioetanola in pridobivanja bioplina).

O pristopu trgovcev do cen pa Hergouth meni: ≈Trgovci imajo v Ëasih pre-
seæne proizvodnje moËnejπi strateπki poloæaj od proizvajalcev, saj preko njih 
doseæemo porabnike æivil, ki jih proizvajamo. »eprav se zdi razlika med naπimi 
prodajnimi cenami in ceno, ki jo plaËa potroπnik, vËasih nepraviËna glede na 
zahtevnost procesa proizvodnje, je to za nas πe vedno najcenejπi naËin prodaje 
naπih proizvodov v takπnih koliËinah, kot jih proizvajamo. Ker imajo trgovci veË-
jo moænost izbire dobaviteljev kot dobavitelji kupcev, je logiËno, da posel dobi 
tisti, ki ponudi trgovcu najugodnejπe pogoje. Mi si skuπamo zagotoviti mesto 
strateπkega in dolgoroËno ugodnega dobavitelja z nadpovpreËno kakovostjo, 
slovenskim poreklom in odliËnim servisom oskrbe, zato nas vËasih boli, ko se 
od nas zahteva popuste, ki jih dajejo oportunitetni, kratkoroËni ponudniki, ki 
obiËajno trgujejo s poceni trænimi viπki s sumljivim poreklom.« 

Meso, sadje in zelenjava v Sloveniji cenejπi od povpreËja EU27
Marko Viπnar komentira, zakaj so marsikatera osnovna æivila pri nas cenejπa 

od evropskega povpreËja: ≈Prva ugotovitev je, da tudi pri sedanjih cenah s 
slovenskimi dohodki ni lahko æiveti. Ponudba dobrin in privlaËnih storitev se 
je tako razπirila, da poveËuje potrebo po denarju za te namene. Iz vidika pro-
izvajalca pa menim, da je svinjsko meso na slovenskem trgu prepoceni, kar je 
posledica nenadzorovanega uvoza preseækov svinjine iz vseh vetrov. Ta zasenËi 
v Sloveniji namensko prirejeno svinjino in ji cenovno ne da dihati. Pri govedini 
so razmere bolj urejene, za sadje in zelenjavo pa tako velja, da dobivamo k 
nam predvsem blago druge kvalitete. Zato je tako, kot je, in tako bo lahko 
kmalu tudi pri mesu. TeoretiËno se lahko zgodi, da bo vse træno meso prihajalo 
na primer iz Brazilije, ker so tam razmere za prirejo najbolj ugodne. Seveda 
takrat ne bi bilo veË poceni.« 

Stojan Hergouth pa dodaja: ≈Poglejte revπËino slovenskih kmetov, æivinorej-
skih podjetij in mesnopredelovalne industrije. Zaradi neusmiljenega trænega 
boja, nepovezanosti prireje s klavnicami, uvoza poceni tujih trænih viπkov s stra-
ni slovenskih oskrbovalcev trgovskih sistemov in mesnic, nespoπtovanja ali celo 
namernega zavajanja potroπnika z oznaËbami porekla niæajo prodajne cene 
mesa pod povpreËje EU. Na evropskem trgu se s posebno dræavno financirano 
vzgojo krepi t.i. prehranski nacionalizem in protekcionizem, ki oteæuje izvoz 
slovenskih kmetijskih proizvodov, kot so meso, mleko in jajca na trge sosednjih 
dræav. Ker slovenska proizvodnja hrane predstavlja samo eno tristotinko evrop-
ske proizvodnje, ki je πe vedno 10% veËja od potreb evropskega prebivalstva, je 
razumljivo, da je ta trg lahko obËasno preplavljen z ≈akcijskimi« trænimi viπki z 
velikih nacionalnih trgov, kar tudi zniæuje povpreËne cene na trgu.«

Strokovnjaki Inπtituta za varovanje zdravja opozarjajo, da bi 
lahko prebivalci zaradi podraæitev hrane posegali po cenejπih 
in za zdravje manj ugodnih æivilih

Marko Viπnar se s strokovnjaki IVZ-ja strinja. ≈Ta nevarnost je æe prisotna. 
Nekateri res æe nekritiËno posegajo po najcenejπih izdelkih in potem obupujejo, 
ker hrana nima okusa, se skrËi na polovico, Ëudno izgleda ali diπi. Tudi Ëe ni 
tega, nas vedno lahko skrbi koliËina konzervansov ali postopki, ki so potrebni, 
da kak nizkocenovni, nekonzerviran izdelek doseæe obstojnost Ëez 30 dni. Ven-
dar verjamem, da je tega vse manj. Ljudje so vse bolj ozaveπËeni in naπi izdelki, 
Ëeprav smo jih morali podraæiti in imajo cenejπe alternative, se πe vedno dobro 
prodajajo. Kljub cenovnim stiskam πe vedno ne popuπËamo pri kvaliteti. Pri nas 
je meso πe vedno meso,« poudarja direktor Farm Ihan.

Stojan Hergouth je malce drugaËnega mnenja. ≈Menim, da je to opozorilo 
malo pretirano. Obstaja celo moænost, da bi se zaradi podraæitev kvaliteta pre-
hrane izboljπala, saj so primarna sveæa æivila - moka, sladkor, olje, mleko, jajca, 
meso in sadje πe vedno zelo poceni, oplemenitena v dobri domaËi kuhinji pa 
tudi najbolj okusen in zdrav naËin prehrane. »e so slovenskega porekla, pa jih 
lahko uæivamo tudi ob zavesti, da so pridelane v nadpovpreËno Ëistem okolju, s 
Ëisto vodo in pridelovalci, ki so dolgoroËno odvisni od slovenskega potroπnika, 
zato si ne bodo nikoli zavestno dovolili prodaje pokvarjenih, starih ali celo opo-
reËnih æivil. ResniËno draga je predelana, tako imenovana ≈junk hrana«, ki ima 
nizko prehransko vrednost in jo prepoznamo po visokih vsebnostih umetnih 
barvil, antioksidantov, soli, sladkorjev in kemiËnih konzervansov«, utemeljuje 
svoj pogled na opozorila direktor podjetja Jata Emona.

Kot kaæe, podraæitve hrane v prvih dveh mesecih ne bodo zadnje v letoπnjem 
letu. Zatorej nam kupcem in potroπnikom preostane le, da preudarno in pre-
miπljeno nakupujemo in uæivamo kvalitetno, zdravju prijazno prehrano.

KamniËan Aleπ Kuhar, priznani slovenski agrarni ekonomist, opozarja 
na podcenjevanje kakovostnega vidika hrane.

Aleπ Kuhar pravi, da je medijsko napihovanje ob februarskem dvigu 
cen mleËnih izdelkov, kruha in nekaterih vrst mesa pretirano. ≈Zganja-
mo paniko, ker se je æemljica podraæila z 72 na 76 centov, to je smeπno. 
Zelo malo ljudi pa se ukvarja s tem, da imamo milijardo ljudi v resnici 
podhranjenih in æe umirajo zaradi tovrstnih nihanj cen surovin in po-
slediËno hrane.«

≈»e greste na avtomobilski sejem, pa bo tam neki passat, sanje vsa-
kega Slovenca, zelo poceni, bo vsak rekel ‘ta avto je doæivel totalko’ ali 
pa ‘ta avto nima narejenega tega ali onega’. 

»e gre za hrenovko, pa je kupec vesel, da je naπel hrenovko, ki je 
nenormalno poceni. Poceni je zato, ker v njej ni mesa, ampak mesno 
polnilo, ker je polna vode, konzervansov in tako dalje.«

Slovenski kupec postaja ≈kanta« za smeti za nizko 
kakovostno hrano, cenejπa æivila so absolutno 
neprimerljiva z æivili v obiËajnem cenovnem rangu

Kakπen je slovenski kupec?
Slovenski kupec je precej nezahteven, zares πkandalozno, kako 

nizka priËakovanja ima slovenski kupec o kakovosti hrane. To seve-
da trgovcem zelo godi, ker lahko prodajajo hrano, ki jo v razvitem 
delu Evrope ne morejo prodati. Uvaæa se res slaba, predelana hrana. 
Trdim, da postajamo neke vrste kanta za smeti za slabo kakovostno 
hrano. Razlika je tudi, kaj ljudje o sebi govorijo in kaj dejansko poË-
nejo. Vsak trdi, da kupuje slovensko, kakovostno hrano, a realnost 
je drugaËna. 
Se v zadnjih letih ozaveπËenost kupca izboljπuje?

Ne. Æal se poslabπuje. ©e enkrat poudarjam, da je Slovenec postal 
zelo neobËutljiv za kakovost hrane in zelo cenovno obËutljiv nakupo-
valec. Trend, ki ga raziskovalci opaæamo, je po mojem mnenju neva-
ren, slab. Predvsem je πkandalozna kakovost sadja in zelenjave v naπih 
supermarketih. Priznam, da je v zadnjem Ëasu izbira na trgovskih 
policah res grozljiva in se zato tudi zapeljem po hrano v tujino. 

Kamnik se mora πe ogromno nauËiti, kako izkoristiti 
naravne danosti okolice mesta za proizvodnjo in træenje 
æivilskih proizvodov 

Kakπno vlogo pa ima kamniπka æivilska industrija?
Eta se je prodala ravno prejπnji teden, mi je æal. Æe pred leti sva 

se pogovarjala o kamniπkem koncu in πe vedno mi je æal, da se ne 
spreminja, Kamnik je kot regija na tem podroËju zelo slabo razvit, 
ima pa veliko moænosti. Na tem mestu lahko pohvalim dve gospe 
poleti na trænici, ki imata zelo dobro ponudbo in primerne cene. »e 
zares poiπËeπ, lahko tudi najdeπ dobre izdelke v naπi okolici. Se mi 
pa zdi πkandalozno, da Kamnik πe vedno ni naredil niË na ponudbi 
mleka in mleËnih proizvodov. Ravnokar sem priπel iz Avstrije, kjer 
zares ≈znajo«. Kamnik se mora πe ogromno nauËiti, kako izkoristiti 
naravne danosti okolice mesta za proizvodnjo in træenje æivilskih 
proizvodov. 

Dr. Aleπ Kuhar je ob koncu najinega zanimivega klepeta izpo-
stavil, da se mu zdi pomembno, da zaËnejo ljudje res razmiπljati o 
pomembnosti dobre, kvalitetne hrane, da postanejo zahteven kupec 
in se poglobijo tudi v svoje nakupe osnovnih æivil, ne le pri nakupu 
avtomobila ali mobilnega telefona, kjer lahko tedne πtudirajo karak-
teristike æeljenega izdelka.

Pogovarjala se je 
BOJANA KLEMENC
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spremljam, kaj se dogaja na podroËju prehrambene 
industrije, verjetno tudi zato, ker do sedaj πe ni 
bilo potrebe, da bi pazila na ceno pri vsakodnevnih 
nakupih hrane. TaπËa mi prinese nekatera æivila od 
okoliπkega kmeta. Odkar imam otroke, mi je vedno 
bolj pomembno, kaj imamo na kroæniku, pa tudi 
med prijateljicami je zaradi otrok vedno veË govora 
o kakovosti hrane.

©pela: N i -
sem opazila , 
da se je hrana 
v zadnjem Ëasu 
podraæila, vem 
pa, da se dra-
æijo surovine 
prehrambenih 
izdelkov. Svo-
jih nakupnih 
navad verjetno 
ne bom spre-

menila, razen Ëe pride do zares izrazite podraæitve. 
Sama æal nimam moænosti pridelati svoje hrane, ven-
dar se Ëedalje bolj zavedam, kaj jem. V druæini se 
sooËamo z alergijami, zato tudi natanËno preberem 
etiketo s sestavinami, Ëeprav ni vedno vse napisano. 
Pomembna je ozaveπËenost, da v trgovini res kupiπ 
in poiπËeπ hrano brez aditivov in podobno. Opa-
zujem, da smo na sploπno Ëedalje bolj ozaveπËeni 
glede prehrane, Ëedalje veË otrok je alergiËnih, preko 
otrok se lahko starπi bolj poduËijo, kaj je primerno 
in kaj ne.

Gordana 
in Bojan: 
Ne hodiva 
v e l i k o  v 
trgovino , 
vendar sva 
æe pred Ëa-
som opa-
zila, da se 
j e  h r an a 
podraæila. 
Malo res 

pogledava, kje nakupujeva, ne zbirava pa nobenih 
toËk in pik. Mleko kupujeva direktno pri kmetu, saj 
imamo doma z njim najmanj teæav. Tudi na sploπno 
pri izdelkih paziva na sestavo, predvsem na Ëim 
manj sladkorja, Ëeprav sva prepriËana, da proizvajalci 
potroπnike lahko zavajajo z deklaracijami, kolikor 
le æelijo. V nakupovalnih centrih se izogibava na-
kupom sadja in zelenjave zaradi slabih izkuπenj, sva 
pa mnenja, da ljudje premalo nakupujejo z glavo in 
veË z reklamnim sporoËilom. Æal nama je, da nimava 
moænosti samooskrbe. 

Neæa: Podraæitve hra-
ne obËutim æe dalj Ëasa, 
zato tudi redkeje obis-
kujem trgovine, ponavadi 
kupim le tisto, kar je res 
nujnujnejπe. Za podraæit-
ve so verjetno krivi tako 
proizvajalci kot trgovci, 
Ëeprav ti zagotovo naj-
bolj. V tako razkoπnih 
halah, kot jih imamo da-
nes, hrana ne more biti 

poceni. Slovenci smo preveliki potroπniki, æe otroke 
se navaja na potroπniπtvo, kar se mi ne zdi prav. 
Doma sama pridelam zelenjavo in sadje, saj je do-
maËe boljπe in πe veselje je ob tem.

Borut: Podra-
æitev pravzaprav 
na trgovski poli-
ci nisem opazil, 
priznam pa, da 
posegam po ce-
nejπih izdelkih. 
Mleko v mle-
komatu se tudi 
πe ni podraæilo 
in ker kupujem 
malo, me zaen-
krat podraæitve πe niso prizadele. Verjetno je iska-
nje krivca podraæitev dolga zgodba in ne verjamem, 
da dræi o podraæitvi surovin ali energetike, verjetno 
gre res za dogovarjanje med trgovskimi druæbami in 
politiko, ki poËasi uniËuje naπo druæbo. Slovenci bi 
morali ugotoviti, da nam politika ni potrebna. Nisem 
zagnan nakupovalec, vendar je res, da marsikoga ta 
danaπnja bogata ponudba zavede in poloæi preveË v 
voziËek. Tudi kupci so absolutno krivi za podraæitve, 
saj imamo najveËjo moË mi, kupci, se pritoæujemo, 
a πe vedno nakupujemo. Kvaliteta izdelka mi je po-
membna, Ëeprav sem mnenja, da se da marsikaj na 
deklaraciji prikriti. ©e najboljπe pa je, Ëe sam kaj pri-
delaπ ali Ëe poznaπ koga, ki to dela in veπ, od kod pri-
de tvoja hrana. Vedno sem bil mnenja, da je najbolje, 
da pride hrana direktno iz zemlje v usta. V Sloveniji 
pa birokracija z inπpektorji prepreËuje, da bi trænica 
in direktna prodaja pri kmetu bila uspeπna.

Pogovarjala se je BOJANA KLEMENC

Na vsakodnevne novice o februarskih podraæitvah 
osnovnih æivil in iskanje krivcev se poËasi navajamo. 
Vsak po svoje. Nekateri æe nestrpno Ëakajo prve sonËne 
æarke, ko bodo posadili in posejali domaËo zelenjavo 
ter utrgali prve sadeæe na vrtu, drugi iπËejo kmetije z 
eko pridelavo, tretji vsakiË znova preπtejejo preostale 
evre v denarnici in se podajo na lov za najugodnejπi-
mi cenami, nekateri pa viπjih cen v trgovini sploh ne 
opazijo. Nekateri se razburjajo, drugi molËijo. Govori 
se o recesiji, a πe vedno so nekatere kamniπke trgovine 
polne, kaj polne, vedno veË jih je. Z recesijo so se spre-
menile nakupovalne navade KamniËanov, v zadnjih 
letih pa je v mestu poleg veËjih trgovskih druæb tudi 
veË diskontnih prodajaln. KamniËane smo zato pov-
praπali, kaj menijo o februarskih podraæitvah hrane 
in kako se odzivajo nanje, kdo je zanje kriv in koliko 
so jih zadnje podraæitve res prizadele. Kupovati ceneje, 
slovensko, v trgovini ali pri pridelovalcu?

M a t e j a 
z Ano: Me 
æalosti, da so 
se æivila po-
draæila, ven-
dar nakupo-
valnih navad 
kot druæina 
n e  b o m o 
spreminjali, 
saj moramo 
od neËe s a 
p r e æ i v e t i . 

Priznam, da πe nisem opazila podraæitve, saj raËune 
plaËuje soprog. Pri iskanju krivca za podraæitve je 
zaËaran krog, vsak po malem doda, na koncu je cena 
taka kot je. Za naπo druæino lahko reËem, da smo 
izbirËni nakupovalci, saj posegamo po slovenskih 
proizvodih, ti pa niso najbolj poceni, veËina ljudi pa 
prej pogleda na ceno kot na kvaliteto. Pri nakupu 
zelo natanËno preberem etiketo, preberem katere 
E-je vsebuje æivilo, pomembno mi je, od kod æivilo 
izvira, sem kar teËna ali previdna, saj sliπim take 
in drugaËne zgodbe. Æal premalo poznam kmete v 
okolici, od katerih bi zelo rada kupovala domaËe 
izdelke, k sreËi imamo nekaj zelenjave tudi doma, 
radi pa obiπËemo tudi kamniπko trænico.

Brane: Seve-
da sem opazil 
podraæitve in 
s em mnen j a , 
da so osnovna 
æivila predraga. 
Zagotovo so za 
podraæitve krivi 
trgovci, saj imajo 
previsoke maræe. 
Kupujem tisto, 
kar potrebujem, 
v trgovinah v 
oko l i c i ,  kam 
pa naj grem. V 
nakupovalnem 
voziËku se znaj-
dejo slovenski 

proizvodi, saj je moje zaupanje v slovensko æivilsko 
industrijo veËje kot v tujo. Morda smo Slovenci res 
prepogosto v trgovinah in ker se trgovci zavedajo, da 
kupujemo rajπi slovensko, to tudi rajπi podraæijo. 

C v e t k a : 
Priznam, da 
sem le v me-
dijih zasledila, 
da se bo po-
draæila hrana 
in sem bi la 
tudi sama pri 
nakupu bolj 
pozorna, dru-
gaËe ne vem, 
Ëe bi opazila. 
Verjetno je hrana predraga, sploh za tiste, ki imajo 
skromne meseËne prihodke. Sama k sreËi πe nisem v 
taki situaciji, da bi morala gledati kaj kupim. Teæko 
reËem, kdo je kriv za podraæitve, po razpravah v 
medijih sodeË so to previsoke trgovske maræe, ostali 
v tej verigi naj ne bi imeli niË od podraæitve. Na 
trænici ne kupujem dosti, saj je mnogo draæje kot 
v trgovini, prav tako veliko sadja in zelenjave tudi 
na trænico prihaja iz tujine. Osebno dajem prednost 
hrani, pridelani v Sloveniji, o sestavinah æivil pa 
nisem dovolj seznanjena. 

V e r o n i k a : 
Nisem opazila 
zadnjih podra-
æitev, kupujemo 
pa skoraj samo 
pri kamniπkem 
najboljπem so-
sedu. S hrano 
se nikoli nisem 
obremenjevala, 
zato tud i  ne 

Naπa anketa

CENE OSNOVNIH ÆIVIL RASTEJO,  
KAKO PA SE ODZIVAMO KUPCI?
NAM JE MAR LE CENA ALI TUDI KVALITETA? PoËitnice so Ëas, ko πolajoËa se mladina vræe 

zvezke v kot in poËne ... no, æe kaj. Zato 
me je presenetilo, ko sem dobil kar od dveh 
gledaliπkih skupin iz ©CRMja urnike vaj, ki so 
napolnile prav vse poËitniπke dneve. Dopol-
dne, popoldne, sobote, nedelje. ©e posebej v 
poletu je Angleπka gledaliπka skupina, ki ima 
premiero mjuzikla Chicago æe, reci in piπi, 
naslednjo sredo. Koreografije, muzika, petje v 
æivo, premiËna scenografija, skratka, tehnika 
v prepihasti dvorani Doma kulture Kamnik 
poka po πivih. Zagnana skupina z mentorico 
Katjo je praktiËno zasedla Dom kulture Kam-
nik, malo jim pomaga tudi naπa ekipa, vikend 
bo peklenski, premiera v sredo pa v vsakem 
primeru katarziËna. 

Malo veË Ëasa imajo nesmrtni Rudolfi, ki se 
pod strogim Marjinim oËesom na gledaliπkih 
deskah letos spopadajo s tekstom Makedon-
ke Æanine MirËevske z naslovom Na deæevni 
strani. Prav od tam, z deæevne strani naπe 
druæbe, prihaja tudi marsikateri junak(inja) prej 
omenjenega Chicaga. Dva, na prvi (in drugi) 
pogled dokaj razliËna gledaliπka æanra imata 
torej marsikaj skupnega, tako po vsebini, v 
naπem kamniπkem primeru pa predvsem v iz-
razito pozitivni energiji, ki polni Dom kulture, 

Zapor na deæevni strani!

Izza odra

Od 3. do 7. februarja je v 
Bruslju potekal eden od najve-
Ëjih evropskih sejmov Vakantie 
Salon, na katerem se je v okvi-
ru stojnice Slovenske turistiËne 
organizacije predstavljala tudi 
kamniπka turistiËna ponudba.

Sejem je imel letoπnje leto 
rekorden obisk in dnevno naj 
bi ga obiskalo veË kot 20.000 
obiskovalcev. Belgijci turistiËne 
sejme πe vedno radi obiskujejo; 
pred sejmom namreË poskrbijo 
za dobro promocijo, poleg tega 
je bilo razdeljenih ogromno 
brezplaËnih vstopnic. Belgijci 
so narod, ki veliko potujejo in 
kar 79 odstotkov popotnikov 
se odloËa za poËitnice v tujini. 
Na pot se velika veËina odpra-
vi z avtom ∑ najveË v Italijo, 
Francijo in ©panijo; vedno veË 
pa se odloËajo za poËitnice v 
relativno novih turistiËnih dræ-
avah, med katerimi posebno 
mesto zaseda Slovenija. Pred-
nost vidijo v bliæini Slovenije 
(med drugim tudi direktni le-
talski liniji Ljubljana ∑ Bruselj), 
navduπeni pa so nad naravno in 
kulturno dediπËino ter Ëistostjo 

Kamniπki turizem se je predstavil v Bruslju

in varnostjo dræave.
Kot pravijo na Agencij za 

turizem in podjetniπtvo ob-
Ëine Kamnik, ki so na sejmu 
predstavljali kamniπki turizem, 
je bilo na letoπnjem sejmu pre-
cejπnje zanimanje za Slovenijo, 
kar gre pripisati tudi oddaji 
Vlaanderen Vakantieland, ki 
so jo le nekaj dni pred sej-

mom vrteli na nacionalni flam-
ski televiziji VRT. K veËjemu 
zanimanju pa gotovo prispeva 
tudi nestabilno politiËno stanje 
v severno afriπkih dræavah.

Kamniπki turizem se konec 
februarja predstavlja πe na 
turistiËnem sejmu F.R.E.E v 
Münchnu. 

SA©A MEJA»

Letoπnje 
prireditve v 
Srcu Slovenije 
zbrane v knjiæici

Alenka Hribar in Andreja Eræen (Agencija za turizem in podjetni-
πtvo obËine Kamnik) sta na sejmu v Bruslju predstavljali kamniπki 
turizem. Kot pravita, so obiskovalci sejma najveË spraπevali po na-
ravni in kulturni dediπËini; veliko jih je poznalo zlasti Veliko planino 
in mesto Kamnik, kamor se bodo, po njihovih besedah, zagotovo πe 
vrnili. (Foto: ATP)

in ki jo s seboj prinesejo mladi ustvarjalci, na 
svoj naËin pa tudi obe mentorici. 

In ne morem si kaj, da ne bi ob tem po-
mislil na nekaj (poudarjam, nekaj) nergaËev v 
MC Kotlovnica, ki so svoj entuziazem pustili 
na pragu spoznanja, da vse vedo, da vse znajo, 
da so najboljπi in da je edino, kar jim manjka, 
golida denarcev. In da bi oni to Ëisto drugaËe 
≈zrihtali«. Ko pride priloænost, pa pride do 
zadreg: ≈Stari, Ëe bi blo veË denarja, kva bi mi 
tukile delal!!«, pa seveda veËne obljube ≈nasled-
nji mesec zaËnemo« Fantje in dekleta: elektrika 
je, ozvoËenje je, internet je, toplo recimo da 
tudi, prostori so Ëisti (zaradi pridne Ëistilke), 
straniπËa smrdijo ravno toliko, da veπ, da si v 
mladinskem centru, streha ne puπËa (tako kot 
na PleËnikovi postaji, ki se bo vsak Ëas podrla 
na kakega od tistih petih potnikov, ki vsako 
jutro Ëakajo spodaj) V napaËni gospodarski 
panogi ste, fantje in dekleta. Takπnih pogojev 
za delo, kakrπne ima danes kamniπka mladina, 
se ne bi branili tudi v kakπni mnogo bolj 
≈mladinsko« osveπËeni obËini. 

Jamranje je pasé, tovariπice in tovariπi, mla-
dine, ki jo razganja od ustvarjalnosti, pa vedno 
veË. 

GORAN ZAVR©NIK

Center za razvoj Litija je æe 
tretje leto zapored izdal knjiæico 
z naslovom ≈Utrip prireditev v 
Srcu Slovenije«, v kateri so zbrani 
dogodki, ki se bodo odvijali v te-
koËem letu znotraj obmoËja Srce 
Slovenije. Sodelovalo je najveËje 
πtevilo obËin doslej: Dol pri Ljub-
ljani, Domæale, IvanËna Gorica, 
Kamnik, Litija, Lukovica, Mengeπ, 
MoravËe, ©martno pri Litji, Trzin 
in Zagorje. Prireditve v naravi kot 
v kulturnih ustanovah, likovne in 
fotografske razstave, gledaliπka 
ustvarjanja, predstavljanje dediπË-
ine in folklore, plesne in glasbene 
prireditve, rekreacijska in zabavna 
druæenja, kulturni festivali, tradi-
cionalni sejmi, daljπi in krajπi po-
hodi ter kmeËki prazniki vabijo na 
druæenje s prijatelji, sosedi, znanci 
in druæino. 
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Kamnik je mesto, ki se ponaπa z bogato zgodovino, odlikujejo ga πtevilni 
kulturno-zgodovinski spomeniki, obkroæa Ëista zelena narava. In vse to so 
aduti, na katere lahko stavimo πtevilni organizatorji ter akterji kulturnega 
dogajanja in turistiËne promocije mesta z njegovim πirπim zaledjem. Uspeπne 
rezultate pa bomo lahko dosegli le s skupnimi moËmi, s korektnim sodelo-
vanjem ter iskreno æeljo, da nekaj dobrega naredimo za mesto in vse njegove 
prebivalce. 

Na podroËju turizma smo v letoπnje leto stopili z aktivnim delovanjem na 
podroËju promocije destinacije Kamnik. Skupaj z ostalimi ponudniki turisti-
Ënih storitev (Terme Snovik, Velika planina, Naravni zdravilni gaj Tunjice, 
hotel Malograjski dvor) smo pripravili uspeπne predstavitve na sejmih doma 
(Turizem in prosti Ëas v Ljubljani) ter v tujini (Utrecht na Nizozemskem, 
Bruselj v Belgiji in München v NemËiji). Vsi skupaj se zavedamo, da bomo 
le s skupnimi programi, usklajeno ponudbo ter zanimivimi produkti uspeπno 
privabljali turiste in s tem omogoËili razvoj turizma na naπem obmoËju. 

Ob promocijskih aktivnostih se kamniπki turizem uspeπno vkljuËuje tudi 
v nacionalne turistiËne projekte; na regionalni ravni (Osrednje slovenska 
statistiËna regija) se pripravlja zasnova Regionalne destinacijske organizacije, 
kjer Agencija za turizem in podjetniπtvo Kamnik sodeluje kot partner v 
projektu, ki ga vodi Zavod za turizem Ljubljana. V teku preverjanja je tudi 
prijava projekta Promocija turistiËnega obmoËja Srce Slovenije, ki vkljuËuje 
sedem obËin (Domæale, Trzin, Mengeπ, Litija, Lukovica, Dol pri Ljubljani, 
Kamnik) in bo celotni destinaciji omogoËil dodatna sredstva za promocijo, 
nove produkte ter prireditve. 

ZaËetek leta je tudi Ëas, ko se na Agenciji za turizem in podjetniπtvo 
Kamnik zaËnemo aktivno pripravljati na izvedbo prireditev, ki nam jih 
je v organizacijo zaupala ObËina Kamnik; kviz o poznavanju Kamnika za 
osnovnoπolce, Veronikin festival za najmlajπe, Srednjeveπki dnevi ter Dnevi 
narodnih noπ. Ob pripravah za vsako od teh prireditev sodelujemo s πtevilnimi 
organizatorji, ki æelijo na kakrπenkoli naËin tvorno, s konstruktivnimi idejami 
in dobro voljo prispevati k boljπi izvedbi. 

Pri organizaciji kviza sodeluje vseh πest kamniπkih osnovnih πol, ki so 
kljub natrpanemu uËnemu programu pokazale pripravljenost za sodelovanje. 
Kulturno druπtvo Priden moæic je v preteklih letih poskrbelo za tehniËno 
izvedbo predtekmovanj in finala kviza, za kar je bil tudi izplaËan honorar. 

Organizacije in izvedbe Veronikinega festivala si ne morem predstavljati 
brez idej, pripravljenosti in pozitivne volje kamniπkega VVZ Antona Med-
veda, osnovnih πol Marije Vere, Frana Albrehta in ©martno v Tuhinjski dolini, 
turistiËnih ponudnikov (Terme Snovik, Arboretum VolËji Potok, Velika plani-
na, Naravni zdravilni gaj Tunjice), Javnega sklada RS za kulturne dejavnosti, 
ObmoËne izpostave Kamnik in πtevilnih posameznikov, ki pomagajo pri 
izvedbi festivala. Res je, Veronikin festival izhaja iz Majinega festivala, kot v 
intervjuju v prejπnji πtevilki Kamniπkega obËana pove Goran Zavrπnik, a æal 

Sodelovanje ali ne? 
je od zaËetne ideje v dveh letih ostala samo ideja, ki pa sama po sebi brez 
realizacije ne prinese uspeha. V Veronikinega smo festival preimenovali z na-
menom veËje prepoznavnosti prireditve in povezanosti z zgodovino mesta. 

Srednjeveπki dnevi oz. Venerina pot letos praznujejo 15-letnico. Ko smo 
leta 1996 v Kamniku prviË pripravili Srednjeveπke dneve, smo bili ena izmed 
sedmih slovenskih obËin, ki so bile vkljuËene v mednarodni projekt Venerina 
pot. Skozi leta je projekt Venerine poti sicer usahnil, mesta so na svoj naËin 
nadaljevala tradicijo. V Kamniku, mestu z bogato srednjeveπko tradicijo, smo 
vsako leto skuπali v okviru prireditve pripraviti nekaj novega in vrhunec je 
zagotovo predstavljala lanska uprizoritev scenske kantate Carmina Burana, 
ki je zdruæila dva kamniπka zbora in v kateri je sodelovalo preko 120 iz-
vajalcev. »e to ni dovolj zgleden vzor sodelovanja, novih idej... V letoπnjem 
letu bo osrednja tematika Srednjeveπkih dnevov 500-letnica moËnega potresa, 
ki je leta 1511 poruπil velik del srednjeveπki mest na Kranjskem in z njimi 
tudi kamniπka gradova Mali in Stari grad. K sodelovanju smo povabili tudi 
Kulturno druπtvo Priden moæic, ki naj bi pripravilo izvedbo Vrtomirjevega 
prstana. Obljubili so prenovljeno, atraktivnejπe tekmovanje v ≈srednjeveπkih« 
veπËinah; za izvedbo le-tega je druπtvo vsako leto prejelo honorar v znesku, 
ki so ga zahtevali. 

Agencija za turizem in podjetniπtvo Kamnik se poleg osnovne dejavnosti, 
za katero je bila s strani ObËine Kamnik ustanovljena, to je pospeπevanje 
razvoja turizma v obËini Kamnik, ukvarja tudi s pripravo in izvedbo πtevilnih 
prireditev, ki dopolnjujejo koledar dogodkov v mestu. PrepriËani smo, da 
sta kultura in turizem dve podroËji, ki za Kamnik predstavljata pomemben 
element njegove prepoznave. Celega spektra razliËnih dejavnosti ne bi mogli 
uresniËiti brez sodelovanja s πtevilnimi institucijami, ki æelijo pripomoËi k 
napredku. Kdor dela se tudi moti in vsaka konstruktivna kritika je dobro-
doπla. V ta namen se soorganizatorji po izvedenih prireditvah sreËujemo 
na evalvacijah, v teku priprav usklajujemo naËrte. Pogoj za sodelovanje pa 
je seveda prisotnost na sestankih in pripravljenost idejo pripeljati tudi do 
realizacije. 

Za zakljuËek si dovolim zapisati odgovor na vpraπanje iz naslova — Sodelo-
vanje ali ne? Mislim, da je bilo iz zapisanih primerov dovolj oËitno razbrati, 
da Ëe æelja po sodelovanju obstaja, potem je tudi moË najti pot do njene 
realizacije. S skupnim ciljem konstruktivnega! delovanja za dobro Kamnika. 

Tisti, ki smo bili oznaËeni, da imamo denar, da ne sodelujemo, da nismo 
inovativni, tisti imamo æe πtiri leta isti naslov, isto telefonsko πtevilko in 
uradujemo v isti pisarni. Najdeni smo bili le, ko je bilo potrebno pri nas si 
brezplaËno sposoditi srednjeveπke obleke, ki dva meseca niso bile vrnjene, 
najeti klopi in mize, ki so bile potem izgubljene in zagotoviti sredstva za 
katerega od projektov... 

Dr. ANDREJA ERÆEN 
Direktorica Agencije za turizem in podjetniπtvo Kamnik

PS: Tisti, ki nam za opravljene storitve pogosto izstavljajo raËune in nas v 
javnosti kritizirajo ter so njihovi zaposleni Ëlani sveta naπega zavoda, bi lahko 
vedeli, da TIC (TuristiËno informacijski center) ni naziv naπega javnega zavo-
da, ampak le pisarna, za katero æe ime pove, da daje informacije turistom!

Kamniπko kulturno-turistiËno dogajanje

V teh dneh mineva 100 dni, odkar je Marjan ©arec tudi formalno prevzel 
funkcijo æupana ObËine Kamnik. V preteklih stotih dneh, ko se je ©arec πe 
privajal na novo sluæbo in okrog sebe zbiral ekipo sodelavcev, smo lahko 
spremljali pestro politiËno dogajanje, ki so ga πe dodatno zaËinile nekoliko 
nenavadne in netipiËne poteze naπega novega æupana. Glede na to, da je 
Marjan ©arec postal æupan brez predhodnih politiËnih izkuπenj, sprejemam 
argument njegovih podpornikov, da potrebuje πe nekaj Ëasa, da se privadi na 
novo delovno okolje, vendar pa to ne sme biti izgovor, da bi se odmikal od 
ustaljenih demokratiËnih norm. 

Danaπnji pozivi, ki jih neprestano posluπam, kako Kamnik nima koalicije 
in ne opozicije, saj ceste niso ne leve ne desne, se mi zdijo posledica oËit-
nega nepoznavanja demokracije. Demokracija ni idealen politiËni sistem, 
ima svoje napake, vendar je æe Churchil ugotavljal, da boljπega politiËnega 
sistema Ëloveπtvo zaenkrat πe ni iznaπlo. Temeljni princip demokracije je 
veËina. VeËina je tisti mehanizem demokracije, ki vsakrπni politiki prepre-
Ëuje, da bi uresniËevala zgolj svoje ozke interese, ampak mora za vsako 
odloËitev dobiti πirπo — to je veËinsko — podporo. Za oblikovanje veËine je 
potrebno skleniti koalicijo. Koalicija je zdruæenje podobno misleËih, ki se za 
dosego zastavljenih ciljev povezujejo in tesneje sodelujejo. Koalicija ni glaso-
vaen stroj, kot si nekateri zmotno razlagajo, ampak forum, na katerem se 
skupina svetnikov poenoti o kljuËnih prioritetah mandata, kar je πe posebej 
pomembno v nezavidljivih finanËnih razmerah. 

Tudi opozicija ima v demokraciji svojo vlogo. Naloga opozicije je nad-
zor oblasti in pozitivna konkurenca oblasti, ki vsakrπno oblast sili, da dela 
kvalitetno in tudi smotrno. Opozicija in koalicija sta v demokraciji potrebni 
in nujni za uresniËevanje drugega temeljnega principa demokracije, to je 
≈checks and balances« (≈zavore in ravnoteæja«), zato se mi zdijo razmiπljanja o 
tem, kako ne potrebujemo koalicije in ne opozicije, kot poziv k vraËanju v 

PRVIH 100 DNI stare Ëase ali pa pribliæevanje sistemom, kakrπnega imajo v Severni Koreji 
ali na Kubi, torej v sistem, kjer razliËnost ni zaæelena. Kdo pa pravi, da se 
moramo iti na lokalni ravni ideoloπke boje? NihËe! Sam se jih nisem nikoli 
πel in se jih tudi ne bom πel. »eprav ceste niso niti leve niti desne, je tudi v 
lokalnem prostoru razliËnost nujno potrebna za uresniËevanje vseh demo-
kratiËnih funkcij in zdravilna za razvoj obËine. Ko govorim o razliËnosti, ne 
mislim na ideoloπko razliËnost, ki je na lokalni ravni res nepomembna, ker 
se ukvarjamo s komunalnimi zadevami, ampak govorim o razliËnosti idej in 
pobud. Vsem tistim, ki nas obtoæujete, kako se v nekaterih svetniπkih skupinah 
sami razglaπamo za opozicijo, priporoËam knjigo Razvoj parlamentarizma dr. 
Draga Zajca. V preteklih mesecih so nekateri vsevedi neprestano pojasnjevali 
tudi moje æelje in obËutke. Videli in sliπali so samo tisto, kar so æeleli. Upam, 
da me bodo tokrat zelo dobro sliπali: nisem bil ne ©arËev in ne GoluboviËev 
podpornik, razmiπljal sem s svojo glavo in tako bom poËel tudi v prihodnje. 
»e bi si æelel biti podæupan, bi se to lahko dogovoril med prvim in drugim 
krogom æupanskih volitev. V zameno za javno podporo sta mi oba kandidata 
ponujala mesto podæupana. Kot veste, sem oba zavrnil. Upam, da sem s tem 
enkrat za vselej dovolj jasno odgovoril vsem tistim, ki vsakrπno mojo potezo 
povezujejo z imenovanjem podæupanov. V opozicijo sem odπel zato, ker imam 
drugaËen pogled na vodenje obËine, kot ga ima æupan ©arec, ne pa zato, ker 
nisem bil imenovan za podæupana.

Kakπna je politiËna realnost po 100 dneh ≈©arËeve vladavine«? ObËina Kam-
nik je πe vedno brez proraËuna za leto 2011. Na proraËun ne Ëakamo samo 
zaradi zadnjih lokalnih volitev, ampak tudi zaradi tega, ker æupan πe vedno 
ni oblikoval veËinske koalicije, s katero bi se osredotoËili na prioritete tega 
mandata. Najbolj opazne zadnjih 100 dni so bile kadrovske zamenjave (Ma-
stikosa) in nekatere okrepitve (Kenda), med katerimi je najveË pozornosti 
vzbudila zagotovo zaposlitev profesionalnega πoferja. Kot pravi æupan, ga v 
teh trenutkih najbolj zaposlujejo πole, vendar veË o tem prihodnjiË. 

MATEJ TONIN

Toliko izreËenih besed opraviËeva-
nja tistih, ki niso podprli prvega bra-
nja proraËuna, kot smo jih doæiveli 
v zadnji πtevilki Kamniπkega obËana, 
jih do sedaj πe nismo. Skesanci, bi 
jim lahko rekli, so se tudi tokrat do-
govorili: ≈Bolje je napad, kot obram-
ba« in napadli poroËevalko, ki je 
objektivno opisala dogajanje na seji. 
Predvidevamo, da je bila najveËja na-
paka tega poroËila tudi ta, da ni na-
vedla imen oseb, ki so nizali razloge 
za zavrnitev predloga proraËuna. ©e 
veË, od urednice so zahtevali uradni 
popravek oziroma dodatno uteme-
ljitev njihove ≈odgovorne« zavrnitve. 
Spraπujemo se, zakaj potem toliko 
ponovitev Pilatovega umivanja rok 
na πesti strani Kamniπkega obËana?

Na 3. seji obËinskega sveta je bila 
glavna toËka prva obravnava prora-
Ëuna obËine Kamnik za leto 2011. Pri 
prvi obravnavi se obiËajno sooËijo 
mnenja ter podajo predlogi za izbo-
ljπavo osnutka proraËuna. ObËinska 
uprava in æupan nato pripravijo iz-
boljπan predlog proraËuna, ki ga v 
drugi obravnavi sprejme obËinski svet. 
Tokrat na æalost seja ni potekala v 
tej smeri. Nekatere svetniπke skupine 
so se paË odloËile, da bodo pokazale 
svoje miπice in z nekaterimi povsem 
nesmiselnimi argumenti zavrnile pred-
log proraËuna. 

PILATOVSKO UMIVANJE ROK 
NEKATERIH SVETNI©KIH SKUPIN

Prebivalci Kamnika se dnevno sooËamo s teæavami, ki nam jih pov-
zroËajo pomanjkanje parkirnih mest in slabe prometne povezave med 
mestom in podeæeljem. Morda bi tudi v tem lahko poiskali enega od 
razlogov, zakaj v starem mestnem jedru ni pravega æivljenja, lastniki 
lokalov pa se raje selijo v trgovske cone na obrobju mesta.

V stranki Zares-nova politika smo æe v predvolilni program zapisali, 
da bomo v primeru izvolitve v obËinski svet poskuπali na to podroËje 
vnesti nekaj novosti in morebitnih izboljπav. Prav zato sem se kot 
obËinski svetnik tudi osebno zavzel, da bi se v naπi obËini prav vsak 
obËan lahko pripeljal v mesto z javnim prevoznim sredstvom in to 
brez dolgotrajnega Ëakanja na morebitni primestni promet. Z ure-
jenim javnim prometom bi zmanjπali potrebe po novih parkiriπËih, 
izboljπali bi kvaliteto zraka, saj bi se zmanjπalo πtevilo avtomobilov v 
starem mestu in nenazadnje bi lahko na tak naËin omogoËali dostop 
in prevoz tudi starejπim in hendikepiranim, ki sedaj s teæavo pridejo 
do lekarne, zdravstvenega doma in ostalih javnih ustanov! 

Na podlagi teh razmiπljanj sem se odloËil za sestanek z gospo Zore, 
direktorico podjetja Kam-Bus, kjer so pripravili predlog za ureditev 
mestnega prometa v obËini Kamnik. Zakonska ureditev na tem po-
droËju namreË omogoËa in dovoljuje izvajanje mestnih linij, ki jih 
nato izvaja koncesionar. 

In kakπne so prednosti uvedbe novih avtobusnih linij? V primer-
nih Ëasovnih intervalih bi se vzpostavila povezava med posameznimi 
deli mesta in bliænjimi naselji in seveda Tuhinjsko dolino. Le-to bi se 
izvedlo z nizkopodnimi avtobusi, ki so zaradi naËina vstopa prijaz-
nejπi do potnikov. »e poenostavim, nove linije bi omogoËale prevoz 
med Kamnikom, Podgorjem (skozi vas), Tunjicami, ©marco, Duplico 
in Tuhinjsko dolino. Za zaËetek bi manjπi avtobus omogoËal testno 
razliËico prevozov, ki bi prav kmalu lahko dala odgovor na primer-
no gostoto povezav, prav tako bi se bolj nazorno pokazale potrebe 
po javnem prevozu na posameznih relacijah. Po doloËenem Ëasu bi 
dodatne potrebe lahko pokrili z novim avtobusom, s tem, da je pre-
voznik pripravljen kupiti specialni avtobus, ki bi vozil na plin, kar je 
πe dodatna prednost!

V druæbi Kam-Bus so izraËunali stroπek celodnevne vozovnice za 
neomejeno πtevilo voæenj in ta bi znaπal zgolj 1 EUR! Sedanja cena 
enkratne voænje na najkrajπi relaciji je namreË kar 1,30 EUR. Okvirni 
meseËni stroπek prevozov za vse dni v mesecu bi znaπal pribliæno 
10.000 EUR. To pa je vsota, ki jo naπa obËina lahko prenese in jo v 
obliki postavke uvrsti v letni proraËun!

Naj torej πe enkrat poudarim prednosti tovrstnega javnega prome-
ta. Enostaven dostop, veËja frekvenca prevozov, manj onesnaæevanja 
okolja, zadostnost obstojeËih parkiriπË, povezava mesta z bliænjimi 
naselji in turistiËnimi toËkami (Snovik, Tunjice) in nenazadnje tudi 
obËutno niæje cene za obËane! 

Torej se nam samo od sebe poraja vpraπanje: Lahko, Ëe hoËemo!?
JANEZ BALANTI», svetnik Zares − nova politika

MESTNI PROMET-  
SANJE ALI REALNOST?

Iz poslanske pisarne
Ta mesec me je obiskalo veËje πtevilo brezpo-

selnih obËanov obËine Kamnik. Nekateri so ravno 
izgubili delo in sesul se jim je svet. Drugim se je 
iztekel Ëas prejemanja nadomestila osebnega 
dohodka za brezposelnost, novih sluæb pa ni. Na 
mnoge se je zgrnila skrb, kako preæiveti. Æal jim 
trenutno ne morem dati drugega kot razumeva-
joËo besedo in nasvet, kam se lahko obrnejo po 
socialno in drugo pomoË. Ta pa v Sloveniji in v 
obËini ni zadostna za preæivetje, Ëe Ëlovek ostane 
brez vsakega dohodka.

Podjetniki, zaposlujte domaËine! 
Mnogi izmed brezposelnih so prepriËani, da javni zavodi in podjetja v 

naπi obËini raje zaposlujejo ljudi iz drugih obËin, kot domaËine. Med brezpo-
selnimi v obËini sem spoznala mnogo izvrstnih kadrov, ki bi si jih lahko æelel 
vsak podjetnik. Zato nasvet javnim zavodom in podjetnikom: ≈Zaposlujte 
tudi dobre domaËe kadre! ≈

Novo obËinsko vodstvo bo moralo v prihodnjih letih nadoknaditi za-
mujeno na podroËju ustvarjanja podjetjem prijaznega okolja, da se bodo 
ta pripravljena vrniti v obËino in ustvarjati nova delovna mesta za naπe 
obËane. 

Zakaj v Kamniku ni okulista, ki bi delal v javni 
sluæbi?

S tem vpraπanjem me je v poslanski pisarni obiskalo kar nekaj obËanov. 
Poklicala sem generalnega direktorja Zavoda za zdravstveno zavarovanje 
Slovenije in mu postavila to vpraπanje. Izvedela sem, da obËini s 30.000 
prebivalcev pripada ½ okulista. Vse je odvisno od aktivnosti zdravstvenega 
doma v Kamniku, mi je pojasnil. Obstaja torej moænost, da obËina Kamnik 
pridobi okulista. 

DoplaËila za zdravstvene storitve so previsoka
To je mnenje treh obËanov, ki so mi v preteklem tednu povedali, da so se 

bili zaradi previsokih doplaËil prisiljeni odpovedati zdravstvenim storitvam 
oziroma zdravilu. Prvi si ni mogel privoπËiti storitev pri okulistu zasebniku 
za nekaj sto evrov, drugemu je zobozdravnik æelel zaraËunati 70 evrov za 
ËiπËenje zobnega kamna, preden bi sploh pogledal, kaj povzroËa obËanov 
zobobol. Tretji je pustil zdravilo na lekarniπkem pultu, ker mu je bilo do-
plaËilo zanj previsoko. Pokojnina tega obËana je 623 evrov. 

Zdravstvena reforma 
DoËakali smo napoved zdravstvene reforme. Predlaganih je nekaj do-

brih reπitev, kot so informatizacija, veËja skrb za preventivo, zmanjπevanje 
neenakosti v zdravju prebivalstva in ukinitev dopolnilnega zdravstvenega 
zavarovanja. 

Zasebnim zavarovalnicam ne bi veË plaËevali premij dopolnilnega zavaro-
vanja. Ta znesek bi odslej v obliki viπjih prispevnih stopenj plaËevali Zavodu 
za zdravstveno zavarovanje Slovenije. Zavod bi kril vse stroπke zdravljenja, 
ki so jih doslej zasebne zavarovalnice plaËevale za dopolnilno zavarovanje. 
Bolj premoæni bi po novem plaËali nekoliko veË za zdravstvo, manj premoæni 
pa manj. Ker posluje Zavod z bistveno manjπimi stroπki kot zasebne zavaro-
valnice, bi ostalo okoli 70 mio evrov, s katerimi bi lahko ali odpravili Ëakalne 
vrste v zdravstvu ali poveËali koπarico pravic iz obveznega zdravstvenega 
zavarovanja ali pa zniæali prispevno stopnjo za zdravstvo. Z ukinitvijo do-
polnilnih zavarovanj bi reπili zdravstvenih in socialnih stisk mnoæico ljudi, ki 
danes ne morejo ali pa teæko plaËajo visoko premijo dopolnilnih zavarovanj, 
saj znaπa ta æe preko 300 evrov letno. 

PlaËani bodo za propagando proti ukinitvi 
dopolnilnih zavarovanj 

Ker bi z ukinitvijo dopolnilnih zavarovanj zarezali v interese zasebnih 
zavarovalnic, ki danes na raËun teh zavarovanj dobro æivijo in si delijo visoke 
dobiËke, lahko proti temu reformnemu predlogu priËakujemo srdit odpor 
zasebnih zavarovalnic. Zaznali ga bomo v obliki medijske propagande proti 
ukinitvi dopolnilnih zavarovanj in v obliki izjav razliËnih ≈strokovnjakov« 
proti predlogu. VeËina izmed njih bo bogato plaËana za πirjenje neresnic o 
posledicah ukinitve dopolnilnih zavarovanj.

Kateri predlogi bi pomenili korak k razpadu 
javnega zdravstva?

Predloga, ki bi se jima minister za zdravje moral odreËi, sta preobliko-
vanje javnih zavodov v podjetja in izloËitev zdravnikov iz sistema javnih 
usluæbencev. O slabostih teh predlogov si lahko veË preberete v intervjuju, 
ki sem ga dala za Jano, ki je izπla ta teden. 

mag. JULIJANA BIZJAK MLAKAR, poslanka DZ RS

Kako prerazporediti denar, da se 
poteπi æelje Ëim veËjega kroga inte- 
resov?

Seveda moramo razumeti, da je 
proraËun laæje zavrniti v prvi obra-
vnavi, kjer se lahko iπËe pomanjklji-
vosti oziroma izraæa æelje po poveËa-
nju postavk ali dopolnitvi proraËuna 
z novimi postavkami brez posebnih 
argumentov. V drugem branju je se-
veda potrebno vse predloge dopol-
niti tudi s tem, da se pove od kod 
odπËipniti denar. To pa bo pri tako 
skromnem proraËunu teæko, saj ni 
veliko manevrskega prostora. Dej-
stvo je, da je bilo s strani svetnic in 
svetnikov ogromno predlogov. Dej-
stvo je tudi, da je bila veËina pred-
logov dobrih. Vendar pa moramo 
razumeti, da v posodo, kamor lahko 
nalijemo liter vode, ne moremo na-
liti 20 litrov soka. In tako tudi tu 
ne bo moæno upoπtevati vseh æelja. 
Bilo bi idealno, Ëe bi lahko za varne 
poti zopet namenili 800.000 evrov 
namesto predlaganih 200.000 evrov, 
Ëe bi namenili πe kak milijonËek v 
sklad za πole tudi ne bi bilo slabo. 
Tudi vaπkih cest je πe kar nekaj ne-
asfaltiranih, nekaj pa jih je æe celo 
tako slabih, da potrebujejo obnovo. 
Tu so πe kulturni domovi, πportna 
igriπËa, komunalna infrastruktura,...
Toda od kod vzeti denar? Tu je res 

velika postavka ≈©olska ulica«, ki se 
po besedah obËinske uprave v tem 
trenutku ne bo izvajala. Kaj bo rav-
no to postavka, ki jo bodo svetnice 
in svetniki raztrgali in tako poteπili 
vsaj del æelja? Ali pa bi bilo bolj 
smotrno denar poloæiti v sklad za 
πole? 

Je projekt izgradnje mestnih πol, 
kot ga je predlagal bivπi æupan, le πe 
preteklost?

Æalosti nas dejstvo, da so nekateri 
svetniki problem proraËuna videli v 
tem, da z njim odstopamo od prvot-
no naËrtovanih gradenj dveh mestnih 
πol. Seveda se moramo zavedati, da 
bi po prvotnem planu morali letos v 
sklad za πole vloæiti skoraj 8 milijo-
nov evrov. »e si je kdo podrobneje 
pogledal proraËun, je v njem zlahka 
videl, da je to nemogoËe. Prav tako 
ne smemo prezreti dejstva, da bi 
naËrtovane πole bile æe takoj po iz-
gradnji premajhne, saj je v naπi obËi-
ni zaznati znatno poveËanje potreb 
po novih kapacitetah æe v vrtcih, 
pozneje pa tudi v πolah. 

Se mestne πole res ne bodo gradi-
le?

Prav tako je nesmisel govoriti, da 
je iz proraËuna razvidno, da æupan 
nima interesa reπevati problema πol. 
Razvidno je le, da se problem ne bo 
reπeval po neracionalnem in napaËno 

zasnovanem projektu bivπega æupa-
na, ki je temeljil tako na nesmiselni 
finanËni zasnovi kot tudi na povsem 
neracionalni gradnji. Povrhu vsega pa 
bi bile πole πe premajhne. 

Nekatere stranke izgubile kompas 
in zaπle s poti!

Ko smo po koncu seje spremljali 
komentarje svetnic in svetnikov na 
razplet glasovanja, smo lahko opa-
zili, da nihËe ni podal resnih argu-
mentov. Vsi so govorili le kaj vse 
manjka, nihËe pa ni povedal reπitev. 
V svetniπki skupini SDS tako meni-
mo, da je bila seja namenjena zgolj 
kazanju miπic ter preπtevanju glasov. 
Konstruktivnega sodelovanja, ki so ga 
v predvolilnih bojih vsi obljubljali, 
ni bilo zaznati. Kot kaæe, je mnogo 
svetnic in svetnikov na to pozabilo. 
©lo se je le za prestiæ dveh svetniπkih 
skupin, ki sta bili preveË uæaljeni ob 
imenovanju podæupanov, da bi sploh 
πe konstruktivno delali v obËinskem 
svetu. Neresno je, da zaradi nestrinja-
nja z imenovanjem podæupanov takoj 
napoveπ odhod v opozicijo. Mar je 
res za nekatere najpomembnejπi in 
edini kriterij pri pozicioniranju v ob-
Ëinskem svetu le imenovanje podæu-
panov? Kam vse to pelje je vpraπanje, 
na katerega odgovor bomo πe lep Ëas 
Ëakali. Najkrajπo pa bomo potegnili 
vsi mi, ki æivimo v tej obËini pod 
Kamniπko—Savinjskimi Alpami. 

Svetniπka skupina  
OO SDS Kamnik
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Beseda kultura izvira iz 
latinπËine in pomeni celoto 
materialnih in nematerialnih 
stvaritev Ëloveπke druæbe, od 
znanosti do tehnologije, ide-
ologije in religije. Prav tako 
pomeni kultura tudi oplemeni-
tenje, izpopolnjenje in gojenje 
zlasti Ëlovekovih nravi, naËina 
æivljenja in Ëlovekovega okolja. 
V vsakdanjem æivljenju pove-
zujemo kulturo z omikanostjo, 
izobrazbo in umetnostjo. 

Da je Kamnik mesto kulture 
dokazuje tudi πtevilna udeleæba 
ljubiteljev zborovskega petja na 
32. ObmoËni reviji pevskih zbo-
rov obËin Kamnik in Komenda, 
ki so na Preπernov praznik, 8. 
februarja, do zadnjega kotiËka 
zapolnili dvorano Doma kultu-
re Kamnik. 

Na prireditvi, katere zaËetek 
sega v leto praznovanja 750-
letnice prve omembe mesta 

Kulturni praznik poËastili s pesmijo

Meπani pevski zbor Cantemus, ki deluje neprekinjeno æe veË kot trideset let, je zapel pod vodstvom zborovod-
kinje Mateje Petelin. V osemdesetih in devetdesetih letih je na dræavnih zborovskih tekmovanjih Naπa pesem v 
Mariboru osvojil πest srebrnih odliËij, od leta 2001 pa se zbor lahko pohvali tudi z dvema zlatima plaketama. V 
zadnjem letu je Cantemus skupaj s kamniπkim MePZ Odmev in nemπkim MePZ Andechs v Kamniku izvedel 
scensko kantato Carmina Burana. Sodelovanje z Odmevom se je nadaljevalo πe jeseni 2010, ko sta zbora 
druæno predstavila slovenske ljudske pesmi v Andechsu na Bavarskem in domaËem Kamniku. Lansko leto 
je Cantemus konËal πe z dvema projektoma: z nekoliko manj znanim delom Roberta Schumanna ≈Der Rose 
Pilgefahrt« - Roæino romanje ter boæiËnima koncertoma v Kamniku in na Brezjah na Gorenjskem.

Pevke in pevci Vokalne skupine LUX Kamnik so se prviË zbrali pred petimi leti, ko so v 
takrat veËji zasedbi pripravili boæiËno kantato Matije Tomca ∑ Slovenski boæiË. Od takrat 
so bili vsa leta najbolj dejavni v boæiËnem Ëasu, Ëeprav so tudi v drugih obdobjih pripravili 
nekaj koncertov in sodelovali z razliËnimi zborovskimi sestavi. Vodi jih Aleπ Seduπak.

Pevke Æenskega pevskega zbora DKD Solidarnost Kam-
nik (na sliki del zbora) so se, tako kot ostali nastopajoËi, 
razveselile polne dvorane posluπalcev, ki so jih za lepo 
prepevanje nagradili z buËnim aplavzom. 

Kamnik (1979), v organizaciji 
kamniπke ObmoËne izpostave 
Javnega sklada RS za kultur-
ne dejavnosti, je nastopilo 330 
pevk in pevcev desetih zborov 
in sestavov: MePZ Cantemus 
(zborovodkinja Mateja Petelin), 
Moπki pevski zbor DKD So-
lidarnost Kamnik (zborovodja 
Marko Tiran), Meπani pevski 
zbor Druπtva upokojencev Ko-
menda (zborovodja Ignac Gor-
janc), Vokalna skupina LUX 
Kamnik (vodja Aleπ Seduπak), 
Æenski pevski zbor DKD So-
lidarnost Kamnik (zborovodja 
Marko Tiran), Pevsko druπtvo 
Tunjiπki oktet (vodja Aleπ Sedu-
πak), Komorni pevski zbor ©ut-
na Kamnik (zborovodja Primoæ 
Leskovec), Meπani pevski zbor 
Druπtva upokojencev Kamnik 
(zborovodkinja Karla Urh), 
Meπani pevski zbor Odmev 
Kamnik (zborovodkinja Ana 
Smrtnik) in Moπki pevski zbor 
PSPD Lira Kamnik (zborovodja 
Andrej Misson). Meπani pevski 
zbor Mavrica Srednja vas se 
zaradi prometne nesreËe zbo-
rovodkinje Olge Kuzmich dan 
prej æal ni mogel udeleæiti re-
vije.

Med udeleæenci revije sta 
bila tudi æupan Marjan ©arec 
in podæupanja ter poslanka DZ 
mag. Julijana Bizjak Mlakar. Za 
bogato poslanstvo se je pevcem 
zahvalil æupan Marjan ©arec in 
med drugim poudaril: ≈Tudi v 
Ëasu vojn so si ljudje pomagali s 
pesmijo. In tako tudi danes, ko je 
vsak padec moænost za ponoven 
vzpon. Slovenska kultura je danes 
to, da ima Slovenija svoj narod in 
lastno dræavo«. 

Marjeta Humar, Ëlanica Od-
bora za druæbene dejavnosti 
obËine Kamnik, in Tone FtiËar, 
vodja JSKD, ObmoËna izpo-
stava Kamnik, sta predstavni-
kom zborov izroËila priznanja. 
Lahko zapiπemo, da so tokrat 
polno dvorano posluπalcev z 
ubranim prepevanjem navdu-
πili prav vsi nastopajoËi zbori. 
Revijo je tudi letos ocenjeval 
Mitja Gobec, strokovni sprem-
ljevalec revije in selektor za re-
gijsko revijo odraslih pevskih 
zborov Gorenjske. K harmoniji 
kulturnega veËera je prispeva-
la povezovalka Barbara BoæiË 
s predstavitvami nastopajoËih 
pevskih zborov in sestavov. 

Besedilo in fotografije: 
VERA MEJA»

Meπani pevski zbor Druπtva upokojencev Kamnik z zborovodkinjo Karlo Urh.

Med desetimi zbori nas je navduπil tudi Meπani pevski zbor Odmev, ki ima po tridesetih letih delovanja za 
seboj πtevilne uspehe, med njimi tudi srebrno plaketo mesta Maribor z lanskoletnega zborovskega tekmo-
vanja Naπa pesem. Zbor od leta 1990 vodi Anica Smrtnik, rojena Stele. Leto 2010 je bilo za njih tudi leto 
druæenja in skupnega sodelovanja, saj so v juniju skupaj z Cantemusom in zborom iz Andechsa kamniπke 
ljubitelje glasbe navduπili z izvedbo Orffove Carmine Burane, oktobra pa skupaj s Cantemusom na Bavar-
skem predstavili izbrane slovenske viæe. 

Pevsko druπtvo Tunjiπki oktet æe deluje petindvajseto leto. Pevci v sporede svojih nastopov vkljuËujejo 
raznolik repertoar, pri Ëemer pa najveË pozornosti posveËajo ljudski pesmi in sakralnim vsebinam. NajveË 
nastopajo v domaËem okolju, pa tudi na povabila na nastope v sosednje obËine in druge predele Slovenije 
se radi odzovejo. Pesem in ime domaËe farne zavetnice sv. Ane sta jih æe pred leti tvorno povezali s kra-
jani obËine Sv. Ana v Slovenskih Goricah, zlasti tamkajπnjimi pevci, s katerimi so preko kulturnih stikov 
vzpostavili pravo prijateljstvo. Tunjiπki oktet, ki ga vodi Aleπ Seduπak, je æe enajst let zapored organizator 
majskega SreËanja oktetov in malih vokalnih skupin v baroËni cerkvi sv. Ane v Tunjicah.

KOLEDAR PRIREDITEV
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EKOKVIZ je tekmovanje v ekoznanju, ki ga organizira Ekoπola, vse-
evropski program izobraæevanja za okolje, v sodelovanju s Telekomom 
Slovenije, ki se je leta 2008 pridruæil Ekoπoli kot partner Ekokviza in ga 
prenesel na splet. Vsako leto se Ekokviza udeleæi veË tisoË uËencev 6., 7. 
in 8. razredov iz okrog 180 slovenskih osnovnih πol. Letos bodo prido-
bivali znanje s podroËja biotske raznovrstnosti, podnebnih sprememb in 
uËinkovite rabe energije. UËenci in mentorji O© Marije Vere z Duplice 
so zelo aktivni na podroËju uËinkovite rabe energije, zato so organizatorji 
letoπnji Ekokviz predstavili prav v dupliπki πoli.

Na novinarski konferenci 2, februarja, ki jo je odprla ravnateljica 
O© Marije Vere Violeta Vodlan, je najprej spregovoril æupan obËine 
Kamnik Marjan ©arec. Poudaril je, da tudi ObËina Kamnik podpira 
ekoloπko usmerjene projekte in da se morajo otroci æe od malih nog 
nauËiti æiveti z naravo in jo varovati. ≈Za naravo je potrebno skrbeti vsak 
dan, æe samo s tem, ko otroke nauËimo, da æveËilnega gumija ne odvræejo na 
cesto ali v gozd, saj za razkroj potrebuje pribliæno 100 let«. 

Gregor Cerar, nacionalni koordinator programa Ekoπola kot naËin æiv-
ljenja, je pohvalil Osnovno πolo Marije Vere, ki je lahko z varËevanjem 
elektriËne energije zgled vsem ostalim πolam. ≈Poraba elektriËne in tudi 
energije nasploh tako v razvitih dræavah kot v dræavah v razvoju nenehno na-

raπËa, saj uporabljamo 
vedno veË tehnoloπkih 
pripomoËkov. Sodo-
ben naËin æivljenja je 
energijsko potraten in 
pogosto nismo priprav-
ljeni na kompromise, ki 
bi privedli do manj-
πe porabe energije. Z 
uvrstitvijo uËinkovite 
rabe energije med teme 
letoπnjega Ekokviza 
æelimo poveËati zave-
danje o pomenu uËin-
kovite rabe energije, 
predvsem pa pokazati 
uËencem, da je mogoËe 
z energijo varËevati, ne 
da bi se bilo potrebno 
odreËi udobju, ki smo 
ga vajeni«.

Na πtevilnih sloven-
skih osnovnih πolah so æe uvedli programe uËinkovite rabe energije in 
ponekod dosegli res odliËne rezultate, na primer tudi do 30 odstotno 
zmanjπanje porabe energije, poslediËno pa tudi zniæanje stroπkov. 

Simon Furlan, direktor Sektorja za marketing Telekoma Slovenije, je 
izpostavil aktivnosti Telekoma Slovenije na podroËju uËinkovite rabe 
energije. ≈Glede na naπo dejavnost je raba energije za nas zelo pomemben 
dejavnik okoljskega delovanja, zato smo podprli njeno vkljuËitev med teme 

NoËno vijuganje  
med koliËki na Osovju

©D Barob ©marca je v soboto, 5. februarja, ponovno organiziralo æe 
tradicionalno tretje tekmovanje v veleslalomu na smuËiπËu Osovje. Da 
je vse potekalo, kot mora, smo se domenili æe pred novim letom, bili 
pa smo zaskrbljeni, saj nam narava ni bila naklonjena. Na sreËo se je 
ohladilo, tako da tekmovanje ni bilo veË vpraπljivo. VeËer pred tekmo 
smo imeli ærebanje startnih πtevilk, ki sva ga æe tradicionalno povezovala 
Nada Jeran in Igor Zobavnik, ki s svojim humorjem prispeva k prijetnemu 
vzduπju. Sobota se je prebudila v soncu, ki smo ga bili zelo veseli. Na pri-
zoriπËu tekmovanja smo se dobili ob 17. uri, da so nastopajoËi lahko pred 
tekmo preizkusili progo. Pri prevozu nam je pomagal Rudi BalantiË, da 
pa ni nikogar zeblo, je poskrbel Boπtjan Horvat. Za glasbo so poskrbeli 
Turistovi fantje ob pomoËi Tomaæa Jegovnika, po tekmovanju pa se jim je 
pridruæil πe Miran Komatar. Fotografsko nas je ovekoveËil Vilko Kriæaj, na 
kamero pa sva spomine zabeleæila Gaπper in Nada Jeran. Ob 18. uri smo 
razdelili startne πtevilke in priËeli s tekmovanjem, da so bili tekmovalci 
bolj tekmovalno nastrojeni, smo poskrbeli navijaËi.

Veleslaloma se je udeleæilo 15 smuËarjev in deskarka. Razdeljeni so 
bili v tri starostne skupine: do 35 let, od 35 do 50 let in od 50 let naprej. 
Imeli smo tri teke, πtela pa sta najboljπa dva. Tekmovalni del smo uspeπno 
zakljuËili ob 20. uri. 

letoπnjega Ekokviza in ji posebno pozornost posveËamo tudi na danaπnji pred-
stavitvi. Naπe partnerstvo pri Ekokvizu je nadaljevanje okoljskih aktivnosti, ki 
potekajo v Telekomu Slovenije, med drugim smo v letu 2010 ponovno potrdili 
okoljski certifikat ISO 14001 in sprejeli okoljsko politiko.« 

Z ugaπanjem luËi v uËilnicah do 300 evrov letnega prihranka
Mentorica Urπka BroæiË in uËenci O© Marije Vere so zbranim predsta-

vili zelo uspeπen projekt ≈UËinkovita raba energije«, katerega namen je 
zmanjπati porabo elektriËne energije. Osvetljenost πolskih prostorov so 
merili z luxmetri. Z merilniki, ki so jih prejeli od Ekoπole, so obiskali in 
popisali vse πolske prostore in nato pripravili naËrt za zmanjπanje pora-
be energije. V okviru tega projekta so vsa stikala v uËilnicah oznaËili z 
zeleno, rdeËo in rumeno piko, na hodnikih imajo pa Ëasovna stikala. Po 
oznaËitvi stikal so uËenci izdelali raziskovalno nalogo, v kateri so ugoto-
vili, da se v veËini dræijo navodil in prostorov nimajo preveË osvetljenih. 
UËenci so se preobrazili tudi v energijske detektive, ki so preverjali, 
ali je v prostorih priæganih veË luËi kot je potrebno. Z meritvami in 
izraËuni so priπli do zakljuËka, da bi lahko v enem letu vsi razredi na 
πoli prihranili do 300 evrov z ugaπanjem luËi v uËilnicah.

V okviru letoπnjega Ekokviza sta Telekom Slovenije in Ekoπola k po-
dobnemu delovanju povabila vse ekoπole in jih pozvala, da organizirajo 
dan varËevanja z elektriËno energijo. Bliæa se namreË 6. marec, ki je 
Svetovni dan varËevanja z energijo.

Ekokviz poteka prek spleta in je okolju prijazen
Organizator Ekokviza je Ekoπola, vseevropski program izobraæeva-

nja za okolje, v katerega je v Sloveniji vkljuËenih æe 629 πol, vrtcev 
in drugih vzgojno-iz-
obraæevalnih ustanov. 
Posebnost Ekokviza je 
v tem, da v celoti po-
teka prek spletne strani 
http://eko.telekom.si/ 
in je zato πe bolj prija-
zen do okolja. Pobudo 
za prenos na splet je 
dal Telekom Slovenije, 
ki je partner Ekokviza 
æe tretje leto, πtevilo 
tekmovalcev pa se je 
tudi zaradi privlaËnega 
naËina tekmovanja v 
zadnjih dveh letih po-
veËalo v povpreËju za 
Ëetrtino. Lani je tako 
tekmovalo æe veË kot 
3.800 uËencev in podob-
no udeleæbo na Ekok-
vizu organizatorji pri-
Ëakujejo tudi letos.

Kamniπki πolarji uËinkovito varËujejo z energijo

©olska tekmovanja v Ekokvizu bodo potekala 9. marca. Na podlagi 
rezultatov se bodo oblikovale regijske lestvice. Najboljπe ekipe iz vsake 
regije se bodo uvrstile na dræavno tekmovanje, ki bo potekalo aprila 
ob dnevu Zemlje. Na njem se bodo potegovali za naziv ekofac, pa tudi 
lepe nagrade in donacije Telekoma Slovenije v skupni vrednosti 10.000 
evrov, namenjene πolskim ekonaloæbam. 

Besedilo in fotografije: SA©A MEJA»

ZakljuËni del prireditve je po-
tekal v ©marci, kjer smo se najprej 
okrepËali, nato pa sva z Igorjem 
Zobavnikom podelila priznanja 
najboljπim in praktiËne nagrade 
udeleæencem. Program se je na-
daljeval z æivo glasbo in veËer se 
je v prijetnem vzduπju zakljuËil v 
poznih veËernih urah. 

Najhitrejπi je bil Boπtjan DoviË, 
najpogumnejπi æenski med moπko 
elito pa sta bili smuËarka Lili Flor-
janËiË in deskarka Ana Jeran.

Legendi smuËanja v katego-
riji nad 50 let: Joæa Kos in Franc 
Schnabl.

SmuËarji v kategoriji od 35 do 50 let: Boπtjan DoviË, Aleπ Kepic, Joæa 
Rutar, Peter Osolin, Brane Kralj, Miran Komatar, Marko ©arec, Igor Zo-
bavnik. SmuËarji v kategoriji do 35 let: Gregor Resnik, Boπtjan ©uπtar, Jure 
Spruk in Matej ©penko.

NADA JERAN

Veleslalomisti z medaljami (z leve): Joæa Kos, Franc Schnabl, Boπtjan 
DoviË, Gregor Resnik, Aleπ Kepic, Lili FlorjanËiË, Ana Jeran, Boπtjan 
©uπtar, Ëepi: Matej ©penko.

Za veselo razpoloæenje so poskrbeli: Tomaæ Jegovnik, Rok Koæelj,  
Sebastijan Koæelj, Miran Komatar.

Ekokviz je tekmovanje v eko znanju, ki poteka prek spletne strani 
http://eko.telekom.si/ in je zato πe bolj prijazen do okolja. Pobudo za 
prenos na splet je dal Telekom Slovenije, ki je partner Ekokviza æe 
tretje leto, πtevilo tekmovalcev pa se je tudi zaradi privlaËnega na-
Ëina tekmovanja v zadnjih dveh letih moËno poveËalo. Lani je tako 
tekmovalo æe veË kot 3.800 uËencev in podobno udeleæbo na Ekokvizu 
organizatorji priËakujejo tudi letos. 

Ekokviz, s pomoËjo katerega bodo mladi pridobivali znanje s podroËja biotske raznovrstno-
sti, podnebnih sprememb in uËinkovite rabe energije, so predstavili (z leve): Urπka BroæiË, 
mentorica na O© Marije Vere,  Simon Furlan, direktor Sektorja za marketing pri Telekomu 
Slovenije d.d., Gregor Cerar, nacionalni koordinator programa Ekoπola kot naËin æivljenja, 
in Violeta Vodlan, ravnateljica O© Marije Vere.

Mentorica Urπka BroæiË in uËenci O© Ma-
rije Vere so predstavili zelo uspeπen projekt  
≈UËinkovita raba energije«, katerega namen 
je zmanjπati porabo elektriËne energije pri 
osvetljenost πolskih prostorov. Osvetljenost 
πolskih prostorov so merili z luxmetri, oznaËili 
stikala in postali pravi energetski detektivi.

Æupan Marjan ©arec je Urhu Prosenu, uËen-
cu 2. razreda O© Marije Vere, izroËil pohva-
lo in delovni zvezek za njegov prispevek ob 
mednarodnemu letu gozdov 2011. Skupaj s 
πolskim hiπnikom sta namreË ob πoli zasadila 
javor in s tem izpolnila eno izmed æelja Ge-
neralne skupπËine Zdruæenih narodov - po-
veËati javno zanimanje za gozd.

Kako primerno in donosno varčevati?

Kaj konkretno vam naložba prinese?

080 30 30, www.kd-zivljenje.si

����������������������������� ��������������������

Boπtjan ©uπtar med vratci.

Društvo krajanov Limbarska gora

VABI NA TRADICIONALNO PRIREDITEV

23. POHOD 
PO NAGELJ NA LIMBARSKO GORO

ki bo v nedeljo,13. marca 2011 
Ob 10. uri v cerkvi sv. Valentina

KONCERT GRAJSKEGA OKTETA
Ob 11. uri KULTURNI PROGRAM

����������������������
Program bo povezovala Bernarda Mal

Za zabavo bodo skrbeli:
 Polka bend, Moravški trio, Anambel Rubin
�����������������������������������������������

�������������������������������������
prijatelji!
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925. februar 2011RAZSTAVE

Pod tem naslovom se skri-
va zanimiva razstava priznane 
modne oblikovalke in kostumo-
grafinje Mojce Makuc, ki je za 
obogatitev kostumske podobe 

Razstava S poti predstavlja 
Miho Maleπa, kamniπkega rojaka 
in vsestranskega likovnega ustvar-
jalca, z deli, ki so bila do sedaj le 
redko ali nikoli predstavljena. Gre 
za podobe, ki jih je Miha Maleπ 
beleæil na svojih poteh po domaËi 
zemlji, po Jadranu, bivπih jugos-
lovanskih republikah in Zahodni 
Evropi v razliËnih obdobjih svoje-
ga æivljenja. Za avtorja znaËilen 
barvni æivopis ostaja tudi stalnica 
teh del. 

Miha Maleπ je v s lovenski 
umetnosti veliko in pomenljivo 
ime. Vsestranski likovni umetnik 
je leta 1980, nekaj let pred smrtjo, 
mestu Kamnik podaril 2634 svojih 
del in s tem zaËrtal pot kamniπki 
galeriji, ki nosi njegovo ime. Ve-
Ëkrat letno pripravijo razstave iz 
njegove bogate zapuπËine.

Kot je povedala avtorica raz-
stave, kustosinja Saπa BuËan, ima 
tokratna razstava kratek naslov 
— S poti, ker po eni strani sprem-
ljamo zapise, ki nam jih je avtor 
napisal na svojih potovanjih, po 
drugi strani pa se naslov navezuje 
na knjigo Izidorja Cankarja z isto-
imenskim naslovom. Cankarjevo 
razpoloæenje v tem romanu se 
zdi ob sreËanju z Italijo sorodno 
Maleπevemu ob sreËanju s svetom 
zunaj meja njegove rodne grude: 
radost, ljubezen do zapisovanja 
utrinkov mestnih ulic, trgov in 
parkov, pristaniπË in predmestja.

Pred nami se v razstavnih sobah 
prepletajo vonj Jadrana in Sredo-
zemlja, radoæivost in sproπËenost 
Pariza in predelov Francije, Ber-
lin kot njegovo prvo veËje poto-
vanje po πtudijski Pragi, London, 

Nizozemska in Bruselj ter ob 
koncu Jugoslavija, ki jo pred-
stavljamo z æivopisanim za-
pisom dekorativnih vzorcev 
narodnih noπ.

Æe v naslovu je izpostavlje-
na tudi tehnika - monotipija. 
V razstavljenih delih odmeva 
njegova znaËilna sproπËena 
linija in predvsem æivahen 
kolorit .  ≈Poudarit i  pa je 
treba, da je bila monotipija 
kot tehnika Maleπu, ki je bil 
znan kot hiter zapisovalec 
svoje poteze, kot ustvarjena 
zanj. Pri omenjeni tehniki je 
namreË hitrost izjemno po-
membna, saj se sicer barve na 
nosilcu lahko zasuπijo in tako 
odtis na papir ni mogoË. Raz-
stava nam tako ponovno po-
trjuje æe znano dejstvo, da se 
je Maleπ skuπal v vsa-
ki tehniki in v vsaki je 
skuπal poiskati tudi 
vrhunec. Tako kot v 
grafiki in v slikarstvu 
mu je tudi v tehniki 
monotipije to mojstr-
sko uspelo«, ugotav-
lja avtorica razstave 
in preglednega spre-
mnega kataloga. 

VERA MEJA»

kamniπkih prireditev zasnovala 
veË oblaËilnih kosov. Na razstavi 
Agencije za turizem in podjetni-
πtvo Kamnik v galeriji Veronika 
so do 18. marca na ogled skice 

in nekaj vzorËnih primerkov ko-
stumov.

Ob odprtju razstave 18. fe-
bruarja je avtorica predstavila 
nekaj oblaËilnih kosov, ki se 

med seboj lahko kombinirajo na 
najrazliËnejπe moæne naËine in s 
tem oblikujejo vedno novo ko-
stumsko podobo glede na vrsto 
prireditve mesta Kamnik. 

Kot pravi Mojca Makuc, mora 
oblaËilo postati odraz posamez-
nikovega æivljenjskega sloga. Ob-
laËenje je zunanja podoba, ki 

Kostumska podoba Kamnika

Avtorica Mojca Makuc, modna 
oblikovalka in kostumografinja 
je za obogatitev kostumske po-
dobe kamniπkih prireditev za-
snovala veË oblaËilnih kosov, ki 
se med seboj lahko kombinirajo 
in s tem oblikujejo vedno novo 
kostumsko podobo glede na vr-
sto prireditve mesta Kamnik.

Z avtorico razstave æe vrsto let sodeluje KamniËanka Tatjana 
HlaËer, ustanoviteljica podjetja in dejavnosti ILA-dotik ustvar-
jalnosti. Na sliki s hËerko Tejo HlaËer, etnologinjo in avtorico 
knjige Ko se planina preobleËe. 
Na razstavi smo obËudovali tudi skico kostuma za Korenovo do-
maËijo na Perovem, kjer v obnovljenem gospodarskem poslopju 
poteka del dejavnosti ILA - dotik ustvarjalnosti (lonËarstvo in 
keramika, ohranjanje in nadgradnja kulturne dediπËine...). 
≈Tako kot sama obnova gospodarskega poslopja tudi vse naπe 
dejavnosti povezujejo kvaliteto naπih prednikov, preteklosti sko-
zi nadgradnjo s sedanjostjo. K temu sodi tudi kostum, rojen iz 
preteklosti, kot si ga je zamislila Mojca Makuc, ki odliËno do-
polnjuje vsebine naπega delovanja na domaËiji in sodelovanje 
na prireditvah Kamnika«, nam je prijazno razlagala Tatjana 
HlaËer in ponosno predstavila kostum z zanimivim brezrokav-
nikom, ki ga obleËe na osnovno oblaËilo (krilo ali obleko), spod-
nji del je oblikovan kot frak, kar omogoËa razliËne moænosti 
uporabe in s tem kostumske podobe.

Odprtje zanimive razstave  
je pospremila glasba  

Tria Barcarola.

Razstavo Kostumska podoba Kamnika v galeriji Veronika je pozdravil tudi æupan Marjan ©arec.

Monotipije Mihe Maleπa na ogled πe do maja

BARVNI ÆIVOPISI S POTI

V kamniπki Galeriji Miha Maleπ je kustosinja Saπa BuËan predsta-
vila doslej redko ali nikoli predstavljena dela kamniπkega rojaka in 
likovnega ustvarjalca Mihe Maleπa v tehniki barvne monotipije. Gre 
za podobe, ki jih je Maleπ beleæil na svojih poteh po domaËi zemlji, po 
Jadranu, bivπih jugoslovanskih republikah in Zahodni Evropi.

PARIZ-MOULIN ROUGE, 1951

NICA, 1951

Do 15. marca je v obËinski hiπi na ogled razstava avtorja Tomaæa 
©kulja, ki zadnja leta æivi v Kamniku. Fizik v pokoju je πe zelo ak-
tiven na dveh podroËjih: raËunalniπkem izobraæevanju in slikarstvu. 
Æe vrsto let se izpopolnjuje v likovnem druπtvu Senoæeti Radomlje 
pod mentorstvom akademskega slikarja Janeza Zalaznika.

Tomaæ Skulj je subtilen ustvarjalec, izvrsten opazovalec narave 
in njen interpret, najraje se izraæa v akvarelu in risbi, kjer njegova 
obËutljiva narava najbolj pride do izraza. Kot je v svoji recenziji 
zapisal Janez Zalaznik, so njegove slike tako prepoznavne podobe 
krajin kot likovno razmiπljujoËa iskanja ustvarjalËeve biti.

Zgodba vode in barv

Razstavo slikarja Tomaæa ©kulja z naslovom Zgodba vode in barv je v 
obËinski zgradbi odprl æupan Marjan ©arec.

v svojem nemem jeziku 
najveË pove o nas samih. 
Pri kostumografiji pa gre 
za obratni princip, saj 
Makuceva izoblikuje po-
dobo akterja po literarni 
podlagi, sporoËilu pred-
stave.

VERA MEJA»

Ob slovenskem kulturnem prazniku so 10. februarja v MedobËinskem 
muzeju Kamnik, ki v letoπnjem letu obeleæuje pol stoletja delovanja, pri-
pravili javno vodstvo kustosinje Saπe BuËan po razstavi v Galeriji Miha 
Maleπ. Od zaËetka decembra lanskega leta do maja letos je na ogled za-
nimiva razstava iz cikla del Mihe Maleπa z naslovom S poti. Predstavljen 
je del njegovega opusa in sicer okoli 70 del v tehniki barvne monotipije. 
Gre za izjemno redko tehniko, ki je Maleπa prevzela predvsem v njego-
vem vmesnem obdobju in sicer med njegovim grafiËnim ustvarjanjem, 
kateremu se je v veËji meri posveËal v svojem mladostnem obdobju, in 
med slikarstvom, ki je v njegovem opusu moËneje in skoraj izkljuËno 
zastopano od druge polovice 30-ih let dalje.

• Stanovanja so skrbno načrtovana in prilagojena starejši populaciji.
• Dodatno udobje prispeva tudi 24-urna nujna pomoč prek klicnega centra pa tudi socialna in zdravstvena oskrba.
• Vsako stanovanje ima balkon ali atrij in parkirno mesto v podzemni garaži.
• Lokacija je umaknjena iz mestnega vrveža v naravo, a je hkrati le 5 minut hoje do centra Kamnika.
• Parkirno mesto 10.000 EUR z DDV 
• Lokacija je v neposredni bližini doma starejših občanov Kamnik.

od 56,52 m2

naprej

     29,87 m2

od 47,98 m2

naprej

od 63.215,00 EUR
+ parkirno mesto

od 94.588,43 EUR
+ parkirno mesto

od 108.568,54 EUR
+ parkirno mesto
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Letoπnje leto, leto 2011, je posebno leto. Za Perovljane, Perovljanke, 
Perovo, pa tudi za Kamnik. Zakaj? V nedeljo, 8. maja, bo minilo 770 
let od prve omembe Perovega v pisnem viru. Æe na niË koliko visokih 
obletnic Perovega se je v preteklosti pozabilo, vedenje o Perovem je sla-
bo, kaj in kje je Perovo, razen redkih izjem, vse do lanske prve πtevilke 
glasila Perovski list niso vedeli niti prebivalci Perovega samega. Perovo 
je razrezano, prav tako pa se med seboj ne poznajo ljudje, ki æivijo tako 
blizu drug drugega. Neka Ëetrt Perovljanka si je zato zamislila, da bi 
bilo potrebno nejasno zgodovino Perovega, ki je zagotovo sad Vero-
nikinega prekletstva, razjasniti. Primerno priloænost za to je videla v 
obeleæitvi 770-letnice Perovega, ki bi za kraj in krajane lahko pomenila 
nov zaËetek. Da bi praznovanju Ëastitljivega perovskega praznika lahko 
sledilo boljπe poznavanje kraja, utrditev njegove idenitete, spoznanje, 
sodelovanje in druæenje krajanov, je potrdila deseterica Perovljanov 
z vrhom sveta KS Perovo na Ëelu, ki je k osnovni zamisli natresla πe 
veË idej. Vkolikor æelimo uspeπno jadrati naprej, pa se mora zamisli 
pridruæiti πe veË ljudi, πe veË Perovljanov. Tistih iz KS Perovo, ki πteje 
2.939 prebivalcev, in tistih z juænega dela 999-Ëlanske KS Novi trg (op. 
stanje na dan 1. 1. 2010, vir: StatistiËni urad RS). 

In kako naj bi obeleæili visok perovski jubilej? Pripravlja se veliko 
majsko druæabno praznovanje s poËastitvijo 770-letnice Perovega. V 
jeseni se predvideva postavitev spominskega obeleæja perovskemu 
sadjarju Francetu Lombergarju na njegovi rojstni hiπi. Od prazniËnega 
leta se bo Perovo poslovilo z drugo πtevilko glasila Perovski list. 
Praznovanje pa bo dopolnilo tudi zlato obËinsko priznanje ObËine 
Kamnik, ki ga bo ob obËinskem prazniku (odloËitev KVIAZA, ki 
je sledil predlogu sveta KS Perovo, mora pa jo potrditi πe obËinski 
svet) prejel Branko Novak, po rojstvu kamniπki meπËan, zdaj veË 
desetletij nepogreπljiv Perovljan.

BuËarjevo posestvo, opustil dotedanje izdelovanje Ëistilnega 
praπka in lesenih teskov v delavnici ter jo preusmeril v ko-
vinski obrat, rodil danaπnji Titan. V prvi polovici 20. stololetja 
je na Perovem poleg industrije æivela tudi obrt ∑ barvarstvo 
(1913), Ëevljarstvo (1921), mlinarstvo (1929), πiviljstvo (1931), 
klobuËarstvo (1931), æagarstvo (1946), πËetinarstvo (1949) ... V 
letih 1962-64 se je iz ©marce na Perovo postopno preselila 
Svilanitova proizvodnja brisaË, konËno leta 1966 pa tudi obrat 
svile, ki je do takrat deloval v Mekinjah. Gradnja tovarne 
Eta na Perovem se je priËela v letu 1961, slovesna otvoritev 
novega obrata je bila 7. decembra 1963. Razvoj obrti in zlasti 
industrije je povzoËil hitro spreminjanje podroËja Perovega. 
Perovega (na Perovem, perovski, Perovljani ali PerovËani), ki 
je bilo do upravne razdelitve leta 1934 samostojno naselje oz. 
kmetijsko, industrijsko in delavsko predmestje; z novo upra-
vno razdelitvijo pa je Kamnik Perovo pritegnil nase. 

Kamniπke tovarne (ne samo perovske) so zaposlovale vedno 
veË ljudi, poglavitna potreba delavcev pa je bila æiveti bliæje 
podjetij. Na Perovem se je zato priËela gradnja nizkih in 
kasneje, ko se je mesto Kamnik v 60. letih zaËelo pospeπeno 
πiriti proti jugu, visokih stanovanjskih blokov. Ti so podro-
Ëje Perovega postopno, vse do danes, skladno z razvojem 
in potrebami ljudi ter v zadnjih letih tudi z doloËenimi za 
krajane manj razumljivimi politiËnimi odloËitvami, vedno 
bolj spreminjali v stanovanjsko, blokovsko sosesko. Ta je 
danes skupaj s starimi domovi, nekaj novimi stanovanjskimi hiπami 
in drobtinico πe ostalega zelenega objeta v industriji. ≈Blokovsko« 
Perovo so v 90. letih in novem tisoËletju dopolnile storitvene dejav-
nosti, z uresniËevanjem sprejetih prostorskih naËrtov pa se bo tudi 
v prihodnje posegalo v zeleno z gradnjo stanovanj, trgovin, indu-

strijskih in poslovnih objektov, garaæne hiπe. Pomemben 
deleæ k prostorskim spremembam Zgornjega Perovega je 
prispevala gradnja kamniπke obvoznice v 80. letih, zraslo 
je veË novih stanovanjskih hiπ na t.i. Vajsovem travniku. 
Ob izsekavanju gozda juænega dela Zgornjega Perovega 
so na nekdanjih gobarskih in borovniËarskih najdiπËih v 
90. letih zaæivele nove hiπe, ob Bistrici na obvoznici pa 
je zrasla trgovsko-poslovna cona. Spremembe se obetajo 
tudi v prihodnje ... 

Osem stoletij je torej Perovo klesalo danaπnjo podobo, a 
na popotovanju skozi Ëas ni izgubilo starodavne duπe, ni se 
izgubilo v preteklosti. Ni tudi povsem popustilo mestnim in 
novodobnim oblikovalcem prostora in naËina æivljenja. Ohra-
nja klenost in ponos starodavnega vaπkega naselja. Ohranja 
tudi svojo edinstveno posebnost: le korak loËi tovarne, 
trgovine in lokale od kmetijskih in grajskih poslopij. In 
prav toliko visoke hiπe v nebo od travnikov in drevoredov. 
Perovo, kjer se sodobno in starodavno razlegata na obeh 
bregovih Bistrice, je kraj za prospekt raznolikosti.

Kje sploh je Perovo?
Skozi zgodovino se je kraj oziroma ime Perovo veËkrat brisalo in 

ponekod tudi zbrisalo. Tako je prav gotovo z danaπnjo Kovinarsko 
cesto, ki se je πe v 60. letih imenovala Perovo. Si lahko predstavljate, 
da nekdanjo hiπno πtevilko Perovo 9 z desnega brega Bistrice (sedaj 
Kovinarska cesta 23) danes nosi hiπa na levem bregu?! Le kaj bo 
≈nekdo« izbrskal in pametnega pogruntal, ko bo Ëez 50 let listal 
po matiËnih knjigah ... V svoj pogled lahko ujamemo πe eno veliko 
nepravilnost, ki v trenutni kamniπki prostor vnaπa zmedo. Gre za 
krajevno tablo Perovo, tablo, ki oznaËuje Perovo kot naselje pri 
gostilni Coprnica na levem bregu Bistrice. Perovo æe od leta 1934 ni 
naselje. Za nameËek ime Perovo nosi graπËina Perovo na desnem bre-
gu Bistrice, graπËina na levem bregu pa je graπËina Zgornje Perovo. 
ZakljuËimo s tretjo, za marsikoga πe posebej ≈bistroumno« odloËitivjo 
birokratov. Ob razdelitvi KS Kamnik na veË samostojnih krajevnih 
skupnosti v letu 1981 se je razdelilo tudi Perovo. Zgornje Perovo je 
postalo del KS Novi trg, (Spodnje) Perovo pa del KS Perovo. 

Meje nekdanjega naselja Perovo so tekle na severu po potoku 
Pijavπniku prek Bistrice in tovarne Svilanit proti sedanjemu ≈Svetil-
niku«, na jugu je meja tekla po potoku Kra(j)Ëku, nato prek Bistrice 
in zatem med sedanjima tovarnama Titanom in Svitom. Zahodna meja 
se je pribliæno ujemala z Ljubljansko cesto, na vzhodu pa je perovska 
meja ubirala pot po gozdovih med izviroma Pijavπnika in Kra(j)Ëka, 
tako da je zaobjela tudi starodavno (keltsko) Kratno.

Viri: 1. Iz najstarejπe zgodovine krajev v kamniπki obËini, iz Kamnik 1229-
1979, Boæo Otorepec, 1985; 2. GraπËina Zgornje Perovo in GraπËina Perovo, 
iz GraπËine na nekdanjem Kranjskem, Majda Smole, 1982; 3. Grajske stavbe v 
osrednji Sloveniji, I. Gorenjska, ObmoËje Kamnika in Kamniπke Bistrice, Ivan 
Stopar, Ljubljana, 1997; 4. Kamnik, Ivan Zika, Kamniπki obËan 1975, πt. 1; 5. 
Veronika z Malega gradu ∑ ukleta grofica Andeπka? iz Grofje Andeπko ∑ Me-
ranski, Prispevki k zgodovini Evrope v visokem srednjem veku, Zbornik razprav 
z mednarodnega znanstvenega simpozija Kamnik, 22. ∑ 23., Janez MajcenoviË, 
2000; 6. Urediteljici Katji v poduk in prosti Ëas ... pa tudi v zahvalo za potrplje-
nje!, Janez MajcenoviË, Perovski list, 2010; 7. Perovske enaËbe ali razjasnitev 

nejasnega, Perovski list, 2010, 8. Perovo, iz Krajevni leksikona 
Slovenije, II. Knjiga: Jedro osrednje Slovenije in njen JV del, 1971; 
9. JaneæiËev drevored, Ana Jereb, Kamniπki obËan 1999, πt.3; 10. 
http://www.gradovi.si/; 11. 35 let Svilanita, B.W., Kamniπki obËan, 
1983, πt. 16; 12. Etinih πestdeset let, Marica TajË, Kamniπki obËan 
1983, πt. 21; 13. Od mlina do tovarne, Lojze Koder, Kamniπki zbor-
nik, 1955, 14. Proπnja pokroviteljem, Ivana Skamen, 2011.

Obeleæitev visokega perovskega jubileja  
s prireditvijo

Æe v lanskem letu je v glavah nekaj Perovljanov in Perov-
ljank zaËela rojiti ideja, da bi v letoπnjem maju na Perovem 
v poËastitev 770-letnice Perovega pripravili druæabno pri-
reditev. V sredo, 2. februarja 2011, se je zgodil velik korak 
k izpolnitvi te ideje. V prostorih sveta KS Perovo so se 
zbrali predsednica sveta KS Perovo Majda Rojc, podpred-
sednica sveta KS Perovo Tina RuËigaj in Perovljani iz KS 
Perovo Janez MajcenoviË, Barbara Novak, Branko Novak, 
Ivana Skamen, Katja Trotoπek, Marta Zabret ter Goran Za-

vrπnik; v mislih z njimi je bila ves Ëas tudi zaradi bolezni odsotna, a 
nepogreπljiva Helena Sterle. Soglasno smo se odloËili: ≈V sodelovanju s 
krajani Perovega bo Organizacijski odbor za pripravo prireditve KS Perovo 
v mesecu maju letos pripravili dogodek v poËastitev 770-letnice Perovega. 
K pripravi prireditve se povabi tudi KS Novi trg, ki obsega celotni del Zgor-
njega Perovega. Ker je leto 2011 leto prostovoljstva, bo tako organizacijski, 
kot izvedbeni del prireditve, temeljil na prostovoljstvu.« Vodenje projekta 
priprave dogodka je prevzela Barbara Novak, vsem bolje poznana po 
organizaciji »arobnih dnevov, nedavno pa je z organizacijo boksar-
skega dvoboja med Dejanom Zavcem in Paulom Delgadom napolnila 
ljubljanske Stoæice.

Prireditev na Perovem se bo odvijala v nedeljo, 8. maja 2011 (v pri-
meru deæja se dogodek prestavi na soboto 14. maja 2011). Æelja je, da 
bi k pripravi programa dogodka pritegnili Ëim veË krajanov Perovega, 
ki bi sokrajanom in ostalim gostom na majski dan predstavili svoj 
pevski, plesni, glasbeni, πportni, akrobatski, slikarski, umetniπki ... talent. 
Lahko nastopijo sami ali v druæbi drugih Perovljanov in prijateljev, 
sorodnikov, znancev, ki ne prihajajo s Perovega. Nad predstavitvijo na 
prireditvi se æeli navduπiti tudi Ëim veË institucij s podroËja Perovega 
oz. institucij, ki so zvezane s perovskimi krajani. V upanju na πtevilne 
prijave tekmovalcev bodo dijaki in profesorji ©CRM Kamnik pripravili 
πportne aktivnosti, nogomet, badminton, namizni tenis ter πtafetne igre. 
Naπi najmlajπi, ki obiskujejo perovski vrtec SneguljËico in druge vrtce, 
se bodo predali slikarskemu ustvarjanju, roËnim spretnostim in pestrim 
otroπkim igram. Program bodo obogatili perovski osnovnoπolci, manjkali 
ne bodo starejπi krajani Perovega, zlasti od naπih babic si nadejamo 
priprave okusnih piπkotov in drugih dobrot. Na prireditvi bo sodelovalo 
druπtvo Soæitje in le ugibamo lahko, kako se bodo v prireditev vkljuËili 
kamniπki gasilci. S prireditvijo se stremi k pripravi medgeneracijskega 
druæenja, obogatenega z dobrodelnim (pomagali bomo eni ali veË so-
cialno ogroæenim druæinam s Perovega) in ekoloπkim Ëutom, druæenja, 
v katerem bo prav vsak lahko naπel nekaj zase. Na pomladni dan se 
bomo seveda na simbolni naËin spomnili tudi bogate zgodovine Pero-
vega in skuπali s prav posebnim dogodkom na perovski brvi zdruæiti in 
povezati Perovljane iz KS Perovo in KS Novi trg. Prireditvi bi piko na 
i s svojo prisotnostjo prav gotovo narisala ObËina Kamnik oz. kamniπki 
æupan Marjan ©arec.

Skratka, æelimo pripraviti prireditev, na kateri bi se imeli vsi Pe-
rovljani in πtevilni drugi obiskovalci tako zelo lepo, da bi takoj po 
zakljuËku nedeljskega dogodka 8. maja z navduπenjem æe mislili na 
pripravo podobne prireditve v prihodnjem letu. 

Verjamemo tudi, da nam bodo perovski pokrovitelji, medijski, 
materialni in finanËni, prijazno ponudili svojo dlan in ≈obdarili« 
svoj prazniËno odeti kraj, s katerim so poslovno ali kako drugaËe 
æivljenjsko povezani.

KATJA TROTO©EK

Perovo praznuje Ëastitljivih 770 let

GraπËina Perovo (J.V. Valvasor)

GraπËina Zgornje Perovo (J.V. Valvasor)

Prva pisna omemba in sprehod po nadaljnji zgodovini 
Perovega 

Sklepamo lahko, da je bil Bero lastnik gospostva oz. posestva na 
danaπnjem Perovem. Po njem naj bi Perovo dobilo ime. Ime Bero je 
bilo precej pogosto ime imenitnikov tistega Ëasa v Kamniku. 

Perovo se kot vaπko naselje v pisnem viru prviË omenja 8. maja 
1241, ko je bila listina Konrada iz Æovneka za Herborda Turjaπkega 
izdana ≈v vasi Perovo blizu Kamnika (in villa Peraw prope Stein), ko 
biva sedaj v Kamniku gospod Friderik, presvetli vojvoda Avstrije«. 
V maju 1241 se je torej v Kamniku v spremstvu πtevilnih vitezov 
mudil vojvoda Friderik Bojeviti Babenberπki, moæ Neæe gospodarice 
Kranjske, dedinje andeπkih posestev. Ne vemo, kako je izgledala ≈villa 
Peraw«, kjer je skupaj z vitezi in njihovimi konji dobil zatoËiπËe 
Konrad iz Æovneka, ki je ob tej priloænosti z listino odstopil Her-
bordu s Turjaka nekatere desetine po Ribniπki dolini.

V listini iz leta 1247 se prviË omenja vitez Henrik s Perovega, ki 
je imel sedeæ na dvoru Perovo. Dvor Perovo pa se prviË izrecno 
omenja πele leta 1426 (hof zu Peraw).

Stoletja je bilo Perovo primestna vasica polj, travnikov, gozda in 
peπËice hiπ; dve graπËini, graπËina Perovo (JaneæiËeva graπËina) ob 
Kovinarski cesti na zahodnem bregu Bistrice in graπËina Zgornje 
Perovo (ReπËiËeva graπËina) ob obvoznici na vzhodnem bregu Bistrice 
sta z juæne strani varovali srednjeveπki Kamnik. Obe graπËini in po 
njih poimenovana dela vasi je od nekdaj povezovala brv Ëez Bistrico 
(prav ob tej brvi sta 27. julija 1941 padli prvi okupatorjevi ærtvi na 
Kamniπkem MiklavËiË in Mlakar). 

Ob obeh graπËinah sta v srednjem veku tekli mlinπËici in poganjali 
kolesa graπËinskih mlinov. Ime pri Mlinarju je do danaπnjih dni ohra-
nila hiπa ob Kovinarski cesti, ob kateri je tekla zahodna MlinπËica. 
Na tem mestu moramo omeniti vsaj πe dve pomembnejπi perovski 
hiπi. Prva je prelepa Sossova vila na Perovem 1, ki jo lahko vidimo v 
ospredju na πtevilnih ohranjenih starih razglednicah Kamnika. Druga 
pa je Beπtrova (Matijeva) hiπa s spominskim obeleæjem, da je v letih 
1911-1912 tam stanoval kasnejπi predsednik SFRJ Josip Broz Tito.

Titanov industrijski kanal, ki teËe ob nekdanji, zdaj zasuti stru-
gi zahodne MlinπËice (Æajspoha), æe deveto desetletje vrti turbine 
elektriËne centrale, ki je nasledila πe en perovski (BuËarjev) mlin. In 
prav ob tem, juænejπem mlinu se je zaËela industrijska doba, ki je po-
menila za Perovo razvoj, pa tudi konec vaπkega æivljenja. S πirjenjem 
obrti in industrije je prej poglavitna kmetijska panoga na Perovem 
vztrajno peπala. Leta 1896 se je na Perovem, ko je »eh ©palek kupil 

Organizacijski odbor za pripravo majske prireditve ob 770-letnici Perovega 
(z leve): Tina RuËigaj, Katja Trotošek, Barbara Novak, Ivana Skamen, Mar-
ta Zabret, Goran Završnik, Majda Rojc, Branko Novak, Helena Sterle, Janez 
MajcenoviË.

Vse Perovljane in Perovljanke, ki æelite nastopiti na prireditvi ob 
770-letnici Perovega 8. maja ali z okusnimi dobrotami posladkati pri-
reditev, vabimo, da nam najpozneje do 15. aprila piπete na goran.
zavrsnik@gmail.com oz. nas pokliËite na 041/580-818. 

VeË o prazniËnem letu na Perovem izveste na http://praznik.kam-
nik-perovo.si/.

Kako zanimivo je  
v Digitalni knjiænici 

Slovenije  
(http://www.dlib.si/)  

brskati po starih 
Kamniπkih obËanih 
... Kako neverjetne 

so nekatere podob-
nosti Perovega pred 

dvajset in veË leti 
z danaπnjim Ëasom 
in kako smeπne so 
nekatere razlike. 

Za vas smo izbrskali 
nekaj zapraπenih 

vrstic ...

KO 1975,  
πt. 3

KO 1985, πt. 4
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V sredo, 2. februarja, smo se z 
dijaki in dijakinjami uËnega pod-
jetja TEAM d. o. o. udeleæili æe 6. 
mednarodnega sejma uËnih pod-
jetij v Celju. Kar 65 uËnih podjetij 
iz 10 dræav se je potegovalo za 
najvidnejπa mesta v kategorijah 
≈katalog«, ≈razstavni prostor« in 

Nagrajena katalog in razstavni prostor 
uËnega podjetja TEAM

≈osebje na razstavnem prostoru«. 
UËna podjetja v okviru sred-

nje πole Centra za izobraæevanje, 
rehabilitacijo in usposabljanje CI-
RIUS Kamnik (skrajπano: CIRIUS 
Kamnik, prejπnji ZUIM Kamnik) 
delujejo æe vse od leta 1995. Gre 
za simulacijo poslovanja pravih 

podjetij z namenom veËje poklic-
ne socializacije dijakov in dijakinj, 
vendar brez dejanskega pretoka 
blaga in storitev. 

V πolskem letu 2010/2011 so v 
uËnem podjetju TEAM d. o. o. 
zaposleni dijaki in dijakinje 4. let-
nika programa administrator, ki so 

PRVI MESTI DIJAKOV IN DIJAKINJ SREDNJE ©OLE CIRIUS KAMNIK  
NA 6. MEDNARODNEM SEJMU U»NIH PODJETIJ V CELJU 

pod vodstvom mentorjev Zvezda-
ne Hribar Rajh, Duπana »eferina 
in Alene Kocbek pripravili izvirni 
prodajni katalog s ponudbo raz-
liËnih vrst medu, v kar so vloæili 
mnogo truda in novih idej. Glede 
na izvirnost, træno zanimivost, pre-
glednost vsebine in estetski videz 
so v kategoriji ≈katalog« v zelo 
moËni konkurenci upraviËeno do-
segli odliËen rezultat - 1. mesto.

Ustvarjalnost so pokazali tudi 
pri idejni zasnovi razstavnega 
prostora, ki se je kazala pred-
vsem v izvirnosti postavitve ter 
zelo dobrem sploπnem vtisu na 
obiskovalce. Ob ustreznem pro-
mocijskem gradivu in dokumentih 
za sklepanje poslov so se dijaki in 
dijakinje na stojnici izkazali tudi z 
zelo prijaznim nastopom. Tako so 
tudi v kategoriji ≈razstavni pros-
tor« v konkurenci 65 podjetij iz 
desetih dræav dosegli izjemno 1. 
mesto.

Ta pomemben uspeh naπe πole 
je vzbudil veliko pozornost tudi 
glede na dejstvo, da so ga dosegli 
gibalno ovirani dijaki in dijakinje 
v moËni mednarodni konkuren-
ci. To dokazuje, da se lahko naπi 
dijaki in dijakinje ob ustreznem 
vodenju ter individualnih prilago-
ditvah enakovredno vkljuËujejo 
v vse dejavnosti oæjega in πirπega 
druæbenega æivljenja. 

TOMAÆ BOJCF
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Petnajst izbranih fantov iz 
drugih razredov, ki trenirajo 

KAMNI©KI MAL»KI OSVOJILI 
SVOJ PRVI TURNIR

nogomet v Otroπki nogometni 
πoli Kamnik, se je v soboto, 5. 

februarja, z avtobusom odpravilo 
proti Mariboru, kjer so se udele-

æili nogometnega turnirja za no-
gometaπe, rojene leta 2003. Pod 
imenom Reprezentanca ON© 
Kamnik so nastopali v dveh eki-
pah (belih in modrih). Naπi ma-
lËki so z odliËno igro, kot se 
za reprezentanco tudi spodobi, 
navduπili gledalce in z ekipo be-
lih osvojili konËno prvo mesto. 
Ekipa modrih pa je po veliki 
smoli za las zgreπila polfinale in 
tako ni sodelovala v zakljuËnih 
bojih. »estitke si zasluæijo prav 
vsi fantje, ki so bili izbrani v 
reprezentanco in so s ponosom 
in fanatiËno borbenostjo zasto-
pali barve Kamnika. Na koncu so 
naπim malim πampionom njihovi 
starπi pripravili zakljuËek, kot 
se za prvake tudi spodobi ∑ na 
stadionu v Mekinjah so jih pri-
Ëakali s πampanjcem (otroπkim) 
in velikim aplavzom. 

Udeleæba na turnirju je bila 
tako nagrada za naπe najmlajπe, 
ki pridno trenirajo v Otroπki 
nogometni πoli in so na pravi 
poti, da se razvijejo v odliËne 
nogometaπe. VeË o Otroπki nogo-
metni πoli in Nogometnem klu-
bu Kamnik na internetni strani 
http://www.nklub-kamnik.si.

Stojijo z leve proti desni: Trener Matjaæ Klanπek, Mark UrπiË, Nik Drnovπek, Nal Auer, Nejc Lun, Elvis ©eriko-
viË, Matic ©krjanec, Enej Dæunov, Mark Plohl, Trener Rok ©vajger; Ëepijo z leve proti desni: Ben Mencinger, 
Blaæ Frantar Rijavec, Nejc Krmavnar, Endrid Mulaj, Mark TutiË, Klemen Kranjec, Luka Ivan RobiË

Na lepo nedeljsko jutro, 23. ja-
nuarja, smo se veseli in dobre vo-
lje zbrali pred kamniπko πportno 
dvorano in se za pet dni poslovili 
od starπev in bliænjih. Po zabav-
nem pripetljaju z avtobusom nas 
je precej ovinkasta pot pripeljala 
do Cerknega, kjer smo se prepu-
stili uæitkom na snegu in drugim 
neznanim skritim dogodivπËinam. 

Vse dni zimovanja smo vsi 
smuËarji priπli na svoj raËun. Pre-
izkusili in uæivali smo v alpskem 
smuËanju in v klasiËnem teku 

CERKNI©KI SON»KI SMO SE IMELI LEPO 

na smuËeh. Dodatna popestritev 
je bil sneæni park, ki nam je dal 
moænost, da smo πe na drugaËen 
naËin preizkusili v zimskih vra-
golijah. Popoldneve in veËere pa 
smo preæiveli ustvarjalno. Poleg 
obveznega preizkusa v plavanju 
smo izdelali unikatne razgledni-
ce za svoje druæine. ≈Spletli« smo 
tudi cofke in izdelali medalje, ki 
smo jih zadnji dan podelili vsem 
smuËarjem. V bliænjem muzeju 
smo si ogledali cerkljanske lau-
farje. VeËere smo si popestrili s 

tombolo in izbiro naj cerkniπkih 
talentov. 

NepriËakovano so nam dobro 
voljo prinesli uËenci 2. letnika 
Srednje vzgojiteljske πole Ajdovπ-
Ëina, ki so nam zaigrali predstavo 
≈Rilko in Cvilko«. Za njihov trud 
smo se jim zahvalili z buËnim 
aplavzom in s posebej za njih iz-
delano zahvalo. 

Svojo zimsko πolo v naravi smo 
zakljuËili z zabavnim tekmova-
njem, uËencem, ki so posebej nav-
duπili z razliËnimi ≈spretnostmi«, 

smo podelili nagrade. Poleg zvoka 
preËne flavte, ki nas je vsako noË 
pospremila v sladek sen, ter zvoka 
trobente, ki nas je prebujal v nov 
dan, nam bodo v spominu ostale 
tudi lepe misli in æelje, katere smo 
si za spodbudo vsakodnevno po-
darjali. V Ëetrtek zveËer smo celi 
in sreËni objeli svoje starπe ter jim 
hiteli pripovedovati o nepozabnih, 
sonËnih trenutkih s Cerknega. 

V imenu cerkniπkih sonËkov 
zapisali Darja Habjan in Mojca 

Praprotnik

NekoË je bila zima Ëas, ko so se ljudje bolj zadræevali na toplem in si v 
dolgih veËerih — takrat πe brez televizije, interneta in teh sodobnih Ëarovnij 
— pripovedovali zgodbe.

Na vremensko niË kaj prijazen dan smo v nedeljo, 13. februarja, v Budnar-
jevi domaËiji pripravili prav posebno, pravljiËno vzduπje. Irena Cerar, avtorica 
dveh priljubljenih druæinskih izletniπkih vodnikov PravljiËnih poti Slovenije in 
PravljiËnih poti v zgodovino, je otrokom pripovedovala zgodbice, med drugim 
o zajËku, ki je v hudem mrazu skrbel za svoje prijatelje, prijazni pastorki, ki jo 
maËeha poπlje v zimski gozd, naj ji prinese jagode...

Pravljice imajo zagotovo posebno moË, najveËjo takrat, ko nam jih kdo 
≈zna povedati« in pripovedovalka Irena to dobro ve... Ko je beseda zazve-
nela in ko so se sreËale oËi pripovedovalke z oËmi malih nadebudneæev, je 
magiËnost starodavnih ljudskih pripovedi oæivela...

Po pravljiËnem druæenju je potekala ustvarjalna delavnica, kjer so otroci 
ustvarili prav posebne obeπanke z gozdnimi darovi. PravljiËni popoldnevi 
bodo v Budnarjevi domaËiji letos potekali πe trikrat, ob vsakem letnem Ëasu 
po enkrat...

V Budnarjevi domaËiji

Oæivele so ljudske zgodbe 

V petek in soboto, 4. in 5. februarja, je v Kulturnem domu SreËka Ko-
sovela v Seæani potekalo 10. tekmovanje mladih baletnikov Slovenije. 
PrviË v zgodovini Glasbene πole Kamnik sta se ga udeleæili tudi uËenki 4. 
razreda baleta Maja BlagojeviË in Kaja Lorbek. Tekmovali sta v kategoriji 
1.a - najmlajπi starostni kategoriji plesalcev starosti 11 in 12 let. V tej kate-
goriji je bilo med tekmovalci opaziti zelo velike razlike v znanju baletne 
tehnike med tistimi, ki se izobraæujejo po osnovnem programu in imajo 
pouk baleta 2x na teden, in tistimi, ki obiskujejo obseænejπi program s 

poukom baleta 4x teden-
sko, ki se izvaja samo na 
Konservatorijih za glasbo 
in balet v Ljubljani in Ma-
riboru. Æirija je tekmovalce 
ocenjevala tudi po umetni-
πkem vtisu in muzikalnosti. 
In tako je Kaja Lorbek s 7. 
mestom dosegla najviπjo 
uvrstitev med tekmovalka-
mi, ki obiskujejo osnovni 
program, Maja BlagojeviË 
pa tudi odliËno 11. mesto! 
Obe mladi baletni plesal-
ki sta tako dosegli velik 
uspeh, kar je za kamniπko 
obËino in balet visoko pri-
znanje. Iskrene Ëestitke 
Kaji in Maji ter πe obilico 
baletnih uspehov!

Ana Trojnar

Uspeh mladih baletk Maje in Kaje 

Na sonËni dan kulturnega praznika je Æivljenjska zavarovalnica KD Æiv-
ljenje æe petiË zapored priredila veliko tradicionalno druæenje druæin Dan 
kulture in atrakcij. Minimundus je pritegnil druæine iz vse Slovenije, saj si je 
razstavo celovπkih modelov v Koncertni dvorani Postojnske jame na ta dan 
ogledalo okoli 3500 ljudi. 

23 modelov svetovno znanih arhitekturnih znamenitosti, med njimi tudi 
tudi Kip svobode, Stolp in katedrala v Pisi, Eifflov stolp, Dunajsko kolo, 
Blejski otok, Maorska hiπa, Graπka sinagoga, mlini na veter, trajekti in ladje 
... izdelani v razmerju 1:25 in iz enakih materialov kot njihovi originali, so 
prviË svoje mesto za nekaj Ëasa naπli v Ëudovitem podzemnem svetu znane 
kraπke lepotice. Svetovno znane arhitekturne bisere so si priπli ogledati tudi 
veleposlaniki oz. predstavniki veleposlaniπtev osmih dræav (Italija, NemËija, 
©vedska, Ukrajina, Vatikan, GrËija, Francija, Nizozemska), v katerih originali 
predstavljenih mini modelov stojijo. Dan kulture in atrakcij je tako prerasel 
meje Slovenije in ponovno dokazal,da kultura ne pozna meja.

Na ogled je tudi razstava slavnih osebnosti, ki so skozi zgodovino obis-
kale Postojnsko jamo, od Franca Joæefa pa vse do Tita! Spoznali smo tudi 
Franceta Preπerna in Luko »eËa, ki je pred 193-imi leti jamo odkril. 

Predstavniki KD Æivljenje in Postojnske jame so bili ob koncu kulturnega 
dne upraviËeno zadovoljni. 

Mag. Boπtjan Jenko, idejni pobudnik, vodja projekta in izvrπni direktor 
sektorja korporativnega marketinga na KD Æivljenje, je dodal, da so v KD 
Æivljenje izjemno ponosni, da so v okviru dogodkov in akcij v partnerskem 
sodelovanju s Postojnsko jamo obisk jame omogoËili æe preko 13.700 slo-
venskim druæinam (53.300 obiskovalcem!). Da bi si ta izjemni kraπki biser 
ogledalo Ëim veË Slovencev, je Minimundus s 50 % druæinskim popustom 
na ogled πe do 11. aprila na podlagi prijave na: www.kd-zivljenje.si/mi-
nimundus

MINIMUNDUS V POSTOJNSKI 
JAMI NAVDU©UJE

Med razstavljenimi miniaturami v Ëudovitem ambientu Postojnske 
jame je tudi Blejski otok, ob jezeru pa se sprehaja sam Preπeren. Ne-
daleË stran vidimo Kip svobode. 

Z leve: Maja BlagojeviË in Kaja Lorbek.
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PLANINSKI KOTI»EK
OBIR 2011

Stiki med kamniπko GRS in GRS iz Æelezne Kaple se uspeπno nadaljujejo. 
Tako sta se tudi letos dva Ëlana GRS Kamnik udeleæila zimske vaje, ki jo je 
postaja GRS Æelezna Kapla organizirala 5. in 6. februarja na Obirju. Prvi 
dan je vaja potekala ob predpostavki, da sta se zgodili dve nesreËi hkrati: 
pet ljudi, od katerih niso imeli vsi plaznih æoln, je zasul plaz, v zahodni 
steni pa se je ponesreËil plezalec. Kraja nesreË sta bila sporoËena samo 
v geografskih koordinatah. Poznavalci terena so takoj ugotovili, da sta 
kraja nesreË blizu skupaj in tako je stekla skupna reπevalna akcija, vendar 
v dveh skupinah. Prva skupina je reπevala izpod plazov na tri naËine - s 
pomoËjo psov, s plaznimi æolnami in s sondiranjem. Druga skupina pa je 
na robu stene izdelala sidriπËe, dva reπevalca sta se spustila do ponesre-
Ëenega in nato so jih reπevalci potegnili z vrvmi na vrh stene. Drugi dan 
pa je bila samo πe preveritev znanja in usposobljenosti iskanja s plaznimi 
æolnami, Ëe je zasutih veË ljudi.

V razgovoru oziroma analizi se je pokazalo, da je delo v osnovi povsem 
enako, razlikuje se samo v nekaterih podrobnostih. To je bilo ugotovljeno 
tudi v razgovoru s predsednikom GRS Koroπke, Otmarjem Striednigom. 
KamniËana sta KapelËane povabila na vajo, ki bo marca na Kamniπkem 
sedlu, KapelËani pa na skupno vajo obmejnih postaj GRS, ki bo prvega 
oktobra. Izmenjali so si tudi veË drugih koristnih informacij.

DRÆAVNO KICKBOXING PRVENSTVO

Matej odliËen tretji

PK Kamnik je nastopal s skupi-
no dveh plavalk in πtirih plavalcev, 
ki so v tej sezoni zamenjali tudi 
lokcijo treninga. S septembrom 
2010 smo zaradi boljπih pogojev 
treniranja s prvo skupino zaËeli 
trenirati v Radovljici. Prednost 
treningov je v tem, da treniramo 
v 50-metrskem bazenu, kar po-
meni boljπe izhodiπËe za nastope 
v poletni sezoni, ko tekmovanja 
potekajo v 50-metrskih bazenih. 
Vseeno pa so naπi plavalci tudi 
na tem prvenstvu v 25-metrskem 
bazenu pokazali odliËno formo 
in nanizali nekaj zelo dobrih re-
zultatov. 

Prvi dan prvenstva so se v po-
poldanska finala uvrstili Adam 
Zupan, Rok Limoni in Kristina 
UrπiË. Drugi dan sta si finalni 
nastop zagotovila Adam in Rok. 
Tretji in Ëetrti dan pa so ponov-
no v finalih nastopili Adam, Rok 
in Kristina. Uvrstitev med najbo-
ljπih osem v svoji kategoriji je za 
kamniπke plavalce velik uspeh in 
dodatna motivacija za delo vna-
prej. Zavedamo se, da v starejπih 
kategorijah vedno teæje pariramo 
ostalim slovenskim klubom glede 
pogojev treninga, ki ga lahko de-
jansko izvedemo. Primer: 14-let-
ni plavalec v kategoriji kadetov 
naj bi imel med 6 in 9 vodnih 
treningov na teden. Naπ domet 
v tem trenutku je nekje med 4 
in 6 vodnih treningov tedensko. 
Kljub temu πe vedno dræimo stik 
z najboljπimi slovenskimi plaval-
ci in to nam daje prepotrebno 

Calcitovke v Mariboru  
na pragu zmage

Kamniπke odbojkarice so na 
gostovanje v Maribor, ki je πtelo 
tudi πe za toËke Interlige, odπle 
samozavestno in prepriËane, da 
bodo πe drugiË letos premagale 
MariborËanke. In po prvem setu 
je na to tudi kazalo, saj so ga 
gladko dobile. Tudi v drugem 
setu so bile boljπe, a ga izgubile 
v konËnici na razliko. V tretjem 
setu so bile KamniËanke veliko 
boljπe in visoko povedle, nato 
pa popustile in dovolile doma-

12. februarja je Kickboxing zveza Slovenije v Zagorju ob Savi organi-
zirala Dræavno kickboxing prvenstvo v low kick πportni disciplini, ki so se 
ga udeleæili πtevilni klubi z najboljπimi tekmovalci.

Klub borilnih veπËin Domæale je zastopal na dræavnem prvenstvu Matej 
BalantiË iz Kamnika in dosegel odliËno 3. mesto v Ëlanski konkurenci -86 
kg . V polfinalni borbi je æal izgubil s poznejπim dræavnim prvakom do 86 
kg s sodniπko odloËitvijo 2:1.

Tone ©karja na jubilejni ≈od-
pravi« Everest 2009

PonesreËenega so reπevalci varno potegnili na rob stene.

TONETU ©KARJI - BLOUDKOVA PLAKETA
V Ljubljani so bila 11. februarja podeljena letoπnja najviπja πportna 

odliËja - Bloudkova priznanja. Med dobitniki je bil tudi Tone ©karja, sicer 
Mengπan, toda ves Ëas Ëlan kamniπkega PD in kamniπkega alpinistiËnega 
odseka, ki je dobil plaketo za æivljenjsko delo. 

©karja je ena najbolj markantnih 
osebnosti slovenskega planinstva v 
zadnjih πtiridesetih letih in je svoje 
æivljenje posvetil razvoju alpinizma. 
Bil je in je πe vedno eden redkih, ki 
mu je uspelo prestopiti meje alpini-
stiËnega egoizma in stvari videti πirπe 
in dolgoroËnejπe. Z alpinizmom se je 
zaËel ukvarjati æe leta 1956 in je pri 
dopolnjenih 74 letih πe vedno aktivni 
registrirani alpinist. V svoji karieri je 
poleg dolge vrste odliËnih alpinistiËnih 
doseækov osem let uspeπno opravljal 
funkcijo naËelnika alpinistiËnega od-
seka Kamnik, deset let je bil naËelnik 
GRS Kamnik, pa πe Ëlan UO PD Kam-
nik, podpredsednik PZS, urednik Ob-
vestil PZS, od leta 1963 gorski vodnik, 
πe vedno aktiven - registriran vodnik 
PZS. Po uspeπno vodeni odpravi, ki je 

leta 1979 preplezala zahodni greben Everesta, eno najteæjih smeri na ta 
vrh, je prevzel vodenje KOTG (Komisije za odprave v tuja gorstva) pri PZS, 
katere naËelnik je πe danes. In prav on je eden tistih, ki jim, realno gleda-
no, zaradi vztrajnosti in naËrtnega dela pripada ena od najveËjih zaslug 
za prepoznavnost in bistvene svetovne uspehe slovenskega alpinizma v 
zadnjih tridesetih letih. Skoraj prav pri vseh najveËjih uspehih je prispeval 
svoj veËji ali manjπi deleæ - ali kot vodja odprav ali kot zbiratelj denarja, 
pobudnik idej, odpiralec moænosti za druge ali kako drugaËe. Poleg tega 
je plodovit pisec πtevilnih Ëlankov s podroËja alpinizma, tudi kritiËnih. Ob-
seæen je tudi njegov literarni opus - od zaËetnega strokovnega priroËnika 
za hojo in plezanje do knjig, v katerih kot soavtor, veËinoma pa kot avtor 
opisuje predvsem svoja doæivetja, vezana na alpinizem. Ravno sedaj pri-
Ëakujemo izid njegove najnovejπe knjige. Iskrene Ëestitke!

BOJ»

Kamniπki plavalci uspeπni na Zimskem  
zdruæenem prvenstvu Slovenije 

Zdruæeno prvenstvo v plavanju je bilo prvo veËje tekmovanje v pla-
valni sezoni 2010/2011, ki je potekalo od 3. do 6. februarja v bazenu 
Tivoli v Ljubljani. Nastopale so plavalke in plavalci iz 26. slovenskih 
klubov v kategoriji kadetov, mladincev in Ëlanov. Na tem prvenstvu je 
bilo prisotno kar 462 slovenskih plavalcev, kar je zelo vzpodbudna πte-
vilka in plavalni πport uvrπËa med najbolj πtevilËne πporte v Sloveniji. 

energijo za delo v bodoËe.

Najmlajπi plavalci  
PK Kamnik na zimskem 
dræavnem prvenstvu  
v Celju

Pokriti bazen Golovec v Celju 
je bil gostitelj zimskega dræavne-
ga prvenstva za mlajπe deËke in 
deklice. Tekmovanje je potekalo 
12. in 13. februarja. Dræavna pr-
venstva za najmlajπe so najbolj 
navijaπko glasna s strani starπev 
in plavalcev, ki navijajo za svo-
je prijatelje. Tako je bilo tudi v 
Celju in tudi Ëlani PK Kamnik so 
dokazali, da imajo moËne glasove 
in veliko energije tako v bazenu 
kot izven njega. Letos je ekipo 
kamniπkih tekmovalcev sestavlja-
la samo fantovska zasedba v po-
stavi Blaæ Meænar, Anæe Pirnat, 
Jan UrπiË, Andraæ PtiËar, Æiga 

©kerjanc in Rok Vrhovnik. Na 
æalost je nekaj plavalcev ostalo 
doma, bolj natanËno v postelji 
zaradi bolezni. 

Tekmovanje je potekalo v 
πtirih delih z zaËetkom v sobo-
to dopoldan in z zakljuËkom v 
nedeljo popoldan. Vsem najmla-
jπim plavalcem lahko Ëestitamo 
ob doseæenih osebnih rezultatih 
in jim zaæelimo πe veliko dobrih 
rezultatov. 

Uspeπni plavalni  
nastopi deËkov in deklic  
v Mariboru

Med 18. in 20. februarjem je 
v Mariboru potekalo zimsko 
dræavno prvenstvo v plavanju za 
kategorijo deËkov in deklic. Tek-
movali so deËki rojeni leta 1997 
in 1998, ter deklice rojene leta 
1999 in 2000. Plavalni klub Kam-
nik je nastopil s skupino πestih 
deklic in devetih deËkov. 

Dræavno prvenstvo deËkov in 
deklic je po koledarju Plavalne 
zveze Slovenije kot zadnje v 
zimskem delu sezone, tako da so 

plavalci æe nestrpno priËakovali, 
da se pomerijo z ostalimi plaval-
ci. Na tem prvenstvu je nasto-
pilo 222 otrok iz 25. slovenskih 
klubov. Nastopi naπih plavalcev 
so bili v dopoldanskih predtek-
movanjih zelo uspeπni, predvsem 
po zaslugi Matica MaËka, ki si je 
z izboljπanimi osebnimi rezultati 
priplaval pet finalnih nastopov. 
Dvakrat se je uvrstil med naj-
boljπih osem v dræavi in trikrat 
med najboljπih πestnajst. V po-
poldanskih finalnih nastopih je 
osvojil dvakrat osmo mesto v 
disciplini 50m in 200m kravl, ter 
dvakrat deseto in dvanajsto me-
sto v disciplini 50m hrbtno, 100m 
kravl in 100m hrbtno. Prav tako 
pa si je finalne nastope priboril 
Jaka Podjed v disciplinah 50m 
kravl, 50m prsno, 100m prsno 
in 200m prsno. Jaka je v prsnih 
disciplinah osvojil dvakrat sed-
mo mesto in deseto mesto, ter 
πestnajsto mesto v disciplini 50m 
kravl. Naπi plavalci pa niso manj-
kali tudi pri πtafetnih nastopih 
v disciplini 4x100m kravl v po-
stavi Matic MaËek, Jaka Podjed, 
Matevæ Blatnik in Rok Lavπ, kjer 
so osvojili enajsto mesto, v enaki 
postavi pa so nastopili tudi na 
4x100m meπano in na zadnji dan 
prvenstva osvojili deveto mesto. 
Med deklicami je bila najbliæje 
finalnemu nastopu Æiva Dobro-
voljc, ki je v disciplini 50m prsno 
za sedem stotink sekunde zaosta-
la za popoldanskim finalom. So 
pa punce v postavi Æiva Dobro-
voljc, Lara Seretin, Neæa Razpo-
tnik in Eva Brojan le nastopile 
v popoldanskih finalih v disci-
plini 4x100m prosto in 4x100m 
meπano. 

Vse informacije o Plavalnem 
klubu Kamnik najdete na naπi 
spletni strani www.plavalniklub-
kamnik.si.

VLADO VU»KO

EKIPI CALCIT VOLLEYBALLA ©E NAPREJ  
V VRHU SLOVENSKE ODBOJKE

Odbojkarji in odbojkarice Calcit Volleyballa so kljub porazoma v 
derbijih v Mariboru (dekleta) in Kamniku (moπki - ACH Volley) πe 
naprej v vrhu slovenske odbojke, saj sta obe ekipi trenutno na drugem 
mestu, a imajo dekleta tekmo manj od Maribora.

ligi, prav tako pa so na lestvici 
vsaj zaËasno prehitele Calcit 
Volleyball. 

V tekmi proti Kopru v gosteh 
in doma proti Hit Novi Gorici 
pa so KamniËanke z igro doka-
zale, da so veliko boljπa ekipa 
od vseh ostalih ekip in zabele-
æili dve gladki zmagi. V prime-
ru, da bodo v preostalih πtirih 
tekmah prav tako uspeπne, bodo 
na koncu drugega dela osvojile 
prvo mesto in s tem prednost 
domaËega terena v tekmah konË- 
nice.

V Interligi bodo Calcitovke, 
tako kot lani, osvojile konË-
no πesto mesto. 

Dober odpor Calcita 
proti ACHJU

V tretjem krogu modre 
skupine so KamniËani gosto-
vali v gosteh pri neugodni 
ekipi Galexa in osvojili po-
membno toËko v boju za 
drugo mesto, a po prikazani 
igri bi si lahko zasluæili tudi 
veË. Moænost revanπe bo 
kmalu v Kamniku. 

Igralci Calcit Volleyballa 
so se v tekmi Ëetrtega kroga 
modre skupine na domaËem 
terenu maπËevali igralcem 
Krope za nesreËni poraz v 
Pokalu OZS. DomaËi so bili 
vseskozi veliko boljπi nasprot- 
nik in brez teæav zabeleæili 
drugo zmago v drugem delu 
prvenstva. V petem krogu 
pa so doma priËakali ekipo 
ACH Volleya. Da bo tekma 

nekaj posebnega, se je videlo æe 
pol ure pred tekmo na tribunah, 
ki so nato ob zaËetku tekme 
dobesedno kriËale po πiritvi, saj 
je dvorana ponovno pokala po 
πivih. DomaËi igralci so bili v pr-
vem in drugem setu enakovredni 
najboljπi slovenski ekipi ob za-

Ëetku setov, nato pa so gostje 
preko Flajsa in ©keta stopili na 
plin in povedli z 2:0. V tretjem 
setu pa smo na navduπenje veË 
kot 600 gledalcev spremljali pravi 
derbi. KamniËani so odliËno ser-
virali in postajali vse bolj prodo-
rni tudi v napadu, zakaj igrajo v 
ligi Prvakov pa so dokazali tudi 
gostje. Tako se je tekma odloËala 
v sami konËnici, ki so jo nato 
dobili gostje, a so domaËi igralci 
vseeno prejeli glasen aplavz. Æe 
v naslednjem krogu pa jih Ëaka 
trenutek resnice v boju za drugo 
mesto, saj bodo v soboto gostovali 
pri ekipi Salonita.

Valentina Zaloænik v drugem delu pr-
venstva zaradi dobrih predstav dobiva 
vse veË priloænosti.

Dalibor ©mitran je nereπljiva uganka za 
mnoge slovenske napadalce.

Kadeti Calcita v 
boj za peto mesto

Kamniπki kadeti, ki so 
bili vse do zadnjega tur-
nirja v boju za Finalni 
turnir Ëetverice, se bodo 
morali v letoπnji sezoni 
zadovoljiti z bojem za 
πe vedno odliËno peto 
mesto. Mladi Calcitovci 
so na zadnjem turnir-
ju v Stranjah opravili 
svojo nalogo z odliko 
saj so premagali tako 
Salonit kot tudi vodilno 
ekipo Krke in se tako 
povzpeli na æeleno dru-
go mesto. A o njihovi 
usodi je odloËal zadnji 
turnir v PrvaËini, kjer 
pa so bili KamniËani 
prosti. Z dvema zma-

gama so jih na lestvici prehiteli 
ÆuæemberËani. KamniËani se bodo 
tako v boju za peto mesto borili z 
Meæico, Framom in Salonitom.

Druga Ëlanska ekipa Calcit 
Volleyballa je v tretji ligi zabele-
æila poraza. V gosteh pri »rnu-
Ëah so izgubili s 3:1, doma pa so 
s Triglavom igrali 3:2 in osvojili 
toËko. 

Tako bodo kot kaæe tretjeliga-
πi na koncu osvojili osmo mesto, 
potrebno pa je poudariti, da za 
ekipo igrajo kamniπki kadeti in 
mladinci, medtem ko imajo ostale 
ekipe po veËini v svojih vrstah æe 
starejπe izkuπene igralce.

Mlade calcitovke hitijo 
proti vrhu

Kamniπke odbojkarice v mali 
odbojki πe naprej ne poznajo po-
raza. Tudi na turnirju 3. kroga v 
Kanalu so pometle s tekmicami 
in se tako æe uvrstile med 12 
najboljπih slovenskih ekip. A po 
prikazanem so ene glavnih kan-
didatk v boju za vrh.

Mali odbojkarji pa so bili uspe-
πni v drugem krogu repesaæa in 
se tako uvrstili v tretji krog.

Ëim, da so povedle z 2:1. Podo-
bno se je odvijal Ëetrti set, ko 
so Calcitovke vodile πe z 18:14, a 
nato do konca seta niso osvojile 
nobene toËke veË. Tako so se 
zmage veselile domaËe, ki so si s 
tem moËno poveËale moænosti za 
Finalni turnir Ëetverice v Inter-

ZADNJA NOVICA
Odbojkarice Calcit Volleybal-

la so to sredo v tekmi 6. kroga 
dræavnega prvenstva v kamniπki 
πportni dvorani premagale Slo-
ving Vital brez teæav s 3:0 in bodo 
tako v primeru petkove zmage v 
©empetru zopet zasedle prvo me-
sto na prvoligaπki lestvici. 

V tej tekmi so priloænost dobile 
vse kamniπke igralke, πtevilni na-
vijaËi pa so bili veseli ob koncu 
tekme povsem mlade kamniπke 
ekipe, pri kateri je celo tekmo 
dobro odigrala Petra Vrhovnik.
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MogoËe je tudi manjπa osveæi-
tev imena koπarkarjev Calcit Mav-
rice pripomogla k dobrim rezulta-
tom v nadaljevanju sezone.

Potem ko so izgubili prvi dve 
tekmi v letoπnjem letu, so v na-
daljevanju sanirali poπkodbe, na-
ravnali svoje roke in zmagali na 
zadnjih treh tekmah.

Najprej so v 14. krogu v raz-
burljivi tekmi πele po podaljπkih 
premagali ekipo Fenomenov iz 
©martnega pri Ljubljani. »eprav 
je po prvem polËasu kazalo na 
gladko zmago ekipe CALCIT BA-
SKETBALL, se gostje s tem niso 
strinjali. V drugem polËasu so z 
agresivno in grobo igro prekinja-
li napade domaËih. ©e najbolj je 
to obËutil domaËi center Franci 
HoËevar, ki je bil kar aboniran 
na liniji prostih metov. Izvajal jih 
je kar 17. Vendar so se gostje s 
takim naËinom vrnili v igro. V 
zadnji Ëetrtini so nadoknadili za-
ostanek sedemnajstih toËk in si 
priborili podaljπek. Tam pa jim je 
zmanjkalo moËi in tudi igralcev 
in kamniπki koπarkarji so se za-
sluæeno veselili zmage.

V 15. krogu so kamniπki koπar-

SERIJA ZMAG KO©ARKARJEV 
CALCIT BASKETBALL

karji odπli na gostovanje na Vran-
sko k tamkajπnji ekipi Vrani.

DomaËini so znani kot veliki 
borci, ki so s svojo zavzetostjo te-
æak nasprotnik πe posebno v doma-
Ëi dvorani. Vendar pa so KamniËani 
æe ob zaËetku tekme pokazali, po 
kaj so priπli na Vransko. Æe v prvi 
Ëetrtini so povedli za petnajst toËk 
in z odliËno igro nadaljevali tudi 
v drugi Ëetrtini in na odmor odπli 
z rezultatom 27 : 54. »eprav so 
domaËini v tretji Ëetrtini nekoliko 
zmanjπali zaostanek, pa vpraπanje 
o zmagovalcu ni bilo nikoli pod 
vpraπajem. Na koncu so igralci eki-
pe CALCIT BASKETBALL zmagali 
z rezultatom 72 : 92.

V petek, 18. 2. 2011, pa so z od-
liËno igro proti ekipi Jeæice vknjiæili 
πe tretjo zmago zapored in se s tem 
prebili na peto mesto prvenstvene 
lestvice.

Dvoboj enakovrednih ekip so 
boljπe zaËeli domaËi. Z dobro 
obrambo, lepimi prodori zuna-
njih igralcev pod koπ in odliËno 
igro prvega kamniπkega centra, so 
povedli z desetimi toËkami nasko-
ka. Vendar to ni bilo dovolj za 
mirno nadaljevanje. Æe ob koncu 

prve Ëetrtine so gostje izenaËili in 
tekma se je v drugi Ëetrtini tako 
rekoË zaËela znova. Tudi v drugi 
Ëetrtini se je ponovila zgodba iz 
prve. KamniËani so povedli, gostje 
pa so lovili zaostanek. PolËas se 
je konËal z rezultatom 45 : 39 
za domaËe. Tretjo Ëetrtino so po 
res izenaËenem boju dobili koπar-
karji Jeæice in v zadnjo Ëetrtino 
vstopili z zaostankom dveh toËk. 
Zadnjih deset minut pa so koπar-
karji ekipe CALCIT BASKETBAL 
odigrali res vrhunsko. Obramba z 
veliko borbenosti je delovala sko-
raj brezhibno in zmaga je bila 
vsako sekundo bliæje. Dve minuti 
pred koncem so gostje krenili v 
zadnjo ofenzivo, vendar so jo do-
maËi z mirno in preudarno igro z 
lahkoto odbili. Kamniπka hala se 
je veselila nove zmage koπarkarjev 
ekipe CALCIT BASKETBALL. 

V naslednjih krogih naπe fante 
Ëaka teæko delo, saj jim bodo kar 
zaporedoma nasproti stale ekipe, 
ki zasedajo vrh lestvice. Najprej 
jih v gosteh Ëaka vodilna ekipa 
lige Radenska Creativ, nato pa v 
soboto, 5. marca, v Kamnik priha-
ja ËetrtouvrπËena ekipa RODD iz 

Dravograda. Serijo teækih tekem 
zakljuËujejo v gosteh pri tretje-
uvrπËeni ekipi Bistrice.

Kljub teækemu razporedu pa 
se fantje ne predajajo vnaprej. Z 
igro, ki so jo prikazali v zadnjem 
Ëasu, bodo teæak nasprotnik tudi 
za vodilne ekipe 2. SKL. Igralci pa 
za takπne predstave potrebujejo 
tudi pomoË s tribun, zato vljudno 
vabljeni, da skupaj doseæemo πe 
veË zmag v nadaljevanju sezone.

ROBERT PROSEN

Calcitovca Peter ≈Pero« ZupanËiË in Rajko Novak sta se v februarju v okviru 
priprav na prihajajoËo sezono udeleæila kros tekmovanj v Istri in Dalmaciji. Na 
Krku, kjer je potekala æe osma tekma 
Hrvaπke mednarodne zimske lige v 
gorsko kolesarskem krosu, se je po-
novno izkazal mladi Peter ZupanËiË, 
ki je v tej zimski seriji tekmovanj æe 
v lanskem letu, pri komaj 14. letih, 
nanizal celo vrsto zmag v absolutni 
konkurenci. Pero je tokratno tekmo 
æelel izkoristiti zgolj za dober trening 

in pripravo na prihajajoËe tekme, veli-
ka prednost, ki jo je le πe poveËeval iz 
kroga v krog, pa mu je dala dodaten 
zagon in motivacijo in ga ob koncu 
pripeljala do prve letoπnje zmage v 
absolutni konkurenci. To je zagotovo 
odliËna napoved pred prvo tekmo Ita-
lijanskega pokala v Toskani, ki bo na 
sporedu æe 5. marca. 

14 dni pred Petrovo zmago se je 
tekmovanja Zimske Lige v Istri udele-
æil πe en Calcitovec. Rajko Novak se je 
dobro boril s precej mlajπo konkurenco 

in ob koncu v kategoriji od 40. let osvojil zmago, v absolutni razvrstitvi pa 
odliËno 3. mesto 

Ambiciozni naËrti
Vzgoja kolesarjev v disciplini kros in razvijanje pogojev, ki bodo doma vzgo-

jenim tekmovalcem v dveh do treh letih omogoËili tekmovanje na najviπjem 
nivoju elitne konkurence, ostaja prioriteta kluba CALCIT BIKE TEAM. Po bese-
dah trenerja in πportnega direktorja Mohorja Vrhovnika priËakujejo v klubu 
v prihajajoËi sezoni nekaj reprezentantov in stalne uvrstitve na prva tri mesta 
v vseh kategorijah slovenskega pokala v krosu. 

Rok Koroπec in Tina Perπe, ki sta tudi redna Ëlana dræavne mladinske repre-
zentance, bosta klubske barve branila na vseh tekmovanjih Italijanskega pokala, 
kjer se jima bo pridruæil tudi mladi Peter ZupanËiË. Izbranih tekmovanj v Italiji 
in Avstriji se bodo udeleæevali tudi drugi mladi upi CALCIT BIKE TEAMA. 

Poleg Roka in Tine se bosta za nastop na mladinskem svetovnem pokalu 
ter na evropskem in svetovnem prvenstvu borila tudi Saπo Trebuπak in Luka 
Vrankar, ki sta ta trenutek prvi rezervi reprezentance. Ostali tekmovalci in 
tekmovalke bodo tekmovali v Slovenskem pokalu, Pokalu Alpe Adria in na 
nekaterih drugih UCI tekmovanjih v bliænji okolici.

Tudi v prihodnje aktivna kolesarska πola za mlade
V klubu πe naprej velik poudarek namenjajo kolesarski πoli, ki je namenjena 

mladim od 5. do 15. leta starosti. Æe v lanski sezoni je πolo obiskovalo preko 30 
mladih, ki so pod budnim oËesom trenerjev spoznavali veπËine voænje na cesti 
in po brezpotjih, predvsem pa so uæivali ob voænji s kolesom in tudi v drugih 
πportih. Ob treningih v telovadnici in hoji v hrib ne poËivajo tudi v zimskih 
mesecih, πola pa skozi vse leto sprejema tudi nove Ëlane (veË informacij; mo-
hor_vrhovnik@hotmail.com, 051-31-65-64).

Nova disciplina BMX s 
Tomaæem Jerasom in 
Anæetom »erinom

NajveËja klubska novost za prihajajoËo 
sezono je zagotovo disciplina BMX, saj je 
klub æe bogatejπi za dva BMX tekmovalca. 
Kot napovedujejo, sta Tomaæ Jeras in Anæe 
»erin, ki bosta gonilni sili te discipline, spo-
sobna tekmovati na najviπjem dræavnem ni-
voju, zato si nadejajo dobrih rezultatov tudi 
v tej disciplini. KamniËan Tomaæ Jeras in mla-
di Miha Spruk pa bosta skuπala olimpijsko 
disciplino BMX predstaviti tudi πirπi publiki, 
predvsem mladim, saj gre brez dvoma za 
atraktiven πport, ki v zadnjih letih moËno 
pridobiva na priljubljenosti. 

Amaterski cestni tekmovalci 
po novem tudi v italijanskem 
pokalu UDACE

Amaterski cestni kolesarji CALCIT BIKE TEAM-a ki so na rekreativnih cestnih 
tekmovanjih v Sloveniji æe doslej dosegali lepe rezultate, bodo v sezoni 2011 
lahko tekmovali tudi z italijansko licenco UDACE na Pokalu UDACE. Gre za 
italijanski pokal amaterskih kolesarjev, katerega se neredko udeleæujejo tudi 
bivπi profesionalni tekmovalci, celo zmagovalci Gira in Toura. 

NIKA VRHOVNIK

CALCIT BIKE TEAM

Pero in Rajko uspeπno 
odprla sezono

»eprav kamniπki igralci tenisa na dræavnih dvoranskih prvenstvih niso 
posegli po najviπjih mestih, nimajo prav nobenega razloga za slabo voljo, 
saj lahko veËina od njih v svojih starostnih konkurencah nastopi tudi 
naslednje leto, imeli pa so tudi smolo pri ærebu in izgubljali z viπje ran-
giranimi nasprotniki. 

Dræavno prvenstvo v tenisu — Korelc  
in KovaËiË druga, LemiË tretji

Na prvenstvu do 12 let, ki se je igralo v teniπkem centru Krka na 
OtoËcu, sta v kvalifikacijah nastopila Jan Rode in Andrej Videc. Medtem, 
ko se je Jan s tremi zanesljivimi zmagami uvrstil v glavni turnir, pa je 
Andrej nepriËakovano izgubil æe v drugem krogu, in sicer proti Roku 
JaneæiËu iz Domæal, potem ko je zapravil vodstvo z 8/4 oziroma kar 
dve zakljuËni æogici. V glavnem turnirju se je Jan v prvem krogu proti 
domaËemu igralcu Martinu JanËarju boril prav herojsko, a po skoraj πtirih 
urah igranja klonil s 6:4 3:6 3:6. Jan je v tretjem nizu æe vodil s 3/1 in 
0/40, a tudi to ni bilo dovolj za konËno zmago. 

Na prvenstvu do 14 let v Rogaπki Slatini sta nastopila Larisa Nina 
Breznik in Æan Æmavc. Larisa je morala igrati v kvalifikacijah, kjer pa je 
æe po ærebu postalo jasno, da ne more napredovati v glavni turnir, saj je 
v njeni skupini nastopila tudi peta igralka Slovenije Sara MitrakoviË, ki 
se je prepozno prijavila in morala v kvalifikacije. Æan je v prvem kolu 
glavnega turnirja s 6:4 1:6 6:4 premagal Nika Hribarja, v drugem kolu pa 
ga je s 6:1 6:1 zaustavil tretji nosilec LjubljanËan Filip Jakob ZupanËiË. 
Æan je nastopil tudi v kvalifikacijah prvenstva do 16 let, ki je bilo v Litiji, 
a izgubil æe v kvalifikacijah. 

Na prvenstvu do 18 let na OtoËcu sta od KamniËanov zaigrala Nejc 
LemiË in Eva RihtarπiË. Po zmagi v prvem kolu nad Maticem Sotlarjem 
iz Krπkega, bilo je 6:3 7:6, se je Nejc v drugem kolu pomeril s prvim 
nosilcem Matejem Leljakom iz Maribora, ki je na prvenstvo po zmagi na 
mednarodnem tekmovanju v avstrijskem Bergheimu priπel v vlogi velikega 

favorita. Nejc je dokazal, da kljub teæavam, ki jih je doæivljal v zadnjem 
Ëasu (huda poπkodba gleænja, menjava trenerja), ni pozabil dobro igrati 
tenisa, in Leljak, ki je na koncu tudi osvoji naslov dræavnega prvaka, se je 
moral zelo potruditi, da je slavil s 6:3 6:4. OdliËno se je KamniËan odrezal 
tudi v konkurenci dvojic, kjer je skupaj z Æigo Papeæem iz Novega mesta 
osvojil tretje mesto. V prvem kolu æenskega dela tekmovanja je Eva s 
6:2 6:0 je premagala Karin Koπnik iz Kranja, v drugem pa je proti Ani 
OparenoviË po slabem zaËetku in hitro izgubljenem prvem nizu kazalo 
na preobrat, ki pa se na æalost ni zgodil — bilo je 6:1 6:4 za Celjanko. Eva 
je od prvenstva prav gotovo priËakovala veË, saj je nastopila kot sedma 
nosilka, na drugi strani pa je tudi res, da je pred prvenstvom imela veliko 
teæav zaradi poπkodb in bolezni, tako da ≈pravega obËutka za igro« prav 
gotovo ni imela. Veliko boljπo igro je Eva pokazala æe Ëez dva tedna na 
dræavnem prvenstvu za Ëlanice, ki je tudi bilo na OtoËcu. Eva se je po 
zmagah nad Mirelo ©uπterπiË (Krπko) in Ëetrto nosilko Tadejo Dolinπek 
(ÆTK Maribor) uvrstila v Ëetrtfinale, kjer pa jo je spet premagala Ana 
OparenoviË. 

V moπki konkurenci si je od KamniËanov neposreden nastop v glavnem 
turnirju zagotovil le Matic Moæek, vsi ostali pa so morali v kvalifikacije, ki 
sta jih uspeπno premagala Domen Korelc in Klemen KovaËiË, Aleπ PogaËar 
in Nejc LemiË pa sta obtiËala v drugem krogu. Glavni turnir je prinesel 
vrsto zanimivih in kvalitetnih dvobojev, v katerih so veliko vlogo igrali 
tudi KamniËani. Domen je v prvem krogu s 1:6 6:2 6:1 premagala Mateja 
Martinπka (TopolπËica), Matic z 2:6 6:1 6:2 Tineta Ritterja (ÆTK Maribor), 
Klemen pa je s 6:4 6:1 izgubil proti obËasnemu reprezentantu Martinu 
Rmuπu (Branik Maribor). V drugem krogu sta se Matic in Domen spo-
padla z veliko boljπima nasprotnikoma, vsaj tako je govorila lestvica TZS 
— prvi nosilec turnirja in kasnejπi dræavni prvak Tomislav Ternar je bil za 
Domna premoËan, bilo je 6:2 6:1, Matic pa je v dvoboju s petim nosilcem 
Saπom Bendetom imel veliko smole, saj si je po osvojenem prvem nizu 
huje poπkodoval gleæenj in moral dvoboj predati. V konkurenci moπkih 
dvojic sta Domen Korelc in Klemen KovaËiË zdruæila moËi in nizala 
zmago za zmago, πele v finalu pa  sta ju ustavila prva nosilca Martin 
Rmuπ in Tomislav Ternar. 

KamniËani so s solidnimi rezultati pokazali, da se v Kamniku πe vedno 
igra odliËen tenis in da se za uspeπno nadaljevanje tekmovalne teniπke 
tradicije kljub teæavam v zadnjih letih ni bati.

MATJAÆ POGA»AR

Z leve: Aleπ PogaËar, Nejc LemiË in Domen Korelc.

Mladi Peter ≈Pero« ZupanËiË na 
eni izmed tekem v letu 2010

Rajko Novak iz tekme v tekmo do-
kazuje, da volja, disciplina in red-
ni treningi lahko prinesejo dobre 
rezultate tudi v zrelih letih.

KamniËan Tomaæ ≈Jery« 
Jeras bo kljub dolgi tekmo-
valni karieri v letu 2011 pr-
viË oblekel Calcitov dres.

Obetavni kolesar Luka Mezgec iz Kamnika ima z novo kolesarsko 
sezono tudi dva nova velika motiva. Prestopil je v ekipo Sava, v ka-
teri se dobro počuti in kot pravi, se z vsakim skupnim treningom 
krepi tudi timski duh, v tem tednu so na pripravah v Rovinju. Drug 
razlog pa je vrhunsko kolo Bianchi Oltre,  na katerih letošnjo se-
zono tekmujejo Savčani. Sponzor ekipe Sava Kranj, podjetje A2U 
bikes, je ponovno dokazalo, da ima pravi posluh za slovensko ko-
lesarstvo, saj je Savčane opremilo z res vrhunsko opremo, med 
katerimi so znamenita Bianchijeva kolesa top modela Oltre »pra-
ve rakete«, pove Luka. »Kolo je vrhunsko, lahko, togo, zelo dobro 
sem se ga privadil in komaj čakam, da se začnejo prave dirke«. 
Kolesarji Save – Luka Mezgec, Gašper  Švab, Vladimir Kerkez, 
Nejc Bešter, Tim Mikelj, Jure Bitenc in Domen Kalan so z novimi 
kolesi že uspešno opravili s prvo dirko nove tekmovalne sezone.

Bianchi velja za kolesarsko ikono, kjerkoli se pojavijo kolesa te 
znamke, se ljubitelji kolesarstva ozirajo za njimi. Nobeno kolo 
na svetu nima take karizme kot jo ima Bianchi. Stopetindvaj-
set let jih že izdelujejo. Neprestano. Zato so danes najstarejše 
podjetje na svetu, ki že toliko let neprestano izdelujejo dirkal-
na kolesa. V teh letih so si ustvarili ime, ki že zdavnaj spada 
med legende.  Kaj naredi kolo legendarno? So to zmage na naj-
boljših dirkah? Kvaliteta? Pri Bianchiju gre za oboje in še kaj 
več. Eduardo Bianchi je ustvaril kolesarsko ikono. Kolesa, ki so 
bila najprej sinonim za zmage, so se potem bohotila z barvo, 
nebeško modro zeleno »celeste«. Barva, ki je še danes najbolj 
prepoznavna med kolesarji, naj bi po eni od legend  izvirala iz 
same primerjave z očmi italijanske kraljice Elene. Imeti v lasti 
Bianchija je med kolesarji postala obsesija. Fausto Coppi, Felice 
Gimondi, Moreno Argentini, Gianni Bugno so najodmevnejši sve-
tovni prvaki, ki so to postali s pomočjo Bianchija. Marco Pantani 
ni samo zmagal Toura z njim, ampak je bil celo strastni zbiratelj 
teh koles. Ampak zmage z zvenečimi kolesarskimi imeni niso 
vse. Bianchi je način življenja, je dirkanje, je  užitek v vožnji. 
Nobeno kolo na svetu ni toliko opevano in opisovano kot Bian-
chi. Kolesarji po duši in srcu pravijo, da ga morajo vsaj enkrat 
v življenju voziti ali celo, da mora biti nujno vsaj eden »v hiši«.   
Od letos naprej se bodo ta kolesa predvsem po zaslugi podje-
tja A2U bikes ponovno vozila po naših cestah. Slovenija je po-
stala kolesarska dežela in zato si zasluži, da Bianchi postane 
del zgodb, ki se bodo pisale med ljubitelji kolesarstva in koles.
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Prvi dan krvodajalske akcije v 
Domu kulture Kamnik v Ëetrtek, 
17. februarja, smo nekaj krvoda-
jalcev povpraπali po razlogih, ki 
jih vodijo v to plemenito dejanje.

Robert UraniË

V torek, 15. februarja, smo ustano-
vili novo, æe tretjo intervizijsko skupi-
no prostovoljcev - voditeljev skupin, 
ki jo sestavlja dvanajst prostovoljk in 
prostovoljec. Vsi prihajamo iz obËine 
Kamnik in smo Ëlani medgeneracij-
skega druπtva (MD) Jesenski cvet, 
ki je neprofitno druπtvo s statusom 
humanitarne organizacije. Intervizij-
sko skupino vodiva Kartini Djalil in 
Tatjana Praπnikar. 

MD Jesenski cvet deluje æe enaj-
sto leto. Prizadeva si za razvoj mreæe 
skupin starih ljudi za samopomoË v 
obËinah Domæale, Lukovica, Mora-
vËe, Trzin, Mengeπ in Kamnik. Namen 
druπtva je izvajanje programov samo-
pomoËi za starejπo generacijo, razvi-
janje organiziranega prostovoljstva, 
pripravljanje srednje generacije na 
lastno starost, ustvarjanje pogojev za 
smiselno in kakovostno 
æivljenje starih ljudi na 
podroËju medËloveπkih 
odnosov, prizadevanje 
za odpravljanje pred-
sodkov o starosti ter za 
medgeneracijsko pove-
zovanje in solidarnost.

S pomoËjo Zveze 
druπtev za socialno ge-
rontologijo Slovenije, 
ki je krovna organiza-
cija programa Skupine 
starih ljudi za samo-
pomoË, se je v prosto-
rih MatiËne knjiænice 
Kamnik v letu 2010 pri-
Ëelo enoletno usposab-
ljanje in izobraæevanje 
prostovoljcev za vodenje skupin 
starih ljudi za samopomoË, katerega 
se udeleæuje devet prostovoljcev iz 
obËine Kamnik, dve prostovoljki iz 
obËine Domæal, πtiri prostovoljke iz 
obËine Kranj in prostovoljka iz mest-
ne obËine Ljubljana. Prostovoljci pri-
dobivajo potrebna znanja s podroËja 
gerontologije in metodologije dela v 
skupini ter se pripravljajo na ustano-
vitev lastne skupine.

Namen skupin je omogoËiti stare-
jπim ljudem (nad 65 let), da ohranijo 
socialno mreæo in hkrati tudi na novo 
vstopijo vanjo. To jim zagotavlja soci-
alno vkljuËenost, sklepanje novih pri-
jateljstev, obËutek varnosti in spreje-
tosti. Skupino ustanovita prostovolj-
ca - voditelja skupine, ki na razliËne 
naËine nagovorita osebe za vkljuËitev 
v skupino, tako osebno kot po me-
dijih (letaki, objava v Ëasopisu ...). 
Tako nastane skupina nakljuËno 

Lep je obËutek, ko veπ, da nekomu 
pomagaπ - z lastno krvjo

Za nami je ponovno uspeπna krvodajalska akcija, saj je kri v dveh 
dneh darovalo kar 330 ljudi. Odkar so se oktobra 2005 krvodajalske 
akcije preselile iz Ljubljane v Kamnik, je udeleæba veliko veËja, saj je 
v najuspeπnejπem letu 2009 darovalo 1764 oseb, kar je v primerjavi z 
letom 2002, ko je kri darovalo 844 oseb kar 109-odstoten porast. Lansko 
leto je kri darovalo nekoliko manj krvodajalcev - 1602 jih je bilo. Da je 
πtevilka niæja kot leto poprej, je posledica celoletne zadostne oskrbe s 
krvjo, ko pozivov javnosti o pomanjkanju zalog krvi ni bilo.

Pravijo, da ni lepπega obËutka, ko pomagaπ drugemu, tako, da darujeπ 
delËek sebe. Iskrena hvala vsem, ki ste v teh dveh dneh kri darovali, vse tiste, 
ki bi se jim radi pridruæili - naslednja akcija bo potekal v zaËetku junija.

Mladi elektriËar, zraven pa πe 
motorist, je krvodajalec postal πele 
pred kratkim, a je zelo aktiven 
krvodajalec, saj svojo kri daruje 
kar trikrat letno - torej vsakiË, ko 
je akcija v Kamniku. Kot pravi, so 
motoristi, pa tudi drugi, æal po-
gosto prejemniki krvi, zato se mu 
zdi logiËno, da jo daruje.

Dijana PreradoviË

V petdesetih letih 
veË kot πtiri milijone 
krvodajalcev

Od leta 1953, ko je v prvi krvo-
dajalski akciji RdeËega kriæa kri 
darovalo devet rudarjev, se je 
med krvodajalce vpisalo æe veË 
kot πtiri milijone Slovencev, ki so 
skupaj darovali skoraj 2 milijona 
litrov krvi. RdeËi kriæ pripravi pre-
ko tisoË krvodajalskih akcij letno, 
trikrat tudi v Kamniku. Poleg tega 
lahko kri darujete tudi v vseh slo-
venskih bolniπnicah in na Zavodu 
za transfuzijsko medicino. 

RdeËi kriæ dobro sodeluje tudi 
z mladimi, saj jih æe v srednji πoli 
vabi in spodbuja k tej humanitar-
ni dejavnosti. Tudi dijaki ©olskega 
centra Rudolfa Maistra se udeleæu-
jejo krvodajalskih akcij.

Amaterski slikar, predsednik 
druπtva KUD Tone Kranjc, je 
krvodajalec æe vrsto let, saj je 
kri daroval sedemnajstiË. Na 
vpraπanje, zakaj daje kri, je od-
govoril zelo preprosto - ker ve, 
da nekomu pride prav.

Vladislav Novak 

Naπ stari znanec - krvodajalec, 
upokojenec, zagrizen pohodnik 
(Menina, Kekec, Lipovci ...), je 
tokrat kri daroval æe dvainpet-
desetiË. Tudi njegov razlog za 
darovanje je enostaven - da po-
maga ljudem, ki potrebujejo to 
nenadomestljivo tekoËino.

Rok Zore

Enaindvajsetletna πtudentka je 
kri darovala æe ËetrtiË. Ko smo jo 
vpraπali, zakaj jo daruje, je spon-
tano odgovorila, da zato, ker je 
lepo, ko nekomu pomagaπ in do-
dala, da jo bo mogoËe tudi sama 
kdaj potrebovala. »e jo bo potre-
bovala (upamo, da je ne bo), jo bo 
dobila - zaradi njej podobnih!

Iva Humar
Naπa pros-

tovoljka in 
n e k d a n j a 
krvodajalka 
Iva je dolgo-
letna sprem-
l jeva lka in 
pomoËn ica 
pri izvedbi 
krvodajalskih 
akcij. Prej je 
spre jema la 
krvodajalce 
na odvzemu 

v Ljubljani, sedaj pa v Kamniku, 
razlog je povsem preprost - rada 
je v druæbi plemenitih, pozitiv-
nih ljudi, ki jim, tako kot njej, ni 
vseeno za soËloveka.

≈PRI NAS JE VES SVET« 
Medgeneracijsko druπtvo Jesenski cvet

zbranih posameznikov, ki ob red-
nem tedenskem druæenju (uro in pol) 
preraste v PRIJATELJSKO SKUPINO in 
deluje na temelju vzgiba samopo-
moËi. Osnovna dejavnost skupine je 
POGOVOR. Skupine so polodprtega 
tipa, kar pomeni, da novi Ëlani za-
polnijo mesta, ki se sprostijo, kadar 
kdo odide. Vsaka skupina je posebna 
in dragocena, kot je poseben in dra-
gocen tudi vsak posameznik, zato je 
zanjo znaËilno, da v svoje delovanje 
vnaπa sebi ustrezne dejavnosti.

Mreæa skupin v Kamniku se je v 
zadnjem obdobju razπirila. Sedaj de-
lujejo πtiri skupine, ki jih vodijo pros-
tovoljci - usposobljeni voditelji: 

skupina ≈DobrovoljËki«, katere 
Ëlani so stanovalci Doma starejπih 
obËanov Kamnik, ki se sreËujejo æe 
sedemnajsto leto; skupina ≈Paglo-

na meseËna intervizijska sreËanja, 
kjer imajo prostovoljci - voditelji 
skupin moænost uËenja in izmenjave 
izkuπenj, reflektiranja in razreπeva-
nja morebitnih teæav in dilem, ki 
nastajajo pri vodenju skupine, ter 
aktualnega dogajanja in izmenjave 
informacij druπtva. 

Veseli smo, da je dræavni zbor 
konËno sprejel teæko priËakovani 
Zakon o prostovoljstvu, saj je letoπ-
nje leto evropsko leto prostovoljstva 
pod geslom ≈BODI PROSTOVOLJEC 
- SPREMINJAJ SVET!«.

Ob tej priloænosti se zahvaljujemo 
MatiËni knjiænici Kamnik za brezpla-
Ëno uporabo prostorov za namene 
izobraæevanja prostovoljcev in sre-
Ëevanja intervizijske skupine, franË-
iπkanskemu samostanu v Kamniku 
in Druπtvu upokojencev Kamnik za 
brezplaËno uporabo prostorov za 
sreËevanje skupin. 

Veseli nas, da je od leta 2009, ko je 
CSD Kamnik kot nosilec programa na 

vec«, katerih Ëlani skupine se prav 
tako sreËujejo v Domu starejπih obËa-
nov Kamnik (Ëlani skupine prihajajo 
iz domaËega okolja in iz doma); nova 
skupina ≈Metulji«, ki je bila ustanov-
ljena novembra lani; njeni Ëlani æivijo 
v domaËem okolju in se sreËujejo v 
prostorih franËiπkanskega samostana 
v Kamniku; nova skupina ≈Marjan-
ce«, ustanovljena v januarju 2011; 
njeni Ëlani æivijo v domaËem okolju 
in se sreËujejo v prostorih Druπtva 
upokojencev Kamnik. 

Medgeneracijsko druπtvo Jesen-
ski cvet poleg temeljne dejavnosti 
za svoje Ëlane druπtva, ki jih je veË 
kot 200, vsako leto organizira izlet, 
πestdnevni medgeneracijski tabor, 
poletno sreËanje za Ëlane skupin v 
bliænji okolici, prazniËno obarvano 
prednovoletno sreËanje ... Potreb-
no je skrbeti za strokovno podporo 
prostovoljcem. To so v prvi vrsti red-

lokalnem nivoju prekinil prizadeva-
nje za njegovo ohranjanje in razvoj, 
vodstvo obËine Kamnik prepoznalo 
pomen programa Skupine starih lju-
di za samopomoË in tudi obljubilo 
finanËno podporo za razvoj mreæe 
skupin starih ljudi za samopomoË. 
Medgeneracijsko druπtvo Jesenski 
cvet tako od leta 2009 skrbi tudi za 
razvoj programa na obmoËju obËine 
Kamnik. 

≈Drug z drugim« (geslo Zveze 
druπtev) - tako nam uspeva spremi-
njati svet na lepπe in boljπe za vse 
generacije. Lahko se nam pridruæite 
tudi vi! VeË informacij najdete na: 
www.jesenskicvet.si; Tatjana Praπni-
kar (041 287 851).

Sestri Darinka UrπiË in Jana Poljanπek s hËerko Neæo
Nasmejana dekleta so redne krvodajalke, njihov sproπËen nasmeh 

je posledica Ëudovitega obËutka, ko lahko s svojo krvjo nekomu 
reπiπ æivljenje. Jana je krvodajalka postala iz radovednosti, moæa je 
spremljala na odvzem plazme v Ljubljano, pa se je πe sama odloËila 
za darovanje. HËi Neæa se je akcije prviË udeleæila æe v srednji πoli, 
Darinka pa pravi, da kri daruje z namenom, da pomaga.

Pripravila: LIDIJA ZAGORC
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ŽELITE ZA SVOJ DENAR KUPOVATI NAJCENEJE?!

Usnjarska 9, Kamnik (nasproti nekdanje tovarne Utok) tel.: 83-17-203
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UGODNE CENE
LCD TV

MALI GOSPODINJSKI 
APARATI, POSODA, 

SESALNIKI

-15%

AKCIJA
OD 28. 2. - 5. 3. 2011

Kupim starinska vhodna vrata, 
lahko so v slabem stanju. Tel.: 
031/491-381.
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Prazen dom je in dvoriπËe,
naπe oko zaman te iπËe,
ni veË tvojega smehljaja,
utihnil je tvoj glas,
boleËina in samota sta pri nas.

ZAHVALA 
ob smrti 

DANIJELE 
KO©NIK 

roj. Krek, 10. 2. 1948

Ob teækem in boleËem slovesu se iz srca zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, prijateljem, sosedom, sodelavcem in vsem, ki 
ste jo spoπtovali in imeli radi, za soæalja, besede tolaæbe, 

podarjene sveËe, cvetje in spremstvo na pogrebu. 
Naj vam naπa Dani ostane v lepem in trajnem spominu!

Moæ Rajko, hËerki Damijana s Pavletom, Darja z Robertom, sin 
Rajko-Boris z æeno Tanjo, vnuki Alen, Ajda, Maπa, Tjaπa, Anæe, 

Domen, sestri Joæi in Metoda z druæinama in brat Miran

©enËur, Kamnik, Komenda, februar 2011

Jaz noËem, da bi svet spoznal
skrivnosti moje in bolesti, 
kako sem ljubil, kaj prestal, 
prepuπËam sodbo Bogu in vesti. 
  (M. J. Lermontov)

ZAHVALA
5. februarja nas je nepriËakovano in 
mnogo prezgodaj zapustil sin, oËe, 

brat, stric in prijatelj

DRAGO PIRC
(1963-2011)

Vsem sorodnikom, sosedom, sodelavcem, prijateljem in 
znancem se iskreno zahvaljujemo za izreËena soæalja, 

podarjeno cvetje, sveËe in darove za svete maπe. 
Hvala æupniku Danielu Kaπtrunu za opravljen pogrebni obred, 

pevcem in trobentaËu za zaigrano Tiπino. 
Hvala vsem, ki ste naπega Dragota pospremili na njegovi 
zadnji poti na ljubljanskih Æalah in ga ohranjate v lepem 

spominu.
ÆalujoËi: vsi njegovi

Ljubljana, Markovo, Domæale, Laniπe, februar 2011

Æivljenje je kratko in polno gorja, 
kot sanje izgine, naenkrat konËa.
Popotniki trudni smo, revni ljudje
in duπe nemirne miru si æele.
Ti dovrπila æivljenja si boj, 
uæivaj v nebesih pri Bogu pokoj.
          (Filip TerËelj)

ZAHVALA

V 78. letu nas je zapustila naπa draga 
æena, mama, sestra in teta

IVANKA »EVKA
roj. Jerπe, po domaËe Dobovπkova mama iz Zakala 11

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izreËena soæalja, podarjene sveËe 

in za svete maπe.
Zahvala g. æupniku, nosaËem in stranjskim pevcem. ©e enkrat 
iskrena hvala vsem, ki ste naπo mamo pospremili na njeni 

zadnji poti. 
Vsi njeni

Februar 2011

Poπle so ti moËi, zaprl trudne si oËi.
Zdaj tiho, mirno spiπ, boleËin veË ne trpiπ.
»eprav spokojno spiπ,
v naπih srcih πe æiviπ.

ZAHVALA
 
V 67. letu æivljenja nas je za vedno 

zapustil naπ dragi

JOÆE GRKMAN st.
iz Tunjic pri Kamniku

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste ga pospremili na 
njegovi zadnji poti, πe posebno sorodnikom, druæini ButaliË, 
prijateljem, Ëlanom gasilskega druπtva Tunjice, pevcem, 
gospodu æupniku Joæetu Razingerju za lepo opravljen 

pogrebni obred ter govorniku za besede slovesa.

Vsi njegovi

Februar 2011

Zaπlo je sonce za gorami æe,
za livadami, tihimi polji,
njegove oËi zdaj niË veË ne æare,
odπel je v svet lepπi in boljπi...

ZAHVALA

V 40. letu æivljenja nas je po teæki bolezni 
zapustil ljubljeni sin, neËak in bratranec

IGOR MATEO 
BARI©I»

(1971-2011)
iz Smolnikarjeve 7, Kamnik

Ob boleËi izgubi najinega Igorja se iskreno zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, ki ste nam nesebiËno pomagali, nas pogosto obiskovali, 
sosedom, prijateljem, znancem. Hvala dr. Ahlinu za redne obiske na 
domu in za tople besede, dr. TomaæiËu in dr. Lejkovi iz Infekcijske 
klinike ter celotnemu osebju za dolgotrajno zdravljenje naπega Igorja.
Hvala Tunjiπkemu oktetu, Julii in Nadji za poslovilni govor, Janu za 
zapeto najljubπo Igorjevo pesem, DanËiju Savniku za zaigrano Tiπino, 
Ëlanom MS zdruæenja, komunalni sluæbi in vsem πtevilnim, ki ste Igorja 
spremljali na njegovi zadnji poti, za izreËena soæalja, podarjene sveËe, 
cvetje ter za sv. maπe. Pogrebno maπo sta darovala g. Anton Dular in  

g. Alojz Golob ter jo sklenila z ganljivimi besedami slovesa. 
Vsem in vsakemu posebej naj Vam Bog poplaËa.

ÆalujoËi: mami Cilka, tata Mijo in drugo sorodstvo
Kamnik, ©marca, Doljna Neretva - MetkoviË, Dubrovnik, Boston (ZDA)

Zdaj æe daleË so veËeri, 
ki jih sreËa je polnila.
Tihi so bili veËeri,
tihi, kot je nje gomila;
toda v grobu, tam ni mame, 
tam je le, kar zemlja vzame.
                 (Janez Menart)

ZAHVALA
Po dolgi bolezni je umrla moja 

draga æena, najina mami, naπa babi in 
prababi 

MARA PER»I»
roj. ©uπtar (1926-2011) 

Vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem, kolektivu 
ZD Kamnik, kateremu je z vso predanostjo nekdaj pripadala 
tudi sama, ZZB NOB in Druπtvu izgnancev Slovenije se iskreno 
zahvaljujemo za vso pozornost, izreËena soæalja, darovano 
cvetje in sveËe ter spremstvo na njeni zadnji poti. Najlepπa 
zahvala osebju Doma starejπih obËanov Kamnik za nesebiËno 
pomoË in nego v zadnjih letih njenega æivljenja. Hvala pevcem 
za obËuteno zapete æalostinke, rogistu za pesem slovesa, 
praporπËakom in gospodu æupniku za lep pogrebni obred. 
ÆalujoËi: moæ Franc, hËerka Meta in sin Rado z druæinama

Kamnik, februar 2011

ZAHVALA

V 80. letu æivljenja nas je po kratki in 
hudi bolezni za vedno zapustil dragi 

moæ, oËe, stari oËe, tast in stric

CIRIL 
©MIDOVNIK

iz GradiπËa 4 v Tuhinju

Iskreno se zahvaljujemo vsem sosedom, prijateljem, 
sorodnikom, znancem, sodelavcem ETI-Kamnik, Pulitus - 
Sela, Cirius - Kamnik, Uni & Forma - Trzin, vrtca Mojca 
- Ljubljana Dravlje za podarjene sveËe, maπe, za cerkev, za 
tolaæilni stisk rok in πtevilno spremstvo na njegovi zadnji 
poti. Posebna zahvala dr. Damijani Pleπnar in sestri Heleni ter 
patronaæni sluæbi zdravstvenega doma Kamnik. Zahvaljujemo 

se tudi urgentnemu zdravniku dr. Bogdanu Logarju. 
Hvala gospodu æupniku Simonu Lorberju za lepo opravljen 
pogrebni obred, cerkvenemu pevskemu zboru ©martno in 

organistu Mitju Æibertu.
ÆalujoËi: æena Marija, sinova Ciril in Marko z druæinama, hËere 

Joæi, Metka, Milka, Marija in Jana z druæinami.
Februar 2011

Ko poπle so ti moËi,
zaprla trudne si oËi.
In Ëeprav spokojno spiπ, 
z nami πe naprej æiviπ.

ZAHVALA

V 87. letu æivljenja je za vedno 
zaspala naπa draga mama, babica in 

prababica

ALOJZIJA PAN»UR
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izreËena ustna in pisna soæalja, 
za podarjeno cvetje in sveËe ter spremstvo na njeni zadnji 
poti. Zahvala g. æupniku za lepo opravljeno pogrebno 
slovesnost, neveljskim pevcem in predsedniku zdruæenja 
borcev g. Matevæu Koπirju za poslovilne besede. Posebna 
zahvala osebju DSO Kamnik za nego in pomoË v zadnjih 

letih njenega æivljenja.

ÆalujoËi: vsi njeni

Februar 2011

Mar prav zares odπla je tja,
v neznano?
Kako je mogla, ko smo mi πe tu ...?
Nositi moramo vsak svojo rano
molËe, da ji ne zmotimo miru.
(S. MakaroviË)

ZAHVALA

V 80. letu nas je za vedno zapustila 
naπa mami, stara mama, prababica, 

sestra, teta in svakinja

FRANCKA OMOV©EK
Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 

znancem za izreËena soæalja, podarjeno cvetje in sveËe.
Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

ÆalujoËi: vsi njeni

Februar 2011

Zdaj se spoËij izmuËeno srce,
zdaj se spoËijte zdelane roke.
Zaprte so utrujene oËi.
Le drobna luËka πe brni.

ZAHVALA

V 79. letu nas je po teæki bolezni 
zapustil dragi oËe, stari ata, pradedek, 

brat, stric in tast

FRAN»I©EK MODRIJAN
Prevalπkov ata iz Sidola

Vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem se 
iskreno zahvaljujemo 

za izreËena ustna in pisna soæalja, za podarjeno cvetje, sveËe 
in tople stiske rok. Hvala ZD Kamnik, njegovi zdravnici 
dr. Jermanovi, patronaænim sestram in osebju bolniπnice dr. 

Petra Dræaja.
Hvala vsem, ki ste mu stali ob strani in ga pospremili na 

njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi

Februar 2011

POGREBNIK d.o.o.
Pogrebne storitve, Dvorje 13, 4207 Cerklje

TEL.: 04/25-21-424, GSM: 041/624-685, www.pogrebnik.com

• PREVOZI S KRAJA SMRTI (na dom, v mrliško 
vežico, na upepelitev - po Sloveniji in tujini)

• PRODAJA POGREBNE OPREME
• SPREJEM NAROČIL IN DOSTAVA CVETJA 
• NAROČILA PEVCEV IN TROBENTE 
• POVEČAVA FOTOGRAFIJE POKOJNEGA
• FOTOGRAFIRANJE IN SNEMANJE 

POGREBA 
• OBJAVA OSMRTNIC V JAVNIH MEDIJIH
• IZKOPI ŽARNIH IN KLASIČNIH JAM 
• UREJANJE POKOPALIŠČ IN GROBOV
• VZDRŽEVANJE POSLOVILNIH VEŽIC
• PREKOPI 
• NAGROBNI SPOMENIKI, KLESANJE IN 

ZLATENJE ČRK 
• OZVOČENJE PRI POGREBU, NOSAČI 
• UREDITEV DOKUMENTACIJE (matični, ZZZS)

Dne 7. februarja 2011 je nena-
doma, sredi neutrudnega dela, v 
79. letu starosti preminul prof. 
dr. Mirko Juterπek, Ëastni obËan 
Kamnika, dobro poznan ne samo 
kot profesor umetnostne zgodo-
vine, temveË tudi kot likovni kri-
tik, pisec kataloπkih zapisov, so-
ustvarjalec galerij in poznavalec 
trga slikarskih del. Diplomiral je 
iz umetnostne zgodovine in zgodo-
vine, kar mu je omogoËilo, da je 
umetnostni razvoj dojemal v okvi-
ru zgodovinskega dogajanja. Dok-
toriral je na Filozofski fakulteti v 
Ljubljani leta 1971, kjer se je tudi 
zaposlil in bil leta 1982 izvoljen za 
izrednega profesorja za zgodovi-
no vzhodnoevropske umetnosti ter 
predaval umetnostno zgodovino do 
leta 1989, ko je prevzel vodenje 
Slovanske knjiænice. Od leta 1996 
do smrti je predaval umetnostno 
zgodovino na Visoki πoli za risa-
nje in slikanje v Ljubljani. Bil je 
vsestransko dejaven, kot pisec je 
objavil dela o Matiji Jami, Doretu 
KlemenËiËu - Maju, Lojzetu Spaca-
lu, Mihi Maleπu in Tomaæu Perku; 
aktivno je sodeloval pri snovanju 
Galerije Mihe Maleπa v Kamniku 
in zbirke Hermana PeËariËa v 
Piranu, med slikarji je bil poznan 
kot ocenjevalec na slikarskih ko-
lonijah in po odprtju πtevilnih sli-
karskih razstav po vsej Sloveniji. 

Umrl je prof. dr. Mirko Juterπek

Vsi, s katerimi je sodeloval, pa se 
ga bomo spominjali kot prijetnega 
sogovornika in velikega strokov-
njaka, ki je izviral iz trdnih po-
deæelskih korenin, iz Podgorja pri 
Kamniku, Ëesar ni skrival in jih je 
s ponosom poudarjal.

©e pred dobrim mesecem, na 
silvestrovo 2010, je kazal svoj 
obiËajen videz popolne trdnosti in 
klenosti v dræi in izraæanju, vedno 
pripravljen za hudomuπno πalo. 
Zato nas je boleËe presenetilo, ko 
smo izvedeli, da je nenadoma od-
πel za vedno, da ga ne bomo veË 
sreËevali kot prijatelja, obujali 
prijetnih spominov in prisostvo-
vali njegovim odprtjem likovnih 
razstav. Ob tem spoznanju so se 
iz spomina utrnile besede, ki jih 
je nedavno izrekel: ≈»lovek je kot 
sveËa, ko dogori, ugasne.« Tedaj 

te besede niso prodrle do zavesti, z 
njimi se danes kruto sooËamo.

Naπa skupna pot se je priËela v 
prvem gimnazijskem letu v Kam-
niku, kjer smo postavljali temelje 
popolni osemletni gimnaziji in 
jo zakljuËili kot prvi maturanti. 
»as, v katerem smo odraπËali, ni 
bil vedno prijazen, skupaj smo 
doæivljali mnoge preizkuπnje. Po-
gosto je kot najstarejπi med nami 
prevzemal teæja bremena, o tem 
je kasneje pretresljivo zapisal: 
≈Hvaleæen sem vsem profesorjem, 
ki so me trdo preizkuπali, saj so me 
nauËili odpornosti in neuklonljivo-
sti!« Tako smo se v 6. razredu pod 
vodstvom profesorice pripravljali 
na recitacijo, ki pa nikakor ni ste-
kla. Profesorica se je ujezila in nas 
dolgo karala. Ko je konËala, je na-
stala popolna tiπina, v kateri se je 
oglasil Mirko in zarobil: ≈Kakrπni 
Ëastniki, takπni vojaki!« Profesor-
ji so povsem obnemeli. Prva se je 
znaπla profesorica in spretno reπi-
la zagato: ≈Mirko, to si pa odliËno 
povedal!« Bil je eden tistih, ki so 
prihajali iz podeæelja, iz Podgor-
ja pri Kamniku, brez stricev, tet 
ali botrov, ki bi skrbeli zanj, zato 
je bil prepuπËen samemu sebi. Pri 
tem se mu je izostril obËutek za 
praviËnost, za katero se je vedno, 
tudi kasneje, vztrajno boril. Sicer 
smo bili v razredu zelo enotni, 

zdruæevali sta nas veliko medse-
bojno razumevanje in pripadnost 
naπi razredni skupnosti, v kateri 
je bil vedno pomemben dejavnik. 
Pogosto je prihajal dvakrat ali 
celo trikrat na dan iz uro hoda 
oddaljenega Podgorja v Kamnik 
na igranje odbojke, na treninge 
borilnih πportov, tudi plavanja, 
kasneje alpinizma, se udeleæeval 
vaj za zahtevne gledaliπke pred-
stave, kot je bila vloga kralja 
Klavdija v Hamletu, bil pobudnik 
za likovni kroæek itn.

Po maturi je bil Ëlan naπega 
omizja πtirih soπolcev - prijateljev, 
kjer smo si na rednih meseËnih 
sreËanjih izmenjavali poglede, z 
drugimi soπolci pa tudi pripravili 
zbornika, ki sta izπla ob 45- in 50-
letnici prve mature v Kamniku. Z 
veseljem se je spominjal mladosti 
v Podgorju, bliænjih gozdov, dela 
na polju in druæinskega vzduπja, 
predvsem matere, ki je oblikovala 
njegov kasnejπi enkraten odnos 
do druæine, æene Majde in otrok, 
katerim se je altruistiËno razdajal. 
Le najoæjemu krogu prijateljev je 
bilo dano spoznati njegovo obËudo-
vanja vredno pripadnost druæini, 
nad katero je bedel z vso svojo 
energijo.

Ves Ëas je bil tesno povezan s 
kulturnim dogajanjem v Kamniku 
in je v njem rad sodeloval, zato je 
bil leta 2007 imenovan za Ëastnega 
obËana.

Prof. dr. Milan Trbiæan
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www.nlbvita.si 080 87 98

Z NLB Naložbo Vita Multi pridobite več!
Zakaj investirati v investicijski paket NLB Vita Dinamični delniški v okviru 
nove NLB Naložbe Vita Multi?
Ker gre za naložbo v delnice iz panog z nadpovprečnim dolgoročnim potencialom, kot sta tehnologija 
in farmacija. V podskladu so delnice izdajateljev, ki ne sodijo med največje v svojih dejavnostih in 
ki na kapitalskih trgih še zdaleč niso rekli zadnje besede. Kljub ožji usmerjenosti je podsklad dobro 
razpršen, saj sredstva nalaga v izbrane panoge s sedežem v Evropi in Severni Ameriki. 

Kakšen donos lahko pričakujete?
Najmanj 25 % donosa v primeru, da je donos podsklada NLB Skladi – Dinamični delniški na dan 
dospetja paketa pozitiven. Ob uspešnem poslovanju podsklada lahko vaše premoženje postane 
občutno večje. Potencialne donose prikazuje primer.

Informativni primer izplačila ob dospetju investicijskega paketa NLB Skladi – Dinamični delniški

Skupni donos NLB Skladi – 
Dinamični delniški v obdobju

Sredstva, vložena v 
investicijski paket

Donos inv. paketa ob 
dospetju

Izplačilo ob dospetju

–100 % 100 %   0,0 % 100,0 %
–50 % 100 % 12,5 % 112,5 %

0 % 100 % 25,0 % 125,0 %
50 % 100 % 37,5 % 137,5 %

100 % 100 % 50,0 % 150,0 %
150 % 100 % 62,5 % 162,5 %

Kaj še nudi NLB Naložba Vita Multi?
���Življenjsko in nezgodno zavarovanje brez plačila dodatne premije,
���100-odstotno garancijo v paket vloženih sredstev na dan dospetja paketa,
����������������������������������dodatni popust na neto vplačano premijo.

Katere so osnovne značilnosti paketa NLB Vita Dinamični delniški?
Minimalna premija je 1.000 EUR, enkratna vplačila so možna od 1. 2. do 18. 3. 2011, naložba pa 
traja 10 let in 7 mesecev.

Zagotovite si zaščito v paket vloženih sredstev in varnost vaših najbližjih z življenjskim 
zavarovanjem.

Ob sklenitvi vas v vseh NLB Poslovalnicah čaka uporabno darilce.

Za več informacij se oglasite v najbližji NLB Poslovalnici ali v Banki Celje, pokličite na telefonsko 
številko 080 87 98 ali obiščite spletno stran www.nlbvita.si.

Homec, Vaška pot 38a, Radomlje
tel.: 0599 58 914, GSM: 070 550 590,

e-mail: veterina.noe@siol.net
http://www.veterina-noe.net

� ambulanta
����������������������������������������

STEKLARSTVO IRMI
�����������������

* ALU in PVC okna in vrata
* izdelava termopan stekla
* brušenje stekla in ogledal
*��������������������������
* peskanje stekel
*�����������������
* okvirjanje slik

tel.: 01/722 70 89, 041/956 537,
041/676 198

faks:  01/722 89 98
www.irmi.si, e-mail: steklarstvo.irmi@siol.net

������������������������������������
vam nudi po ugodnih cenah:

SPOMLADANSKI PROGRAM - vse vrste PVC KORIT 
�������������������������������������������������������
����������������������������������������������������������
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Market Veronika na Kranjski cesti
(tel.: 01/831 10 41) je odprt od ponedeljka do petka od 7.30 do 19.30,
ob sobotah od 7.30 do 17.00, ob nedeljah od 8.00 do 12.00.

SVEŽE SADJE IN ZELENJAVA ZA ZDRAVJE!
Okrepite zdravje z 
vitamini iz svežega 
sadja in zelenjave! 

Za vas smo pripravili 
raznovrstno dnevno 

svežo ponudbo!

�������������������������������������������������������������������������������������
�����������������������������������������������������������������
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�����������������������������������������������������������������������������������

�����������������������������������

ODLIČNA PUSTNA PONUDBA!
Slastni pustni krofi iz 
različnih pekarn

Sveže pečene pizze
od 1,99 eur,

burek (sirov, mesni, jabolčni)

NOVI PEUGEOT 508.
Čas zase.

Čas je dragocen, zato ga preživite kakovostno. Po zaslugi dovršene tehnologije, kakovostnih materialov, dinamičnega videza 
in izvrstnega udobja v vožnji, boste kot lastnik novega Peugeota 508 komaj čakali, da sedete vanj.

Pokličite 080 1 508 in se naročite na preizkusno vožnjo novega Peugeota 508.

www.peugeot.si

PEUGEOT 508

Poraba (kombiniran način vožnje, l/100 km): od 4,4 do 7,3; izpuh CO2 (g/km): od 115 do 169.

RODEX d.o.o.
Rova, Rovska cesta 2 - 1235 Radomlje
Tel. 01 729 92 00
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